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GEMEENTEBESTUUR: „SLOPEN )  P.P.D.: „LATEN STAAN" 

Iedere keer als ons raadslid maar even de kans kreeg, heeft hij in de gemeenteraad gezegd, dat het 
absoluut niet nodig is de woningen aan de Martinetstraat te slopen. De gemeente werkt met een zeven 
jaar oud bestemmingsplan. Dat is nog uit de tijd dat de ekonomische groei onbeperkt leek en Deurne 
zich op zou kunnen maken voor de „verstedelijking". 

Inmiddels is men wel anders gaan 
denken. De ekonomische groei 
neemt af en overal waar men de 
kans krijgt doet men zijn uiterste 
best om de aanwezige woonfunktie 
van een centrum te behouden en 
om zo weinig mogelijk te slopen. In 
Deurne lijkt men die nieuwe lijn 

Instituut voor het Midden- en 
Kleinbedrijf (CIMK), maar de ge-
meenteraad heeft dat rapport nog 
nooit in het openbaar ter diskussie 
gesteld. Volgens de PPD toont dat 
rapport duidelijk aan, dat in het 
centrum van Deurne een gezond 
midripnctanrich..1.;(1 

men met de ruimte van garage van 
Goch, zijn volgens de PPD vol-
doende om het winkelcentrum de 
Martinet te verbinden met de Sta-
tionstraat. We houden dan in het 
centrum wat redelijk goedkope 
woningen beschikbaar, in plaats van 

extra verkiezingsnummer 
PPD-BERICHT 
Dit is het 13e PPD-BERICHT dat 
verschenen is sinds 21 mei 1976. 
Iedereen die geinteresseerd is in de 
aktiviteiten 	van de Progressieve 
Partij Deurne kan zich gratis het 
PPD-BERICHT laten toezenden door 
de invulstrook op de achterpagina op 
te sturen. Normaal wordt het PPD-
BERICHT gestencild; in verband met 
de verkiezingen wordt dit nummer 
huis-aan-huis verspreid. 

Een uitgave van de Progressieve Partij Deurne,waarin opgenomen partijnieuws 
van de Politieke Partij Radikalen (PPR) en de Pacifistjes Socialistiese Partij (PSP) 

Enkele leden van Progressieve Partijen richtten vier jaar geleden de 
Progresssieve Partij Deurne op als een samenwerkingsverband voor 
plaatselijke politiek. Het CDA en de VVD hadden aangekondigd aan 
de gemeenteraadsverkiezingen mee te doen en de Progressieven 
wilden niet achterblijven. Mensen die al langer meedraaiden in de 
plaatselijke politiek, vonden het al een enorme prestatie om als 
„nieuwe" deelnemer aan de verkiezingen al meteen ruim 800 stem-
men te halen. 

Jan Duffhauss kwam in de gemeente-
raad, maar de overige leden bleven 
niet stil zitten. Al vier jaar lang be-
spreken ze iedere maandag in het 
openbaar alle aktiviteiten. Ze wisselen 
dan hun ervaringen uit die ze door de 
week opdoen op die plaatsen waar ze 
aktief zijn. Iedereen is daar welkom, 
maar naar buiten doet de PPD nog 
meer. Een werkgroep heeft een aan-
tal thema-avonden verzorgd, het 
PPD-BERICHT wordt in een oplage 
van ruim 300 ongeveer zes keer per 
jaar uitgegeven. Onlangs nog haalden 
we een tentoonstelling over werk-
loosheid vanuit Rotterdam naar 
Deurne. 

NOTA'S 
Twee belangrijke nota's werden door 
de PPD uitgebracht; de Museum-nota 
én de Peelnota. Beide nota's hebben 
veel aandacht gekregen en hebben zo 
zeker bijgedragen aan de menings-
vorming van de Deurnese bevolking. 

BEWUSTMAKING 

situatie en dat de mensen zélf aan 
veranderingen moeten werken als ze 
die nodig vinden. Een heel duidelijk 
voorbeeld hiervan was de avond waar 
de PPD informatie gaf over de ver-
schillende mogelijkheden van basis-
onderwijs. Die avond gaf een aanzet 
voor de ouders om zelf te gaan mee-
denken over de onderwijsvorm voor 
de nieuwe school die in de Koolhof 
moest komen. 

TOEKOMST 
De PPD gaat door op de ingeslagen 
weg: aktief, kritisch, eerlijk en open. 
Er is een uitgebreid verkiezingspro-
gramma, er is een lijst met kandi-
daten die zich vier jaar lang voor de 
progressieve zaak hebben ingezet en 
er zijn bijna honderd leden waarvan 
velen steeds bereid blijken zich in te 
zetten voor de progressieve zaak. En 
vooral: er is nog veel werk aan de 
winkel. Wat er nog te doen valt, ziet 
U in ons verkiezingsprogramma dat 
in dit PPD-BERICHT op verschillen-
de plaatsen wordt toegelicht. 

VERKIEZINGSPRO-
GRAM '78-'82 
Het verkiezingsprogram van de PPD 
is nogal uitgebreid. Niet alleen de 
raadsfraktie, maar de hele PPD gaat 
daar vier jaar mee werken. 

Het programma bestaat uit 12 ge-
stencilde bladzijden. Dat is natuurlijk 
te uitgebreid om huis-aan-huis te 
verspreiden. Maar iedereen die 
belangstelling heeft, kan er een 
krijgen op een van de adressen waar 
ook de affiches te krijgen zijn (zie in 
dit PPD-BERICHT: Aktieve en 
schone kampagne op pag. 8) 
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Iedere keer als ons raadslid maar even de kans kreeg, heeft hij in de gemeenteraad gezegd, dat het 
absoluut niet nodig is de woningen aan de Martinetstraat te slopen. De gemeente werkt met een zeven 
jaar oud bestemmingsplan. Dat is nog uit de tijd dat de ekonomische groei onbeperkt leek en Deurne 
zich op zou kunnen maken voor de „verstedelijking". 

Inmiddels is men wel anders gaan 
denken. De ekonomische groei 
neemt af en overal waar men de 
kans krijgt doet men zijn uiterste,  
best om de aanwezige woonfunktie 
van een centrum te behouden en 
om zo weinig mogelijk te slopen. In 
Deurne lijkt men die nieuwe lijn 
nog niet te volgen. Men liet - deels 
op kosten van de gemeente - een 
rapport maken door het Centraal 

Instituut voor het Midden- en 
Kleinbedrijf (CIMK), maar de ge-
meenteraad heeft dat rapport nog 
nooit in het openbaar ter diskussie 
gesteld. Volgens de PPD toont dat 
rapport duidelijk aan, dat in het 
centrum van Deurne een gezond 
middenstandsbeleid kan worden ge-
voerd, zonder dat daarvoor nog 
meer woningen moeten worden ge-
sloopt. De ruimte die nu vrij is, sa- 

men met de ruimte van garage van 
Goch, zijn volgens de PPD vol-
doende om het winkelcentrum de 
Martinet te verbinden met de Sta-
tionstraat. We houden dan in het 
centrum wat redelijk goedkope 
woningen beschikbaar, in plaats van 
dure nieuwbouw. Het karakter van 
het dorp wordt zo behouden. 

„nieuwe” deelnemer aan de verkiezingen al meteen ruim 800 stem-
men te halen. 

Jan Duffhauss kwam in de gemeente-
raad, maar de overige leden bleven 
niet stil zitten. Al vier jaar lang be-
spreken ze iedere maandag in het 
openbaar alle aktiviteiten. Ze wisselen 
dan hun ervaringen uit die ze door de 
week opdoen op die plaatsen waar ze 
aktief zijn. Iedereen is daar welkom, 
maar naar buiten doet de PPD nog 
meer. Een werkgroep heeft een aan-
tal thema-avonden verzorgd, het 
PPD-BERICHT wordt in een oplage 
van ruim 300 ongeveer zes keer per 
jaar uitgegeven. Onlangs nog haalden 
we een tentoonstelling over werk-
loosheid vanuit Rotterdam naar 
Deurne. 

NOTA'S 
Twee belangrijke nota's werden door 
de PPD uitgebracht; de Museum-nota 
en de Peelnota. Beide nota's hebben 
veel aandacht gekregen en hebben zo 
zeker bijgedragen aan de menings-
vorming van de Deurnese bevolking. 

BEWUSTMAKING 
Bij al onze aktiviteiten zijn we er van 
uitgegaan dat we de mensen bewust 
willen maken van hun leef- en werk- 

situatie en dat de mensen zélf aan 
veranderingen moeten werken als ze 
die nodig vinden. Een heel duidelijk 
voorbeeld hiervan was de avond waar 
de PPD informatie gaf over de ver-
schillende mogelijkheden van basis-
onderwijs. Die avond gaf een aanzet 
voor de ouders om zelf te gaan mee-
denken over de onderwijsvorm voor 
de nieuwe school die in de Koolhof 
moest komen. 

TOEKOMST 
De PPD gaat door op de ingeslagen 
weg: aktief, kritisch, eerlijk en open. 
Er is een uitgebreid verkiezingspro-
gramma, er is een lijst met kandi-
daten die zich vier jaar lang voor de 
progressieve zaak hebben ingezet en 
er zijn bijna honderd leden waarvan 
velen steeds bereid blijken zich in te 
zetten voor de progressieve zaak. En 
vooral: er is nog veel werk aan de 
winkel. Wat er nog te doen valt, ziet 
U in ons verkiezingsprogramma dat 
in dit PPD-BERICHT op verschillen-
de plaatsen wordt toegelicht. 

ONZE KANDIDATEN 

1. 	Jan Duffhauss, 40 jaar, Ro- 
meinstraat 16, tel. 2541 lid 
van de Politieke Partij Radi-
kalen importeur gordijnstof-
fen, heeft nu 4 jaar in de ge-
meenteraad gezeten voor de 
PPD, is daarbij lid van de 
kommissie sociale zaken en 
welzijn. Kiest voor de PPD, 
omdat samenwerking van pro-
gressieven geboden is in 
Deurne, ook omdat progres-
sieve politiek in Deurne pas in 
de kinderschoenen staat. 

2. Toon Berkers, 25 jaar, Sloe 44, 
maatschappijleraar en student 
politieke wetenschappen in 
Nijmegen. Geeft in Deurne les 
aan de School voor Volwas-
senen. Vindt het nog niet nodig 
in Deurne lid te worden van 
een landelijke politieke partij. 
De PPD wil alle progressieven 
onderdak bieden, dus als pro-
gressief onafhankelijke kies ik 
voor de PPD. Een partij die 
niet alleen aan verkiezingen 
meedoet, maar ook-  buiten de 
raad voor de mensen werkt. 

3. Maria Berkers, 29 jaar, Gender 
11, tel. 6739, niet lid van een 
landelijke politieke partij,onder-
wijzeres, momenteel werkzaam 
bij de school voor volwassenen. 
Vindt het verkeerd dat politiek 
nog steeds een zaak is van een 
kleine groep, hoofdzakelijk 
mannen. Politiek is ook 
vrouwenwerk. Zij is lid van de 
PPD omdat die partij de stem 
van de mensen laat horen in de 
gemeenteraad. 

4. 	Tij Kools, 41 jaar, Heuvel 23, 
tel. 5320 lid van de Pacifistiese 
Socialistiese Partij, drukker, 
aktief lid van de aktiegroep 
cyaankali, bekend uitgever van 
boekjes over Deurne, lid van 
de werkgroep miljeu van de 
PPD. Vindt het belangrijk dat 
de progressieven hun krachten 
bundelen en kiest daarom 
voor de PPD. 

5. 	Oda de Graaf, 58 jaar, Mr. de 
Jonghlaan 4, tel. 2589 lid van 
de Pacifistiese Socialistiese 
Partij, huisvrouw en daarnaast 
aktief in o.a. Werkgroep Mil-
jeubeheer en Natuurbehoud 
Groot-Deurne en het Vrou-
wencentrum. Vindt dat ook 
vrouwen deel moeten nemen 
aan het openbare en politieke 
leven om mee te bepalen hoe 
die wereld eruit gaat zien, om 
nog te redden wat er te red-
den valt. Ziet daarvoor in 
Deurne de meeste mogelijk-
heden bij de PPD. 
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PPD over 
ONDERWIJ 
Onderwijs is een recht van alle 
mensen. Mensen moeten hun hele 
leven lang de kans krijgen om 
onderwijs te volgen. Van peuter-
speelzaal tot universiteit, in cursus-
sen, partiële leerplicht en tweede 
kans onderwijs. 

PEUTERSPEELZALEN moeten 
gratis toegankelijk zijn voor alle 
kinderen. Hierdoor worden ook 
met name de moeders in de gelegen-
heid gesteld zich ook op zaken 
buiten het gezin te richten. De PPD 
vindt dat in Deurne de overheid alle 
peuterspeelzalen volledig moet 
financieren. 
BASISONDERWIJS moet aan-
sluiten op de ervaringswereld van de 
kinderen. Zitten blijven moet over-
bodig gemaakt worden door leer-
methodes en schoolorganisatie. Niet 
de concurentie en het aanpassen 
aan de bestaande maatschappelijke 
verhoudingen, maar het kind moet 
centraal staan. 
De PPD ondersteunt het komen tot 
ouderparticipatie, waarbij ouders 
werkelijk mee kunnen bepalen wat 
er op school gebeurt. Nog steeds 
worden de ouders in de school, ook 
in Deurne, gezien als onbetaalde 
krachten. (de leesmoeders en de 
bibliotheekmoeders). De PPD wil 
de ouders betrekken en mee laten 
beslissen bij alles wat op de school 
gebeurt. Nu er een openbare school 

88 PROGRAMPUNTEN 
Onderstaand vindt U 88 programma-punten uit het PPD-verkiezingspro-
gramma 1978-1982. Het volledige programma bevat behalve deze punten 
nog veel tekst; samen met de punten 12 gestencilde bladzijden. Te uitge-
breid dus om helemaal in de verkiezingskrant op te nemen. Wie het hele 
programma wil kan het krijgen bij onze kandidaten. 

BESTUUR 

1. Raadskommissies moeten in het openbaar vergaderen. 
2. Niet-raadsleden (burgers) moeten kunnen deelnemen aan het kom-

missiewerk. 
3. Agenda en besluitenlijst van de vergaderingen van B & W zijn in 

principe openbaar. (Er zijn uitzonderingen te bedenken waardoor 
het algemeen belang of de persoonlijke vrijheid geschaad kan worden 
door publikatie). 

4 	Het gemeentelijk voorlichtingsblad „gemeente(t)huis" moet los van 
het Weekblad voor Deurne verschijnen. 

5. Iedere twee jaar moet worden onderzocht of het gemeentelijk 
voorlichtingsblad bijdraagt tot betere informatie van de bevolking. 

6. Inspraak moet plaatsvinden in een zo vroeg mogelijk stadium van de 
fase van beleidsvoorbereiding en kan eventueel doorgaan tot en met 
de uitvoering van de besluiten. 

7. Er dient een basisverordening te komen voor de inspraak, aan de 
hand waarvan, afhankelijk van het soort problemen, spelregels voor 
inspraak kunnen worden ingesteld. 

8. Er dienen middelen beschikbaar te komen voor de organisatie van de 
inspraak. 

9. Ambtenaren moeten door het gemeentebestuur als adviseurs en des-
kundigen ter beschikking worden gesteld van inspraakwensende bur-
gers en groeperingen. 

10. Onderzocht moet worden welke bevoegdheden gedelegeerd kunnen 
worden aan demokratisch werkende wijkraden. 

11. Zolang rechtstreekse verkiezing van streekraadsleden door de bevol-
king wettelijk nog niet mogelijk is, staan wij een verkiezingssysteem 
voor, waarbij in het gewest aan ieder gemeenteraadslid een stem 
wordt toegekend, die hij uitbrengt op een politieke partij die in de 
streekraad vertegenwoordigd kan worden (zoals in het pregewest 
Twente is gebeurd). 

12. In het begin van elke 4-jarige raadsperiode zouden B & W een samen 
met het personeel opgesteld aktieprogramma aan de raad moeten 
voorleggen met daarin aandacht voor: 
-de kommunikatie tussen ambtenaren en raadsleden 
-de kommunikatie tussen ambtenaren en burgers 
-het spreiden van bevoegheden en verantwoordelijkheden, tot uiting 
komend in de organisatiestruktuur en de personeelsformatie, ook bij 
benoeming en bevordering 

-medezeggenschapskommissies van ambtenaren of kommissies van 
werkoverleg, voor welke beide kommissies in principe alle ambte-
naren in aanmerking moeten komen. 
-Plannen op lange en korte termijn onder andere met betrekking tot 
het vaststellen van doelstellingen van de diensten en de op basis 
hiervan vast te stellen kwantitatieve personeelsformatie. 

13. Over nader overeen te komen benoemingen en funktieomschrijving-
en dient een raadskommissie (mede) belast met personeelsaange-
legen, zich uit te spreken. 

14. Bij kredietaanvragen voor, of welke kunnen leiden tot belangrijke in-
vesteringen, leggen B & W ook een exploitatiebegroting aan de raad 
voor. 

15. De Progressieve Partij Deurne is voor één uitgebreide begrotingsbe-
handeling aan het begin van iedere 4-jarige raadsperiode (meerjaren-
begroting) en jaarlijks een behandeling van de bijsturing daarvan. 

16. Voor het investeringsplan geldt hetzelfde als onder punt 15. 
17. Begroting en investeringsplan dienen gelijktijdig te worden aangebo-

den aan de raad. 
18. Bij heffing van de gemeentelijke belasting moet rekening gehouden 

worden met de draagkracht van de belastingplichtige. 

14. Er moeten deelplannen komen voor kleine projekten van ca. 100 
woningen met deelplankommissies van en voor toekomstige be-
woners. 

15. Er moet bij bouwplannen meer ruimte geschapen worden voor toe-
komstige onvoorziene bebouwingen. 

WERKEN 

1. De kommissie Sociaal Ekonomische Aangelegenheden moet onmid-
delijk worden geihstalleerd en in het openbaar gaan vergaderen. 

2. De gemeente moet man/vrouw-, deel- en tweelingbanen mogelijk 
maken. 

3. De gemeente laat niet overwerken, maar schept in plaats daarvan 
nieuwe banen. 

4. Waar mogelijk wendt de gemeente haar invloed aan tot uitbreiding 
van het aantal arbeidsplaatsen in de niet-kommerciële dienstver-
lenende sektor, zoals bijvoorbeeld de gezinszorg, bejaardenzorg, etc. 

5. De gemeente voert een selektief werkgelegenheidsbeleid, waarbij de 
uitgifte van grond voor bedrijven alleen nog maar in erfpacht zou 
mogen geschieden. Het beheer van de grond zou uitsluitend in hand-
en van de raad moeten zijn. Voor de vestiging van een bedrijf zou 
een sociaal statuut moeten worden geëist. 

6. De struktuur van de Induma (nu een vennootschap) moet gedemo-
kratiseerd worden,. 

7. Zolang de gewestelijke arbeidsburo's nog zo onvoldoende zijn toege-
rust als nu het geval is, stimuleert de gemeerite alle initiatieven tot 
ondersteuning van de taak van het gewestelijk arbeidsburo, zoals uit-
breiding van het aantal vakaturebanken (naar wijken en kerkdorpen) 
en het plaatsen van aparte vakaturebanken voor jongeren in de 
jongerencentra. 

8. Onbetaald vrijwilligerswerk moet mogelijk zijn met behoud van een 
sociale uitkering. 

9. De gemeente moet extra aktief zijn bij het aantrekken van arbeids-
intensieve, kleinschalige en schone ondernemingen. 

10. De gemeente moet werklozenprojekten stimuleren en subsidiëren, 
ook wanneer deze niet door rijk en/of provincie (mee) gesubsidieerd 
worden. 

11. Bevorderen van demokraties bestuurde en beheerde cooperatieve be-
drijfsvoering met kleinschalige produktiewijze van de landbouw, 
door middel van subsidies, voorlichting en onderwijs. 

12. Ruimere mogelijkheden voor boeren en landarbeiders tot vervroegde 
pensionering en gunstige saneringsmaatregelen. 

13. Beperking, kontrole en voorlichting aangaande gebruik bestrijdings-
middelen. 

14. Geen ontginning van nieuwe landbouwgronden ten koste van na-
tuurgebieden. 

15. Behoud van oude kultuurlandschappen met rekreatieve of kultuur-
historische waarde door de betrokken boeren met subsidies in staat 
te stellen hun anders onrendabele bedrijf voort te zetten. 

16. Goede voedselvoorlichting, gericht op het terugdringen van de vlees-
konsumptie. Gezien de wereldvoedselsituatie is het konsumeren van 
grote hoeveelheden vlees onverantwoord. Solidariteit met de derde 
wereld betekend dat het eiwitrijke plantaardige voedsel, dat hier als 
veevoer dient, ter beschikking moet komen van de derde wereldbe-
volking. 

17. Geen uitbreiding van de bio-industrie (tevens vanwege de stankover-
last); daartegenover wel subsidies voor miljeuvriendelijke boeren-
bedrijven. Dit laatste heeft als gunstig neveneffekt, dat dat de werk-
gelegenheid ten goede komt. Verder kunnen experimenten worden 
bevorderd, waarbij landbouwers direkte (kleinschalige) relaties aan-
gaan met groepen konsumenten. 

18. Bevorderen van kontakten tussen miljeugroepen en landbouwers. 
19. Betrekken van de landbouwers bij het miljeubeleid. 
20. Bestaande landbouwgrond in handen van de gemeenschap en daarna 

verpachten door de gemeente. 

WELZIJN 

1. 	In alle wijken horen voorzieningen te zijn, die zeer veelzijdig gebruikt 
kunnen worden. 
n.. 	mc,r, A+ 1,n n1- it-bcd ^erf nors 	A c.,,,,,1,-,n4-inc,AIrtrr Trn,, A. 
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PEUTERSPEELZALEN moeten 
gratis toegankelijk zijn voor alle 
kinderen. Hierdoor worden ook 
met name de moeders in de gelegen-
heid gesteld zich ook op zaken 
buiten het gezin te richten. De PPD 
vindt dat in Deurne de overheid alle 
peuterspeelzalen volledig moet 
financieren. 
BASISONDERWIJS moet aan-
sluiten op de ervaringswereld van de 
kinderen. Zitten blijven moet over- 
bodig gemaakt worden door leer-
methodes en schoolorganisatie. Niet 
de concurentie en het aanpassen 
aan de bestaande maatschappelijke 
verhoudingen, maar het kind moet 
centraal staan. 
De PPD ondersteunt het komen tot 
ouderparticipatie, waarbij ouders 
werkelijk mee kunnen bepalen wat 
er op school gebeurt. Nog steeds 
worden de ouders in de school, ook 
in Deurne, gezien als onbetaalde 
krachten. (de leesmoeders en de 
bibliotheekmoeders). De PPD wil 
de ouders betrekken en mee laten 
beslissen bij alles wat op de school 
gebeurt. Nu er een openbare school 
in de Koolhof komt, heeft het 
gemeentebestuur de kans om zelf 
het goede voorbeeld te geven. 
HET TWEEDE KANS ONDERWIJS 
verdient extra aandacht en onder-
steuning. Mensen die op een of 
andere manier vroeger hun kansen 
op onderwijs hebben gemist, 
moeten alle kansen krijgen om die 
achterstand in te lopen. De PPD 
vindt dat dit onderwijs gratis moet 
zijn, gelijkwaardig aan andere 
vormen van onderwijs. De behoefte 
aan tweede kans onderwijs in de 
gemeente Deurne moet grondig 
onderzocht worden. De PPD vindt 
dat de gemeente voorwaardes moet 
scheppen om deze vorm van onder-
wijs zo goed en volledig mogelijk 
gestalte te geven in Deurne. Daarom 
wil de PPD: 

-volledige subsidiëring van de 
school voor volwassenen, 
-subsidiëring van cursussen die 
tot doel hebben, mensen inzicht 
te geven in hun eigen situatie, 
zoals bijvoorbeeld de cursussen 
van de KWJ, de VOS-groepen 
en werklozenprojecten. 

LIJST 

streexraaa vertegenwoorcuga Kan woraen izoais in net pregewest 
Twente is gebeurd). 

12. In het begin van elke 4-jarige raadsperiode zouden B & W een samen 
met het personeel opgesteld aktieprogramma aan de raad moeten 
voorleggen met daarin aandacht voor: 
-de kommunikatie tussen ambtenaren en raadsleden 
-de kommunikatie tussen ambtenaren en burgers 
-het spreiden van bevoegheden en verantwoordelijkheden, tot uiting 
komend in de organisatiestruktuur en de personeelsformatie, ook bij 
benoeming en bevordering 

-medezeggenschapskommissies van ambtenaren of kommissies van 
werkoverleg, voor welke beide kommissies in principe alle ambte-
naren in aanmerking moeten komen. 
-Plannen op lange en korte termijn onder andere met betrekking tot 
het vaststellen van doelstellingen van de diensten en de op basis 
hiervan vast te stellen kwantitatieve personeelsformatie. 

13. Over nader overeen te komen benoemingen en funktieomschrijving-
en dient een raadskommissie (mede) belast met personeelsaange-
legen, zich uit te spreken. 

14. Bij kredietaanvragen voor, of welke kunnen leiden tot belangrijke in-
vesteringen, leggen B & W ook een exploitatiebegroting aan de raad 
voor. 

15. De Progressieve Partij Deurne is voor één uitgebreide begrotingsbe-
handeling aan het begin van iedere 4-jarige raadsperiode (meerjaren-
begroting) en jaarlijks een behandeling van de bijsturing daarvan. 

16. Voor het investeringsplan geldt hetzelfde als onder punt 15. 
17. Begroting en investeringsplan dienen gelijktijdig te worden aangebo-

den aan de raad. 
18. Bij heffing van de gemeentelijke belasting moet rekening gehouden 

worden met de draagkracht van de belastingplichtige. 

WONEN 

1. Er moet door de gemeente permanent onderzoek worden verricht 
naar de hoeveelheden en soorten woningen die in de gemeente nodig 
zijn. 

2. De gemeente voert een aktief beleid ten aanzien van het splitsen en 
voor bewoning geschikt maken van grote gebouwen en huizen die 
vrij komen. 

3. Er moet een verordening komen die de inspraak regelt bij het tot 
stand komen en het bijstellen van een ontwikkelingsplan. 

4. Er moet een onderzoek ingesteld worden naar de mogelijkheid van 
het vestigen van kleine kampjes voor woonwagenbewoners in de 
kerkdorpen. 

5. Het gemeentelijk apparaat dient zodanig te worden uitgerust dat de 
gemeente minder afhankelijk wordt van externe adviesburo's (wel-
licht in samenwerking met andere gewestgemeentes) en dat de ge-
meente bij de uitvoering richting kan blijven geven. 

6. Vanuit iedere wijk of kerkdorp moet een goede openbare verbinding 
komen naar markt, station en ziekenhuis met een aan de behoefte 
van de inwoners aangepaste dienstregeling. 

7. Er dient een onderzoek te komen naar het fietsverkeer in Deurne en 
naar de manier waarop dit beveiligd en bevorderd kan worden. 

8. Er dienen veilige fietsroutes te komen tussen de kerkdorpen en 
Deurnekom, tussen de woonwijken onderling en tussen de woon-
wijken en het centrum. 

9. Bij kredietaanvragen ten behoeve van wegen of verkeer dient steeds 
duidelijk gemaakt te worden hoe het langzame verkeer geregeld en 
beveiligd wordt. 

10. Er dient een onderzoek te komen naar de mogelijkheid om in Deurne 
nog slechts grond in erfpacht uit te geven, waarbij de grond zou 
moeten worden ingebracht in een regionale grondbank. 

11. Er moet onderzocht worden of herinvoering van de Woonruimtewet 
1947, vooral wat betreft een geheel of gedeeltelijk vergunningstelsel, 
een bijdrage kan leveren voor de oplossing van de kleine-kernen-pro-
blematiek. 

12. Wanneer de bewoners' dat wensen moet de gemeente zich inzetten 
voor onderhoud en renovatie van huurwoningen, zowel van de ge-
meente als van anderen. 

13. Er moet meer aandacht besteed worden aan het toegankelijk maken 
van woningen en gebouwen voor minder-validen. 

12. Ruimere mogelijkheden voor boeren ;n landarbeiders tot vervroegde 
pensionering en gunstige saneringsmaatregelen. 

13. Beperking, kontrole en voorlichting aangaande gebruik bestrijdings-
middelen. 

14. Geen ontginning van nieuwe landbouwgronden ten koste van na-
tuurgebieden. 

15. Behoud van oude kultuurlandschappen met rekreatieve of kultuur-
historische waarde door de betrokken boeren met subsidies in staat 
te stellen hun anders onrendabele bedrijf voort te zetten. 

16. Goede voedselvoorlichting, gericht op het terugdringen van de vlees-
konsumptie. Gezien de wereldvoedselsituatie is het konsumeren van 
grote hoeveelheden vlees onverantwoord. Solidariteit met de derde 
wereld betekend dat het eiwitrijke plantaardige voedsel, dat hier als 
veevoer dient, ter beschikking moet komen van de derde wereldbe-
volking. 

17. Geen uitbreiding van de bio-industrie (tevens vanwege de stankover-
last); daartegenover wel subsidies voor-  miljeuvriendelijke boeren-
bedrijven. Dit laatste heeft als gunstig neveneffekt, dat dat de werk-
gelegenheid ten goede komt. Verder kunnen experimenten worden 
bevorderd, waarbij landbouwers direkte (kleinschalige) relaties aan-
gaan met groepen konsumenten. 

18. Bevorderen van kontakten tussen miljeugroepen en landbouwers. 
19. Betrekken van de landbouwers bij het miljeubeleid. 
20. Bestaande landbouwgrond in handen van de gemeenschap en daarna 

verpachten door de gemeente. 

WELZIJN 

1. In alle wijken horen voorzieningen te zijn, die zeer veelzijdig gebruikt 
kunnen worden. 

2. De gemeente wendt haar invloed aan tot demokratisering van de 
organisaties in het welzijnswerk. 

3. Een advieskommissie (ex art. 61 Gemeentewet) moet betrokken 
worden bij het politiebeleid. 

4. In de wijken moeten wijkagenten komen met een sociale funktie. 
5. Er moet een scholenplan komen dat regelmatig moet worden bij-

gesteld. 
6. Museum „De Wieger" moet gebruikt gaan worden voor niet-

commerciele kunstuitingen. 
7. Een verordening regelt de inspraak bij de totstandkoming en bij-

stelling van het scholenplan. 
8. Minderheden met een eigen kultuur hebben recht op eigen sociaal-

kulturele voorzieningen, zonder dat standaard-kultuurpatronen wor-
den opgelegd. 

9. De gemeente subsidieert initiatieven op het gebied van emancipatie. 
10. Als de vrouw kostwinster is, geldt dat als ekonomische gebonden-

heid voor het gezin. 
11. Bij sollicitaties maakt de gemeente geen onderscheid tussen mannen 

en vrouwen. 
12. Er moet zo snel mogelijk uitvoering gegeven worden aan de rijksbij-

drageregeling sociaal en kultureel werk. 
13. De raad houdt volgens de bedoeling van de rijksbijdrageregeling de 

verantwoordelijkheid voor de planning, inspraak op die planning en 
de uitvoering van het welzijnsplan. Daarom moet de raad ook tijdig 
gereed zijn met een inspraak- en subsidieverordening en moet de raad 
tijdig de voortgangs- en uitvoeringskontrole regelen. 

14. Er moeten ruime subsidiemogelijkheden komen voor vrouwencentra. 
15. De gemeente moet meewerken aan de mogelijkheden voor ruime 

kinderopvang. 
16. De gemeente dient mee te werken aan het tot stand komen van meer 

mogelijkheden voor her-, om- en bijscholing voor vrouwen. 
17. De gemeente moet stimuleren dat er meer overblijfgelegenheden 

komen op scholen. 
18. Er dienen huishoudvervangende voorzieningen te komen voor de 

huisvrouwen om meer tijd over te houden voor haar eigen ontwikke-
ling. 

19. De overheid dient voorop te lopen bij het beschikbaar komen van 
meer parttime banen voor vrouwen. 

20. De gemeente dient mee te werken dat de schooltijden van verschil-
lende typen scholen gelijkgeschakeld gaan worden. 

vervolg op blz. 3 
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vervolg van blz. 2 

21. De PPD is tegen inmenging van de politie bij stakingen, bedrijfs-
bezettingen, kraakakties, demonstraties en andere sociale konflikten. 

22. De politie dient te patrouilleren op de fiets. 

MILJEU 

1. Natuurgebieden die van meer dan plaatselijk belang zijn, worden 
overgedragen aan provinciale of landelijke overheden die voor het 
beheer van zulke gebieden verantwoordelijk zijn. 

2. Het hele Peelgebied mag niet verder aangetast worden; de vervening 
moet gestopt worden. 

3. Uit de opbrengst van de vervening dient een herstelplan voor de Peel 
te worden opgesteld. 

4. Het onderzoek naar het gedrag van cyanidehoudend afval in de 
bodem moet worden voortgezet. 

5. Bij de keuze van vuilstortmethodes zijn de miljeu-aspekten het be-
langrijkst. 

6. De gemeente schept gunstige voorwaarden voor" het gescheiden op-
halen van glas, papier en schillen. 

7. Miljeu-opvoeding hoort in het edukatief plan. 
8. Er moet een gewestelijke miljeudienst komen. 
9. De politie moet strenger optreden tegen verkeersdeelnemers die on-

nodig veel lawaai maken. 
10. Jaarlijks maakt de gemeente een openbaar rapport van de verleende 

hinderwetvergunningen, de kontrole daarop en het daarbij gevolgde 
beleid. 

11. De gemeente dient meer ruimte te creëren bij de inrichting van nieuwe 
woonwijken voor het uitlaten van honden. 

12. Bij het bouwen van nieuwbouwprojekten dienen de miljeu-effekten 
vooraf bekeken te worden. 

13. De gemeente dient er op toe te zien, dat bij nieuwbouw burenover-
last zoveel mogelijk beperkt wordt door bouwtechniese ingrepen. 

De PPD te gast bij Gon en Jozef 

Gon en Jozef Hendriks achter hun bar in Hotel Stationszicht 

Sinds de oprichting komt de Progressieve Partij Deurne iedere maandag-
avond bijeen in Hotel Stationszicht tegenover het station. De vergaderingen 
zijn steeds openbaar, iedereen is er welkom. De PPD vergadert in het zaaltje, 
maar na afloop is het meestal nog gezellig nakaarten aan de bar. De eerste 
maanden zwaaiden Huub en Mina Kuypers de scepter in „Stationszicht", 
daarna kwamen Gon en Jozef Hendriks. We vroegen wat zij van de PPD 
vonden. Jozef: „Ik vind dat ze een gezellige gemeenschap vormen. De sfeer 
die ze meebrengen is gezellig. Veel van mijn vaste klanten op maandagavond 
komen binnenlopen omdat ze weten dat ze bij de PPD-ers bekend volk 

Als we hem vragen of hij zich niet 
eenzaam voelde als enige PPD-er in 
de raad antwoordt hij: Als PPD-
raadslid heb ik indertijd niet inge-
stemd met de samenstelling van het 
kollege van Burgemeester en Wet-
houders. Daarom kon ik in de raad 
nogal „vrij" optreden. Er waren 
geen afspraken vooraf. We waren 
toen wel behoorlijk onervaren, 
want later is wel gebleken dat met 
wethouders waar we toen problemen 
mee hadden, in de praktijk toch wel 
zaken te doen waren en andere 
waarvan we als progressieven best 
verwachtingen hadden, het in onze 
ogen dikwijls behoorlijk lieten af-
weten." 

altijd tegen? 
Je maakt misschien wel eens de in-
druk altijd overal tegen te zijn. 
„Dat is flauwe kul. Die indruk ont-
staat misschien, omdat het niet zo 
mijn gewoonte is om over alles waar-
over ik het eens ben het woord te 
vragen om uitvoerig uit te leggen 
waarom ik het er mee eens ben, ik 
moet als eenmansfraktie toch al zo 
dikwijls het woord vragen. Als ik 
in de raad mijn mond houd, mag 
men aannemen dat ik het met het 
voorstel eens ben en dat is dus bij-
veruit de meeste voorstellen het 
geval. De zaken waarmee ik het on-- 
eens ben, kwamen dikwijls erg in de 
belangstelling, omdat het nogal 
forse uitgave betroffen. Maar als ik 
ergens „tegen" stemde, was dat 
altijd om heel principiële redenen. 
De sporthal bijvoorbeeld, verpest 
het woonklimaat in de Koolhof; die 
wijk wordt daardoor overbelast. 
Zo'n grote hal hoort op een sport-
terrein of aan de rand van een wijk, 
maar niet midden erin. En als je 
altijd beweert vóór kleinschaligheid, 
vóór menselijke maat, vóór leefbare 
wijken envóór voorzieningen dicht 
bij de mensen te zijn, dan moet ie 

wijken 

Betekent dat nu, dat de PPD er speci-
aal is voor de Koolhof en de H.-
Geestparochie, want daar ontbreken 
die voorzieningen nog? „Nee, hele-
maal niet. Als deze situatie zich in 
welk ander deel van Deurne had 
voorgedaan, was ik precies hetzelfde 
voor de dag gekomen. Het gaat erom, 
dat je in de raad je princiepes trouw 
blijft en dan doet het er niet toe in 
welke wijk het probleem zich af-
speelt." 

resultaat ? 
We vragen Jan Duffhauss of zijn 
raadswerk resultaat heeft gehad; of 
er programmapunten van de PPD 
zijn uitgevoerd. Dat blijkt een moei-
lijke vraag. Hij zegt dat hij vreselijk 
slordig van aard is en er echt geen 
mapje met „resultaten" op na 
houdt. Hij is al blij als hij zijn stuk-
ken behoorlijk op een rij heeft lig-
gen. Na enig denkwerk komt er een 
aarzelend antwoord. 
„Als eenmansfraktie haal je nooit 
alleen resultaat. Je hebt een meer-
derheid nodig om iets gedaan te 
krijgen. Soms denk ik wel eens dat 
er kommissievergaderingen zijn ge-
weest waarin ik enige invloed heb 
kunnen uitoefenen. Dan vindt je la-
ter in nota's of zo je standpunt te-
rug. Maar je weet eigenlijk nooit 
zeker of dat nu door jou komt of 
niet. Toch zijn er ook wel duide-
lijke lichtpuntjes. Toen ik voor de 
eerste keer om een voorlichtings-
ambtenaar vroeg bijvoorbeeld, zei 
men dat niet te zien zitten. Mis-
schien wel een ruimte voor voor-
lichting in het gemeentehuis na de 
verbouwing. Toen ik later naar die 
ruimte informeerde bleek die er 
niet te ziin. Nu werkt Th nm T km-m.1Q 

koormissies 

Wat zou je het liefst veranderd zien, 
vragen we. Dat antwoord komt ra-
zend snel. „De raadskommissies 
moeten in het openbaar gaan ver-
gaderen en niet-raadsleden moeten 
in die kommissies kunnen mee-
werken. De stukken voor die kom-
missies zouden minstens twee 
weken eerder beschikbaar moeten 
zijn. Op die manier zijn meer burgers 
in staat geruime tijd mee te denken 
over voorstellen. Zó breng je de be- 

slissingen dichter bij de mensen. Z6 
kunnen de mensen echt meebeslis-
sen. Zo ook kunnen de mensen het 
werk van hun vertegenwoordigers 
beter volgen en kontroleren." 

doorgaan! 

Heb je zin om door te gaan met het 
gemeenteraadswerk? „Natuurlijk" 
zegt Jan Duffhauss, „Er is nog vre-
selijk veel werk aan de winkel. Werk 
waarvoor je een lange adem nodig 
hebt. 
Voor de PPD in Deurne gaat misschien 
ook gelden, wat ik als lid van de PPR 
in de lándélijke politiek zie gebeuren. 
Allerhande voorstellen, waarvoor de 
PPR zes jaar geleden werd uitgelachen 
(vervroegde pensionering, rechtvaar-
dige verdeling van -arbeid, klein-
schaligheid, alternatieve energiebron-
nen) komen nu in bijna alle politieke 
partijen aan de orde. De PPD is geen 
bijwagen, maar een lokomotief. Ik 
vind het een uitdaging om daarin te 
mogen werken." 

slotvraag 
Ben je s'avonds wel eens thuis . „Niet 
dikwijls, maar gelukkig heb ik werk 
ccro•Irvnnr ilr vaal rvcrearrleirr thwie mant 

JAN DUFFHAUSS na vier jaar raadswerk 

Beslissingen dichter bij de mensen brengen,  
De redaktie van het PPD-BERICHT ging met Jan Duffhauss praten over zijn ervaringen in het ge-
meenteraadswerk in de afgelopen vier jaar. Wij vroegen hem wat hem het meest is opgevallen in die 
vier jaar. Jan Duffhauss: „Dat is, dat ik eigenlijk nooit geweten heb, dat de beslissingen van de ge-
meenteraad zó direkt van invloed zijn op het leven van elke dag van iedere inwoner van onze gemeente. 
Maar in de raad kom je daar al gauw achter. Daarom, denk ik, heb ik het ook vier jaar graag gedaan. 
Je gaat het ook merken aan de mensen die je vier jaar in de gaten houden. De mensen van de PPD, 
maar ook de burgers die bij je komen met hun kommentaar of hun problemen." 

vraaggesprek met de lijsttrekker 



Gon en Jozef Hendriks achter hun bar in Hotel Stationszicht 

Sinds de oprichting komt de Progressieve Partij Deurne iedere maandag-
avond bijeen in Hotel Stationszicht tegenover het station. De vergaderingen 
zijn steeds openbaar, iedereen is er welkom. De PPD vergadert in het zaaltje, 
maar na afloop is het meestal nog gezellig nakaarten aan de bar. De eerste 
maanden zwaaiden Huub en Mina Kuypers de scepter in „Stationszicht", 
daarna kwamen Gon en Jozef Hendriks. We vroegen wat zij van de PPD 
vonden. Jozef: „Ik vind dat ze een gezellige gemeenschap vormen. De sfeer 
die ze meebrengen is gezellig. Veel van mijn vaste klanten op maandagavond 
komen binnenlopen omdat ze weten dat ze bij de PPD-ers bekend volk 
treffen." Gon vindt dat ook, maar durft wat meer politiek in haar uitspraak 
te doen: „De PPD ? Een partij voor mensen die er echt veel moeite voor 
doen en nog gezellig ook! Een groep ook met een zeer konstante kern, waar-
aan de politiek een goeie zal hebben." 

Voor de avond van de verkiezingsdag -woensdag 31 mei- hebben ze verlenging 
aangevraagd, want ze rekenen er vast op dat er die avond wat te vieren valt. 

11.1 

Je maakt misschien wel eens de in-
druk altijd overal tegen te zijn. 
„Dat is flauwe kul. Die indruk ont-
staat misschien, omdat het niet zo 
mijn gewoonte is om over alles waar-
over ik het eens ben het woord te 
vragen om uitvoerig uit te leggen 
waarom ik het er mee eens ben, ik 
moet als eenmansfraktie toch al zo 
dikwijls het woord vragen. Als ik 
in de raad mijn mond houd, mag 
men aannemen dat ik het met het 
voorstel eens ben en dat is dus bij-
veruit de meeste voorstellen het 
geval. De zaken waarmee ik het on-- 
eens ben, kwamen dikwijls erg in de 
belangstelling, omdat het nogal 
forse uitgave betroffen. Maar als ik 
ergens „tegen" stemde, was dat 
altijd om heel principiële redenen. 
De sporthal bijvoorbeeld, verpest 
het woonklimaat in de Koolhof; die 
wijk wordt daardoor overbelast. 
Zo'n grote hal hoort op een sport-
terrein of aan de rand van een wijk, 
maar niet midden erin. En als je 
altijd beweert vóór kleinschaligheid, 
vei& menselijke maat, \re& leefbare 
wijken envóór voorzieningen dicht 
bij de mensen te zijn, dan moet je 
ontmoetingsplaatsen in nieuwbouw-
wijken de voorrang geven boven 
verbouwing van de Vierspan, ze, 
simpel ligt dat ! Dat is politieke 
keuze maken; daarvoor zit je in de 
raad! " 

raadswerk resultaat heeft gehad; of 
er programmapunten van de PPD 
zijn uitgevoerd. Dat blijkt een moei-
lijke vraag. Hij zegt dat hij vreselijk 
slordig van aard is en er echt geen 
mapje met „resultaten" op na 
houdt. Hij is al blij als hij zijn stuk-
ken behoorlijk op een rij heeft lig-
gen. Na enig denkwerk komt er een 
aarzelend antwoord. 
„Als eenmansfraktie haal je nooit 
alleen resultaat. Je hebt een meer-
derheid nodig om iets gedaan te 
krijgen. Soms denk ik wel eens dat 
er kommissievergaderingen zijn ge-
weest waarin ik enige invloed heb 
kunnen uitoefenen. Dan vindt je la-
ter in nota's of zo je standpunt te-
rug. Maar je weet eigenlijk nooit 
zeker of dat nu door jou komt of 
niet. Toch zijn er ook wel duide-
lijke lichtpuntjes. Toen ik voor de 
eerste keer om een voorlichtings-
ambtenaar vroeg bijvoorbeeld, zei 
men dat niet te zien zitten. Mis-
schien wel een ruimte voor voor-
lichting in het gemeentehuis na de 
verbouwing. Toen ik later naar die 
ruimte informeerde bleek die er 
niet te zijn. Nu werkt Thom Ummels 
al enige tijd als voorlichtingsamte-
naar. En hij doet dat volgens de 
PPD uitstekend. Burgemeester 
Hoebens z.g. (tot zijn portefeuille 
hoorde voorlichting) heeft daarmee 
een goede keus gedaan." 
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sen. Zo ook kunnen de mensen het 
werk van hun vertegenwoordigers 
beter volgen en kontroleren." 

doorgaan ! 

Heb je zin om door te gaan met het 
gemeenteraadswerk? „Natuurlijk" 
zegt Jan Duffhauss, „Er is nog vre-
selijk veel werk aan de winkel. Werk 
waarvoor je een lange adem nodig 
hebt. 
Voor de PPD in Deurne gaat misschien 
ook gelden, wat ik als lid van de PPR 
in de landélijke politiek zie gebeuren. 
Allerhande voorstellen, waarvoor de 
PPR zes jaar geleden werd uitgelachen 
(vervroegde pensionering, rechtvaar-
dige verdeling van -arbeid, klein-
schaligheid, alternatieve energiebron-
nen) komen nu in bijna alle politieke 
partijen aan de orde. De PPD is geen 
bijwagen, maar een lokomotief. Ik 
vind het een uitdaging om daarin te 
mogen werken." 

slotvraag 

Ben je s'avonds wel eens thuis : „Niet 
dikwijls, maar gelukkig heb ik werk 
waarvoor ik veel overdag thuis moet 
zijn, zodat ik niet al te veel van het 
gezinsleven mis." 

Jan Hellemons, 53 jaar, Vlier-
denseweg 109, tel. 3100 lid 
van de Pacifistiese Socialistie-
se Partij, boekhandelaar. De 
Progressieve Partij Deurne is 
volgens Jan de enige partij die 
iets doet voor minderheids-
groeperingen en mensen die 
klem zitten in Deurne. 

7. Lambert van Lieshout, 36 jaar, 
Deurneseweg 6, Helmond 
(04920) 34287, lid van de Poli-
tieke Partij Radicalen, nu nog 
wonend in Helmond, maar 
binnenkort weer in Deurne. 
Aktief 'lid van de Jeugd- en 
Jongerenraad. Is maatschappe-
lijk werker, maar vindt dat die 
er moet zijn voor de mensen; 
dit blijkt niet altijd zo te zijn, 
daarom vindt hij het nodig dat 
maatschappelijk werk ook een 
politieke zaak is. Daarom kiest 
hij voor de PPD. 

8. Joan Visser - Petri, 37 jaar, 
Mrg. Berkvensstraat 17, Liessel 
(04934) 1767, niet meer lid 
van een landelijke politieke 
partij, huisvrouw en vormings-
leidster, aktief lid van de vrou-
wenbeweging. Zij raadt de 
mensen aan PPD te stemmen, 
omdat dat de meest duidelijke 
partij is in Deurne, en omdat zij 
heilig gelooft dat er iets veran-
deren moet. Die gedachte vindt 
zij zeker niet bij de confessio-
nele partijen, die hebben vol-
gens haar bewezen het niet te 
kunnen en zelfs niet te willen. 
Daarom een progressieve bun-
deling: de  PPD. 

Christien van Heur, 33 jaar, 
Liesselseweg 4, Vroeger 
direktrice Jongerenkursus, nu 
konsulente van een leerling-
stelsel, aktief betrokken bij 
Freeland, het VJV en de 
aktiegroep huisvesting voor 
allen. Lid van de Stuurgroep 
Huisvesting één- en tweeper-
soonshuishoudens. Wat Chris-
tien vooral trekt bij de PPD is 
dat deze partij zo ontzettend 
veel doet voor de werkende 
jongeren in Deurne. Christien 
is lid van de politieke partij 
radikalen. 

10 Annie Berkers - de Corte, 22 
jaar, Sloe 44, niet lid van een 
landelijke politieke partij. 
Annie is verkoopster, onder-
vindt persoonlijk hoe moeilijk 
het is als gehuwde vrouw werk 
te krijgen. Is momenteel werke-
loos. Zij besteedt haar tijd toch 
wel nuttig, door aktief te zijn 
bij het Vrouwenhuis „de Cac-
tus". Als vakbondslid kiest zij 
voor de PPD: de enige partij 
die ook buiten de raad voor ar-
beiders kiest. 
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PPD—BERICHT BLADZIJDE 5. 

Wie zal dat 
betalen 
Is een verkiezingsprogramma een 
verlanglijstje, waarbij de samenstel-
lers zich niet afvragen hoe alles 
betaald moet worden ? Wij dachten 
van niet. In ons verkiezingspro-
gramma staan ook wel dingen die 
ruimte geven op de begroting. Bij-
voorbeeld het overdragen van bos-
sen aan Staatsbosbeheer en het af-
wijzen van geldverslindende prestige-
objekten. 
Bij het besturen van de gemeente en 
bij het bekijken hoe dat te betalen, 
gaat het er steeds om een keuze te 
maken binnen de financiele mogelijk-
heden. Wat de bestuurders het 
belangrijkst vinden, komt het eerst 
aan de beurt. Wat wij belangrijk 
vinden staat in ons programma. 

d:s) Spelregels: 
Er wordt met een dobbelsteen gespeeld. 
Gestart wordt bij nr. 1, het station van Deurne, waar alle renners zijn 
aangekomen. 
Iedere speler houdt voor zichzelf een lijstje bij met de punten en 
strafpunten die hij onderweg krijgt. 
Wie de meeste punten heeft, heeft gewonnen. 

2. 	U wilt nog gauw even naar het toilet. Dat kan niet op het station. U 
moet dus naar Hotel Stationszicht. Een beurt overslaan, maar U krijgt 
een punt, omdat U het met de PPD eens bent, dat op een station een 
toilet hoort. 

4. U bent te vroeg gestart. Er blijken namelijk ook nog deelnemers met 
de bus te zijn gekomen en die moeten nog helemaal naar het station 
komen vanaf het busstation aan de andere kant van het dorp. U moet 
terug naar 1. maar krijgt twee punten omdat U het met de PPD eens 
bent dat alle bussen bij het station horen te stoppen. 

5. U komt langs de Wereldwinkel in de Martinetstraat. U kunt kiezen: U 
gaat daar iets kopen en krijgt 3 punten, of U fietst door en mag naar 8. 

6. In de H. Geestparochie wordt juist de opening van een ontmoetings- 
centrum voor die wijk gevierd. U mag kiezen: óf doorrijden naar 8, óf 
meevieren met de buurt en dan ontvangt U twee punten, maar moet 
een beurt overslaan. 

9. 	Zandbos. U wordt betrapt op pootje-baden in het Buntven. Dat mag 
niet. Twee beurten overslaan. 

14. De miljeugroepen houden juist als U voorbij komt een demonstratie 
tegen vestiging van grote rekreatie-toestanden in het landelijk buiten-
gebied. U mag kiezen: hard doorfietsen, U gaat dan door naar 22, of 
meedoen met de demonstratie. U moet dan een beurt overslaan, maar 
krijgt 4 punten. 

69. U vertrouwt het grondwater ildet helemaal en laat het onderzoeken op 
barium en cyanide voordat ti verder gaat: een beurt overslaan en een 
punt. 

70. U komt langs museum „de Wieger". Dat levert maar weinig punten op, 
want maar zelden is daar een tentoonstelling die voor een meerderheid 
van de Deurnese bevolking interessant is. U mag kiezen: naar binnen 
gaan (de gemeente betaalt f 20,00 bij, voor iedereen die over de drem-
pel komt) van ons krijgt U dan een half punt. U mag ook terug naar 
62, daar zijn vijf punten te verdienen. 

71. U wilt wonen in een van de leegstaande woningen naast de Wereld-
winkel in de Martinetstraat, maar hoe U ook Uw best doet, het lukt 
niet, want die huizen worden gesloopt. Noodgedwongen moet U naar 
de nieuwbouwwijk in plan Heiakker. Ga dus terug naar plan Heiakker 
op nr. 23. 

72. U nadert de finish in de Koolhof, maar door een internationaal sport-
evenement in de sporthal, kunt U niet door het verkeer heen komen. 
U moet twee beurten wachten. Als U inmiddels meedoet aan een aktie 
voor woonerven, moet U nog een beurt langer wachten, maar verdient 
drie punten. 

73. U heeft de ronde volbracht. Wie het eerste aankomt is de sterkste, de 
machtigste, degene die ten koste van alles de snelste en voordeligste weg 
kiest. De winnaar van ons spel is de speler met de meeste punten, want 
die heeft onderweg gelet op de kwaliteit van ons bestaan. Dat kost 
tijd, maar het levert punten op. 

MILIEU 
NATUUR 
	

"de miljeuwachter" 
We horen vaak dat Deurre rijk 
voorzien is van natuur, met name 
de bossen en de Peel. 
Dat is ook zo, maar als de gemeen-
te doorgaat die gebieden zo te be-
heren als tot nu toe, zal. er  niet 
veel van overblijven. • 
Vooral. de Peel wordt nog steeds 
aangetast;. in dit onvervangbare 
stiltegebied moeten de verveningen 
gestopt worden en aan de landelij-
.ke overheid overgedragen worden. 
Het was de miljeugroep van de PP 
die tot dit streven de eerste aanzet 
gaf met de uitgave van de Peelno-
ta. 
Maar er worden nog meer gebieden 
bedreigd: er zijn bijna geen bossen 
meer, waar ongestoord gewandeld 
of gefiétst kan worden, omdat er of 
huizen gébouwd worden, zodat het 
bos niet meer van iedereen is,of 
andere aktiviteiten plaatsvinden. 
Twee jaar geleden bracht de PPD 
in de bekendheid dat er vergevor-
derde plannen waren tussen B en W 
en de Shell om op Bruggen een 
groot bosgebied vol te bouwen met 
bijna 300 vakantiehuisjes en diVer-
se voorzieningen. Er was .totaal 
geen openheid en overleg geweest, 
de plannen waren bijna klaar. 
Ook tekende de PPD bezwaar aan 
tegén het vermoeden dat er een 
kolossale. bio-industrié in Zeilberg 
zou komen: een bedreiging van onze 

17. U bent betrapt op het storten van huisvuil in een sloot. Drie straf-
punten. 

21. U wordt uigenodigd om met de Walsbergers te komen sporten op het 
speciaal voor deze wijk aangelegde sportveld. U mag zelf kiezen: U 
sport liever op de Kranenmortel, daarom gaat U door naar 25, óf U 
neemt de uitnodiging aan en sport in de wijk. U slaat twee beurten over 
en krijgt twee punten. 

27. In Den Draai heeft U een afspraak met de bevolking van Zeilberg. Dat 
levert u twee punten op. Maar U moet wel twee beurten wachten, 
omdat het gemeenschapshuis gereserveerd is voor een kommerciele 
aktiviteit. 

28. Hanenbergweg. U wilt de familie HiSlzken bezoeken, maar door aan-
geplante groenvoorzieningen zijn ze moeilijk te vinden, dus een beurt 
overslaan, maar wel twee punten. 

30. U wordt opgehouden door Grad Sientje die U heel wat te vertellen 
heeft; een beurt overslaan. 

33. U krijgt last van rupsen. U mag kiezen; bespuiten vanuit een vliegtuig, 
dan krijgt U twee strafpunten en mag drie plaatsen vooruit, of U gaat 
de nesten uitknippen en verbranden. U slaat dan een beurt over en 
verdient twee punten. 

35. De Peel. U neemt de tijd om te genieten van de laatste hoogveenrestan-
ten op Deurnes grondgebied. Een beurt overslaan en vier punten. 

37. U stort een wagen puin in de Peel en neemt de wagen vol turf mee 
terug. Acht strafpunten. 

41. In Helenaveen bezoekt U een van de laatste Nederlandse agrariërs die 
de kip een dierwaardig bestaan gunt. Drie punten als U daar scharrel-
eieren gaat kopen. Door naar 45 als U dat niet doet. 

46. Neerkant. U bezoekt het vrouwen-kunstcentrum aan de Reigerbek-
weg. Een punt. 

47. Dank zij inspanningen van o.a. Ernst Janz is een loofhout-bosje ge-
spaard gebleven. Ernst ontdekte maar liefst vijftig vogelsoorten die in 
het bosie huisden. Geniet U er ook maar van, U krijgt dan vier punten. 



PPR doet mee 
met de PPD ! 
De Deurnese PPR heeft besloten 
het samenwerkingsverband waarin 
de afgelopen vier jaar zoveel werk is 
gedaan, ook voor de komende 
raadsperiode voort te zetten. Daar-
naast doet de PPR-Deurne ook nog 
wel iets met de provinciale en lan-
delijke PPR-organisaties, maar de 
nadruk ligt op ons werk in de PPD. 
Namens de PPR staan op de lijst: 
Jan Duffhauss, Lambert van Lies-
hout, Annie Imbens en Christine 
van Heur. Voor inlichtingen over de 
PPR in Deurnekunt U terecht bij de 
sekretaresse: Annemarie Hendrickx-
Bergman, Strausslaan 2, Deurne. 
Tel. 4680. Ook is het soms gemak-
kelijk om te weten wie PPR-sympa-
thisant zijn (zonder lidmaatschap 
dus) ook dat kunt U melden aan de 
sekretaresse. 

voor PSP 
stem PPD ! 
De meeste leden van de PSP in 
Deurne zijn al vanaf de oprichting 
lid van de PPD. Sinds een jaar be-
staat er een Deurnese afdeling PSP, 
waarvan de voornaamste aktiviteiten 
tot nu toe zijn geweest het werken 
in de Deurnese politiek. De PSP-ers 
willen dit voornamelijk doen in een 
samenwerkingsverband met alle 
progressieve mensen - omdat ze 
vinden dat die zich zoveel mogelijk 
moeten bundelen om sterk te staan-
en dat vinden ze voor een groot 
deel terug binnen de PPD. Daarom 
staan er ook PSP-ers op de lijst, te 
weten: Tij Kools, Oda de Graaf, Jan 
Hellemons en Josje Bongaerts. Wilt 
U meer weten over de PSP, dan 
kunt U schrijven naar postbus 150, 
Deurne. 

neemt de uitnodiging aan en sport in de wijk. U slaat twee beurten over 
en krijgt twee punten. 

27. In Den Draai heeft U een afspraak met de bevolking van Zeilberg. Dat 
levert u twee punten op. Maar U moet wel twee beurten wachten, 
omdat het gemeenschapshuis gereserveerd is voor een kommerciele 
aktiviteit. 

28. Hanenbergweg. U wilt de familie Hiilzken bezoeken, maar door aan-
geplante groenvoorzieningen zijn ze` moeilijk te vinden, dus een beurt 
overslaan, maar wel twee punten. 

30. U wordt opgehouden door Grad Sientje die U heel wat te vertellen 
heeft; een beurt overslaan. 

33. U krijgt last van rupsen. U mag kiezen; bespuiten vanuit een vliegtuig, 
dan krijgt U twee strafpunten en mag drie plaatsen vooruit, of U gaat 
de nesten uitknippen en verbranden. U slaat dan een beurt over en 
verdient twee punten. 

35. De Peel. U neemt de tijd om te genieten van de laatste hoogveenrestan-
ten op Deurnes grondgebied. Een beurt overslaan en vier punten. 

37. U stort een wagen puin in de Peel en neemt de wagen vol turf mee 
terug. Acht strafpunten. 

41. In Helenaveen bezoekt U een van de laatste Nederlandse agrariërs die 
de kip een dierwaardig bestaan gunt. Drie punten als U daar scharrel-
eieren gaat kopen. Door naar 45 als U dat niet doet. 

46. Neerkant. U bezoekt het vrouwen-kunstcentrum aan de Reigerbek-
weg. Een punt. 

47. Dank zij inspanningen van o.a. Ernst Janz is een loofhout-bosje ge-
spaard gebleven. Ernst ontdekte maar liefst vijftig vogelsoorten die in 
het bosje huisden. Geniet U er ook maar van, U krijgt dan vier punten. 
Als U daar geen tijd voor heeft, gaat U dan door naar 48 (zonder pun-
ten). 

49. U kruist de E-3 op het punt waar het gemeentebestuur toestemming 
wilde geven voor vestiging van een transportbedrijf. Gedeputeerde Sta-
ten en de Progressieve Partij Deurne waren daar tegen. Steunt U het 
standpunt van de PPD, dan krijgt u twee punten en moet een beurt 
overslaan om een andere geschikte plaats voor het bedrijf te zoeken. 
Steunt U het andere standpunt, dan krijgt U een strafpunt. 

51. U bent aanwezig bij de opening van gemeenschapshuis „De Kastanje" 
in Liessel. Een van de sprekers zegt: „Ik hoop dat Deurne nog eens 
een gemeenschapshuis in de Derde Wereld zal bouwen." U bent ge-
tuige van een mooi moment: drie punten. 

54. Vlierden. U kunt boodschappen gaan doen in de laatste levensmid-
delenwinkel van Vlierden. Een beurt overslaan, drie punten. Ofwel 
doorfietsen naar een goedkopere supermarkt, dan mag U verder naar 
72. 

55. Tijdens de tocht door de Vlierdense bossen moet U wachten voor 
auto's die over een asfaltbaan door het bos scheuren. Een beurt over-
slaan. 

57. U komt uit bij de S-24 autoweg die dwars door de bossen loopt. U mag 
kiezen. Verder met de auto, dan kunt U doorgaan naar 63, 6f verder 
met de fiets; dat gaat langzamer want de S-24 is alleen voor auto's en 
U moet dus omrijden. Twee beurten overslaan, maar wel tVee punten 
als U op de fiets gaat, want fietsen is gezond, stinkt niet, maakt geen 
lawaai, neemt weinig plaats in en is voor iedereen betaalbaar. 

62. Regionaal woonwagenkamp. U mag kiezen: óf U rijdt door, omdat U 
de ellende niet kunt zien, dan gaat U verder naar 66, óf U helpt een 
gezin dat net gaat verhuizen naar een klein kampje bij U in de buurt. 
Twee beurten overslaan om te helpen en vijf punten. 

66. U bent eigenaar van een stuk grond dat nodig is voor de West-tangent. 
De weg die Deurne van doorgaand verkeer gaat verlossen. U kunt kie-
zen. U zorgt dat de gemeente snel in het bezit van Uw grond komt: 
drie punten. Of U rekt het zo lang mogelijk, om te proberen nog een 
paar centen meer te beuren: 3 strafpunten. 

68. Dank zij het plan Leemskuilen kunt U eindelijk weer gaan wonen in 
de buurt waar U geboren en getogen bent. Dat is goed nieuws: twee 
punten. 

heren als tot nu toe, zal er niet 
veel van overblijven. 
Vooral. de Peel wordt nog steeds 
aangetast;. in dit onvervangbare 
stiltegebied moeten de verveningen 
gestopt worden en aan de landelij-
_ke overheid overgedragen worden. 
Het was de miljeugroep van de PP 
die tot dit streven de eerste aanzet 
gaf met de uitgave van de Peelno-
ta. 
Maar er worden nog meer gebieden 
bedreigd: er zijn bijna geen bossen 
meer, waar ongestoord gewandel.d 
of gefietst kan worden, omdat er of 
huizen gebouwd worden, zodat het 
bos niet meer van iedereen is,of 
andere aktiviteiten plaatsvinden. 
Twee jaar geleden bracht de PPD 
in de bekendheid dat er vergevor-
derde plannen waren tussen B en W 
en de Shell om op Bruggen een 
groot bosgebied vol. te bouwen met 
bijna 300 vakantiehuisjes en diver-
se voorzieningen. Er was totaal. 
geen openheid en Overleg geweest, 
de plannen waren bijna klaar. 
Ook tekende de PPD bezwaar aan 
tegen het vermoeden dat er een 
kolossale, bio-industrié in Zeilberg 
zou komen: een bedreiging van onze 
eigen boeren en een bedreiging van 
het miljeu vanwege het overschot 
aan mest. 
Het onderzoek naar cyanide is 
door de PPD steeds sterk aange-
moedigd en op de voet gevolgd. 

LIJST 

Het PPD bestuur 
Oda de Graaf-Bertel s, voorzitster 
Jan Hellemons, penningmeester 
Willie Koppens, secretaris 
Maria Berkers 
Toon Berkers 
Josje Bongaerts-Hendriks 
Annie Imbens-Fransen 
Nicoline Koning 
Lambert van Lieshout 
Mariet de Swart 
Alex van Thiel.  

Het correspondentie-adres is 
Postbus 114 te Deurne. 
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BLADZIJDE 6. PPD—BERICHT 

WERKGELEGENHEID 

Jeugd&jongeren 
Ruim twee jaar geleden werd in 
Deurne een uitvoerig debat gevoerd 
over de werkloosheid. Die was toen 
ongeveer 10% van de totale beroeps-
bevolking, van de mannen zelfs meer 
dan 13% Begrijpelijk dus, dat ieder-
een het nodig vond, er even het zijne 
van te zeggen. 

Onder andere heeft de gemeenteraad 
toen een „sociaal-ekonomiese 
kommissie" ingesteld, met ver-
tegenwoordigers van vakbeweging, 
ondernemers en gemeenteraad. 
Deze kommissie is nog nooit bijeen 
geweest. De PPD heeft steeds geeist 
dat de kommissie van start gaat en 
in het openbaar zijn taak gaat ver-
richten. Maar nee hoor, de werk-
loosheid is veel minder en de kom-
missie lijkt overbodig. „Burgers ga 
maar rustig slapen, er wordt voor 
jullie gezorgd", schijnt men te 
willen zeggen. 

Is de werkloosheid wel minder? 
Volgens de statistieken was in 
februari ruim 6% van de beroeps-
bevolking werkloos. Dat zijn dus al-
leen de mensen die staan ingeschre-
ven bij het arbeidsburo. In 1976 
ruim 10%; inderdaad is het nu min-
der, zou je zeggen. Maar de schijn 
bedriegt. Want de ingeschreven 
vrouwelijke beroepsbevolking is 
enorm gedaald. Onder andere de 
sluiting van enkele konfeksie-ateliers 
zal daaraan niet vreemd zijn; Zou-
den die 700 vrouwen waar het om 
gaat hun inschrijving bij het 
arbeidsburo hebben aangehouden, 
dan was de officiele werkloosheid 
in Deurne nu bijna 14% ! Dan pra-
ten we nog niet over jongeren die 
noodgedwongen verder studeren of 
beroepsmilitair worden omdat ze 
geen werk kunnen krijgen. Of over 
de honderden arbeiders die in de 
WAO worden afgeschoven hoewel 
ze vaak nog best kunnen en willen 
werken. Al deze mensen staan even-
min ingeschreven bij het arbeidsburo. 

PPD en 
middenstand 
De PPD neemt het op voor de 
kleine middenstand in de wijken en 
kerkdorpen. De PPD vindt het geen 
taak voor de overheid om de winkels 

En wat als „iemand" in het verre 
Zwitserland het in z'n hoofd haalt 
een Deurnese weefmachinefabriek 
op te doeken ? Of een eigenaar van 
overzee die Deurnese tentenfabriek 
niet meer ziet zitten ? Dat zijn din-
gen die in Nederland iedere dag 
weer onverwachts gebeuren. Waar 
we steeds weer van schrikken van-
wege onze machtloosheid. Daarom 
waarschuwt de PPD tegen min-
achting van het werkgelegenheids-
probleem. Zo ondenkbaar is het 
immers niet dat van vandaag op 
morgen On op de vijf werkende 
Deurnenaren werkloos is. Daar 
worden die mensen dan op aange-
keken, onterecht volgens de PPD, 
want fuln schuld is het niet. 

„Deurne moet op de eerste plaats 
woongemeente zijn"; dat is vaak 
het eerste officiele antwoord als je 
over de werkloosheid begint. Maar 
het blijft een feit dat al die in-
woners van Deurne ook ergens de 
kost willen verdienen. Dus is de 
werkgelegenheid wel van even groot 
belang, ook al zijn de mogelijk-
heden van het gemeentebestuur be-
perkt. 

De werkloosheid is een internatio-
naal probleem. Overproduktie en 
bedrijfsoverplaatsing naar het 
buitenland zijn belangrijke oor-
zaken. Daar wordt de regering nau-
welijks mee gemoeid, laat staan de 
gemeenteraad van Deurne. Want dat 
soort beslissingen wordt nog steeds 
door slechts enkele mensen in be-
sloten kamertjes genomen. De 
overheid kan mooie maatregelen 
bedenken, maar zij moet maar af-
wachten of er ondernemers zijn die 
inhaken op het beleid van bijv. een 
gemeenteraad. Zo demokraties is 
Nederland, dat slechts enkelingen 
mogen beslissen over het werk en 
leven van duizenden mensen. Daar-
om eisen de vakbond-en zeggen-
schap voor de werknemers, om te 

kontroleren wat zich achter Be-
schermen afspeelt. Om afbouw van 
bestaande werkgelegenheid tegen te 
houden. En om het werk mense-
lijker te maken. 
Het aantrekken van nieuwe bedrij-
ven wordt een hulpeloze politiek 
wanneer we de bestaande werkge-
legenheid niet verdedigen. De ge-
meente Deurne werkt met andere 
gemeenten samen om een enorm 
groot industrieterrein onder Brouw-
huis aan te leggen: mosterd na de 
maaltijd, als we niet verhinderen 
dat bestaande bedrijven werkge-
legenheid afstoten en naar elders 
vertrekken. Met z'n allen zullen we 
ons daar sterk voor moeten maken. 
Werkenden en werklozen samen. 
Dat honderdduizenden Neder-
landers geen werk hebben is niet op 
de eerste plaats de schuld van de 
overheid, maar wel een bewijs van 
onvermogen van de maatschappij 
waarin we leven. 

Het minste wat de gemeenteraad 
verplicht is, is dat mensen zonder 
werk de ruimte krijgen om zinvol 
bezig te zijn. De gemeente moet 
werklozenprojekten stimuleren en 
subsidiëren, ook wanneer deze niet 
door rijk of provincie (mee) gesub-
sidieerd worden. Daarnaast staan in 
het 	PPD-verkiezingsprogramma 
meerdere punten hoe de gemeente 
toch een aktief werkgelegenheids-
beleid kan voeren. De PPD zelf wil 
de bevolking meer betrekken bij het 
werkloosheidsprobleem. Zo werd in 
maart in de St. Jozefparochie een 
diskussie-avond georganiseerd over 
werkgelegenheidsbeleid en in de 
H. Geestparochie hield de PPD een 
tentoonstelling over werkloosheid. 
Want de  PPD  meent dat zoveel 
mogelijk mensen rechtstreeks be-
trokken moeten worden bij het ver-
wezenlijken van volledige en vol-
waardige werkgelegenheid. 

De gemeente Deurne is rijk aan 
jeugd- en jongerenvoorzieningen, in 
traditionele en meer experimentele 
vorm. De PPD wil dat het klimaat, 
waarin allerlei groeperingen jong-
eren zich in het verleden konden 
organiseren en ontwikkelen, hand-
haven en zo mogelijk nog verbeteren. 
We denken daarbij b.v. aan de prin-
cipiële ondersteuning die de PPD 
vanaf het begin gegeven heeft aan 
de herhuisvesting van jongerencen-
trum Freeland, we denken daarbij 
ook aan de steun die de PPD ge-
geven heeft aan de initiatieven die 
in Deurne o.a. door de PPD gevoerd 
zijn om een stuurgroep van de 
grond te krijgen die de huisvesting 
voor jongeren in Deurne moest be-
studeren en bevorderen. 

Enkele puntjes uit het wensenpakket 
van de PPD zijn dan ook: 
• Veel jongeren en alleenstaanden 

wonen op kleine, bijna niet te 
betalen kamers of zitten nog 
thuis, terwijl ze liever zelfstan-
dig zouden willen wonen. 
Daarom wil de PPD meer en 
goedkopere woongelegenheid 
voor jongeren. 

• De zelfstandigheid en kritische 
zin van de jongeren staan bij de 
PPD ho.og genoteerd. Daarom 
wil de PPD  alle aktiviteiten, 
zowel op het gebied van de 
vrijetijdsbesteding als op het 

gebied van de vorming en scho-
ling, zoals die door de jongeren 
zelf worden opgezet, onder-
ste-allen. Met name vindt de 
PPD dat de overheid niet be-
voogdend moet handelen t.o.v. 
de jongerengroeperingen maar 
een tolerante houding moet 
aannemen, zodat de jongeren 
op een vrije manier en op eigen 
manier en op eigen initiatief 
aan hun groeiende volwassen-
heid vorm kunnen geven. Dit 
kan o.a. door binnen de diverse 
bestuursorganen de jongeren 
een ruime plaats te geven. Ge-
dacht wordt hierbij aan de 
Stichting Jeugd- en Jongeren-
werk, de Culturele Raad en de 
Jeugd- en Jongerenraad. 

• Ook is de PPD voorstandster 
van verdere integratie binnen 
de Deurnese gemeenschap van 
groeperingen jongeren die tot 
nu toe in een vrij groot isole-
ment verkeerden. Gedacht 
wordt daarbij aan de jeugd van 
internaat Vreekwijk en van het 
Woonwagencentrum. 

• Tenslotte vindt de PPD dat de 
mogelijkheid onderzocht moet 
worden naar het vestigen van 
een Jongeren Advies Centrum 
(JAC) en een jeugdhotel in 
Deurne. 

Politiek niets voor mij ? 
Politiek gaat over inkomen en werk; niets voor mij? 

Politiek gaat over woonruimte en leefomgeving; niets voor mij? 

Politiek gaat over grondstoffen en energie; niets voor mij? 

Politiek gaat over sport en rekreatie; niets voor mij? 
-.-.-4 --- 	 •• 	 • 
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sluiting van enkele konfeksie-ateliers 
zal daaraan niet vreemd zijn; Zou-
den die 700 vrouwen waar het om 
gaat hun inschrijving bij het 
arbeidsburo hebben aangehouden, 
dan was de officiele werkloosheid 
in Deurne nu bijna 14% ! Dan pra-
ten we nog niet over jongeren die 
noodgedwongen verder studeren of 
beroepsmilitair worden omdat ze 
geen werk kunnen krijgen. Of over 
de honderden arbeiders die in de 
WAO worden afgeschoven hoewel 
ze vaak nog best kunnen en willen 
werken. Al deze mensen staan even-
min ingeschreven bij het arbeidsburd. 

PPD en 
middenstand 
De PPD neemt het op voor de 
kleine middenstand in de wijken en 
kerkdorpen. De PPD vindt het geen 
taak voor de overheid om de winkels 
allemaal in het centrum te koncen-
treren. Het centrum wordt daar-
door aangetast, de middenstanders 
op hogere kosten gejaagd en de 
winkels in de wijken en kerkdorpen 
komen daardoor in de verdrukking. 
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zaken. Daar wordt de regering nau-
welijks mee gemoeid, laat staan de 
gemeenteraad van Deurne. Want dat 
soort beslissingen wordt nog steeds 
door slechts enkele mensen in be-
sloten kamertjes genomen. De 
overheid kan mooie maatregelen 
bedenken, maar zij moet maar af-
wachten of er ondernemers zijn die 
inhaken op het beleid van bijv. een 
gemeenteraad. Zo demokraties is 
Nederland, dat slechts enkelingen 
mogen beslissen over het werk en 
leven van duizenden mensen. Daar-
om eisen de vakbond-en zeggen-
schap voor de werknemers, om te 

meerdere punten hoe de gemeente 
toch een aktief werkgelegenheids-
beleid kan voeren. De PPD zelf wil 
de bevolking meer betrekken bij het 
werkloosheidsprobleem. Zo werd in 
maart in dé St. Jozefparochie een 
diskussie-avond georganiseerd over 
werkgelegenheidsbeleid en in de 
H. Geestparochie hield de PPD een 
tentoonstelling over werkloosheid. 
Want de PPD meent dat zoveel 
mogelijk mensen rechtstreeks be-
trokken moeten worden bij het ver-
wezenlijken van volledige en vol-
waardige werkgelegenheid. 

ctig zouden willen wonen. 
Daarom wil de PPD meer en 
goedkopere woongelegenheid 
voor jongeren. 

• De zelfstandigheid en kritische 
zin van de jongeren staan bij de 
PPD hdog genoteerd. Daarom 
wil de PPD alle aktiviteiten, 
zowel op het gebied van de 
vrijetijdsbesteding als op het 

internaat Vreekwijk en van het 
Woonwagencentrum. 

• Tenslotte vindt de PPD dat de 
mogelijkheid onderzocht moet 
worden naar het vestigen van 
een Jongeren Advies Centrum 
(JAC) en een jeugdhotel in 
Deurne. 

Politiek niets voor mij 
Politiek gaat over inkomen en werk; niets voor mij? 

Politiek gaat over woonruimte en leefomgeving; niets voor mij? 

Politiek gaat over grondstoffen en energie; niets voor mij? 

Politiek gaat over sport en rekreatie; niets voor mij? 

Politiek gaat over vervoer, gezondheid onderwijskansen; niets 

voor mij? 

Politiek gaat over verantwoordelijkheid; niets voor mij? 

Kom nou! Allemaal zaken die je-in wat minder plechtige woorden-

ook als gewoon burger belangrijk vindt. 

Annie lmbens-Fransen, 41 jaar, 
Eems 6, tel. 5424, lid van de 
Politieke Partij Radikalen, huis-
vrouw en lid van de Werkgroep 
Woonomgeving en Verkeers-
veiligheid die streeft naar ver-
betering van de leefbaarheid in 
de Koolhof o.a. door de aan-
leg van officiële woonerven. 
Aktief in de Liturgiegroep de 
Koolhof. Lid van de sinds kort 
opgerichte Vredesgroep in 
Deurne. 

12. Sjak Raeven, 32 jaar, Weerijs 
43, tel. 6069. niet lid van een 
landelijke politieke partij, 
vormingsleider. Vindt dat de 
Progressieve Partij Deurne de 
enige partij in Deurne is die 
jonge progressieve ideeën 
heeft. Bovendien zijn er in de 
PPD mensen aktief die goed 
met elkaar kunnen opschieten 
en heeft de PPD vooral aan-
dacht voor de zwakkeren in 
de maatschappij. 

13. Hans Joosten, 22 jaar, Hoofd-
straat 8. Liessel, (04934) 1259, 
niet lid van een landelijke poli-
tieke partij, student biologie, 
aktief lid van de KWJ. Hans is 
vooral een strijder voor behoud 
van de natuur en vindt dat de 
PPD de enige partij is in Deurne 
die daar oog voor heeft en er 
ook wat aan doet door bij-
voorbeeld het uitgeven van de 
Peelnota. 

14. Maarten Kuipers, 21 jaar, Eu-
ropastraat 31, tel. 4186, niet 
lid van een landelijke politieke 
partij, 	kwaliteitskontroleur 
daarnaast aktief lid van de 
KWJ. Hij vindt dat de raad 
zoals die nu funktioneert een 
zeer antiek geheel is. Ook voor 
de mensen is het nodig dat er 
een progressief beleid komt. 
Bovendien is het vooral de PPD 
die iets voor de jongeren doet, 
zoals bijv. voor Freeland en 
jongerenhuisvesting, vandaar 
vindt hij: de PPD. 

15. Josje Bongaerts-Hendriks, 28 
jaar, Hellemanstraat 81, tel. 
4163, lid van de PSP, huisvrouw 
en aktief betrokken bij het 
vrouwencentrum. Ik kies de 
PPD omdat dat de enige partij 
is die samenwerkt met de pro-
gressieve krachten. Bovendien 
vindt zij, dat de vrouwenbewe-
ging een politieke zaak en dat 
idee vindt zij ook terug bij de 
PPD. 



Het' gemeenteraadslid komt de 
pastoor tegen in een grote auto en 
zegt: „Pastoor, U rijdt in een grote 
auto, terwijl Christus zelf op een 
ezel zat !" 
Pastoor: „Ik had op een ezel willen 
komen, maar ik kon er geen krijgen, 
want die zaten allemaal in de 
gemeenteraad !" 

•	 

De Peel. De PPD heeft zich sterk gemaakt voor behoud van de laatste 
hoogveenrestanten op Deurnes grondgebied. Door vervening dreigen deze 
verloren te gaan. Onder verantwoording van de Miljeugroep van de PPD 
verscheen een „PEELNOTA", waarvan Tij Kools er enige duizenden moest 
drukken, omdat er overal in het land belangstelling voor bestond. Nog steeds 
is er vraag naar deze nota. Indertijd heeft de diskussie rond deze nota, de 
hele diskussie rond de vervening van de Peel op gang gebracht. Er werden 
kamervragen gesteld en ook de provinciale overheid is zich met „de Peel" 
gaan bezighouden. Er lopen onderhandelingen tussen de gemeente en 
C.R.M. over de toekomst van het Peelgebied. 

PPD—BERICHT BLADZIJDE 7. 

Als de PPD helemaal 
alleen een nieuwe wijk 
mocht bouwen ! 

B & W van Deurne hebben meerdere malen verklaard, dat 
Deurne duidelijk een plaats is om te „wonen" laat dat dan ook 
zijn. Dus leuke woongebieden. Gebieden die uitermate geschikt 
zijn om er prettig te vertoeven. We denken dat de Progressieve 
Partij Deurne dan wel iets anders voor ogen heeft als B & W, 
zelfs over de manier waarop die plannen tot stand komen. Het 
moet toch niet zo moeilijk zijn om van de wachtlijst van meer 
dan 500 aanvragen voor een huis een groep van 80 of 100 men-
sen bij elkaar te krijgen, die gezamelijk mee kunnen gaan bepa-
len hoe hun kleine wijk gebouwd zou kunnen worden. N stuur-
lijk zijn dat geen deskundigen, die moeten er ook zijn. Maar 
toch zullen die mensen wel mee kunnen praten, mee kunnen 
denken. 

Het openbaar vervoer in 
Deurne 

Bovendien wordt daarmede als 
neveneffekt gestimuleerd, dat tussen 
de toekomstige bewoners al een 
band kan ontstaan, zodat er samen 
met het opbouwwerk al aktiviteiten 
voor zo'n wijk gepland kunnen gaan 
worden. Toekomstmuziek? Nee, 
gewoon eens proberen. Op die ma-
nier krijg je geen buurten waar nie-
mand elkaar kent, zo krijg je me-
teen een goede gezonde wijk. De 
mensen hebben dan zelf het idee: 
dit is een plannetje van ons. De PPD 
zelf heeft ook wel een idee hoe zo 
iets er uit zou moeten zien. 
Als de PPD helemaal alleen een wijk 
mocht bouwen, zouden we eerst 
onderzoeken welke soort woningen, 
van welke soort en welke prijs op 
welke plaats nodig zijn. Natuurlijke 
glooiingen in het terrein zouden we 
zo willen laten. We zouden er „ge-
bruik" van willen maken. 
Zo'n plan voor een nieuwe wijk 
zouden we willen verdelen in deel-
plannen van ongeveer 100 woning-
en. We zouden al voordat zo'n 
deelplan in een bestemmingsplan 
wordt uitgewerkt, de toekomstige 
bewoners er bij willen betrekken. 
Bij de aanleg van wegen. Bij de 
keuze van de architekt, bij de plan-
ning van groen- en wijkvoorziening-
en. We zouden vanaf het eerste be-
gin van het plan ruimte reserveren 
voor sport in de wijk, voor kinder-
speelterreinen, voor terreinen voor 
het uitlaten van honden, voor een 
ontmoetingscentrum van waaruit de 
wijk tot leven zou kunnen komen. 
En dat alles op maat van de wijk en 
op maat van de mensen die er ko- 

dagelijks aan sport te doen, buiten 
verenigingsverband. De straten 
zouden we zoveel mogelijk van 
klinkers willen maken, want asfalt 
nodigt uit tot veel te hard rijden. 
De direkte omgeving van de woon-
huizen moet veilig zijn voor kinderen, 
zonder verkeerslawaai (woonerven 
bijvoorbeeld). Het verkeer zouden 
we zo willen regelen, dat er geen 
doorgaand verkeer door de wijk 
komt, en dat er veilige fietsroutes 
komen naar het centrum en naar 
andere wijken. Er zou ook gedacht 
moeten worden aan werkgelegen-
heid in de wijk, dié werkgelegenheid 
die het woonklimaat niet aantast, 
kleine ambachtelijke bedrijfjes en 
reparatiewerkplaatsen. Géén dure 
winkelcentra in 	een Deurnese 
wijk, maar eenvoudige mogelijk-
heden voor een simpel „winkeltje 
op de hoek" voor de dagelijkse bood-
schappen. 
Een wijkagent met een sociale-
funktie in plaats van vreemde 
agenten die in een auto rondrijden. 
Bestaande gebouwen, zoals huizen 
en boerderijen, zouden we in de 
plannen op willen nemen in plaats 
van ze te slopen. En dat alles in 
nauw overleg met de toekomstige 
bewoners. Want één ding staat vast. 
Als de PPD helemaal alleen een wijk 
mocht bouwen, deden ze het zeker 
niet alleen. 
Toekomstmuziek ? Maak de PPD 
sterk, dan is die toekomst niet meer 
zo ver weg. 

\?, 

Iedereen die in Deurne gebruik wil of 
moet maken. van „Het Openbaar ver-
voer" komt al gauw tot de ontdekking 
dat het hiermee in Deurne niet zo 
best gesteld is. Hij zal al gauw merken 
dat het busstation, niet zoals op de 
meeste andere plaatsen, in de nabij-
heid is van het station N.S. maar een 
heel eind lopen daarvandaan precies 
aan de andere kant van Deurne (hoe 
krijgen ze het verzonnen). 

Maar het is nog erger. Van de bussen 
die in Deurne komen heeft alleen de 
bus naar Helenaveen een halte bij het 
station N.S., alle andere bussen ko-
men daar niet. Bovendien is er geen 
enkele busverbinding met de wijken. 
Wie toevallig in een straat woont 
waar de lijnbussen doorkomen heeft 
geluk. Zelfs met de grote nieuw-
bouwwijk in Deurne „De Koolhof" is 
er geen enkele busverbinding. Wij, 
„Progressieve Partij Deurne" menen 
dat het hoog tijd wordt dat hierin 
verandering koint. Wij vinden dat: 

a) Het busstation moet komen waar 
het thuishoort nl. in de nabijheid 
van het station N.S. en indien dit 
niet of nog niet kan, dat alle 
bussen van de lijndiensten dan 
een halte krijgen bij het station 
NS 

Een paar jaar geleden heeft Deurne 
een nieuw Spoorwegstation gekregen. 
Je kunt je afvragen of dat wel zo 
nodig was, maar het staat er nu. Ons 
gemeentebestuur was zo blij met dat 
nieuwe gebouw, dat wel nauwelijks 
of niet tot hen doorgedrongen zal 
zijn, dat tegelijk met de afbraak van 
het oude station er een aantal voor-
zieningen voor de reizigers gingen 
verdwijnen. Er is in het nieuwe station 
nl. geen w.c. voor de reizigers; geen 
bagagedepot; geen bewaakte rijwiel-
stalling. Om half tien s'avonds is de 
wachtkamer gesloten. Wie daarna nog 
met de trein meewil kan buiten in de 
kou staan wachten. Toen dit inder-
tijd bekend werd heeft de Progressieve 
Partij Deurne geprotesteerd bij de 
Nederlandse Spoorwegen en het 
Gemeentebestuur van Deurne ver-
zocht dit ook te doen. Op onze brief 
aan B & W hebben we niet eens een 
antwoord gekregen. 

Omdat het spoorwegstation in Deurne 
een streekstation is komen heel wat 
mensen met fiets of brommer naar 
Deurne om dan verder de reis per 
trein voort te zetten. Telkens weer 
lopen zij de kans dat bij terugkeer 
fiets of brommer verdwenen zijn. Wij 
manan n n 	 An+ 	 1-,n+ 

trein uit Deurne vertrokken is. 

b) Dat er een mogelijkheid komt 
om fietsen en brommers veilig te 
stallen. 

De Progressieve Partij Deurne vindt 
een goed geregeld openbaar vervoer 
binnen de gemeente erg belangrijk. 
Zij vindt ook dat het huidige ge-
meentebestuur daar tot nu toe niet 
veel aan gedaan heeft en dat het best 
anders zou kunnen. 

Als er met de busmaatschappijen 
geen regeling mogelijk is zal de 
gemeente Deurne zelf maatregelen 
moeten nemen b.v. door het inzetten 
van minibusjes. Een gemeente die 
tonnen kan besteden aan een 
museum en een majestueuse sporthal, 
mag ook gerust wat geld uitgeven aan 
een goed openbaar vervoer binnen 
zijn gemeente. Een openbaar vervoer 
dat vooral tengoede komt aan de 
zwakkeren binnen onze samenleving, 
bejaarden, jongeren, gezinnen met 
kinderen. Wij hebben echter sterk de 
indruk dat het huidige gemeente-
bestuur zich tot nu toe weinig voor 
dit openbaar vervoer heeft geittres-
seerd. Hoe kan het anders bestaan 
dat hele wijken na jaren nog steeds 
zonder goede busverbindingen zitten. 



voer" komt al gauw tot de ontdekking 
dat het hiermee in Deurne niet zo 
best gesteld is. Hij zal al gauw merken 
dat het busstation, niet zoals op de 
meeste andere plaatsen, in de nabij-
heid is van het station N.S. maar een 
heel eind lopen daarvandaan precies 
aan de andere kant van Deurne (hoe 
krijgen ze het verzonnen). 

Maar het is nog erger. Van de bussen 
die in Deurne komen heeft alleen de 
bus naar Helenaveen een halte bij het 
station N.S., alle andere bussen ko-
men daar niet. Bovendien is er geen 
enkele busverbinding met de wijken. 
Wie toevallig in een straat woont 
waar de lijnbussen doorkomen heeft 
geluk. Zelfs met de grote nieuw-
bouwwijk in Deurne „De Koolhof" is 
er geen enkele busverbinding. Wij, 
„Progressieve Partij Deurne" menen 
dat het hoog tijd wordt dat hierin 
verandering komt. Wij vinden dat: 

a) Het busstation moet komen waar 
het thuishoort nl. in de nabijheid 
van het station N.S. en indien dit 
niet of nog niet kan, dat alle 
bussen van de lijndiensten dan 
een halte krijgen bij het station 
N.S. 

b) Dat deze bussen ook door de 
wijken rijden, zodat er een goede 
verbinding ontstaat tussen de 
wijken en het station N.S. en 
tussen de wijken onderling en 
tussen Deurne en de kerkdorpen. 

Je kunt je afvragen of dat wel zo 
nodig was, maar het staat er nu. Ons 
gemeentebestuur was zo blij met dat 
nieuwe gebouw, dat wel nauwelijks 
of niet tot hen doorgedrongen zal 
zijn, dat tegelijk met de afbraak van 
het oude station er een aantal voor-
zieningen voor de reizigers gingen 
verdwijnen. Er is in het nieuwe station 
nl. geen w.c. voor de reizigers; geen 
bagagedepot; geen bewaakte rijwiel-
stalling. Om half tien s'avonds is de 
wachtkamer gesloten. Wie daarna nog 
met de trein meewil kan buiten in de 
kou staan wachten. Toen dit inder-
tijd bekend werd heeft de Progressieve 
Partij Deurne geprotesteerd bij de 
Nederlandse Spoorwegen en het 
Gemeentebestuur van Deurne ver-
zocht dit ook te doen. Op onze brief 
aan B & W hebben we niet eens een 
antwoord gekregen. 

Omdat het spoorwegstation in Deurne 
een streekstation is komen heel wat 
mensen met fiets of brommer naar 
Deurne om dan verder de reis per 
trein voort te zetten. Telkens weer 
lopen zij de kans dat bij terugkeer 
fiets of brommer verdwenen zijn. Wij 
menen dan ook dat door het ge-
meentebestuur bij de Nederlandse 
Spoorwegen stappen moeten worden 
ondernomen om tenminste gedaan te 
krijgen dat: 

a) De wachtkamer van het station 
openblijft tot s'avonds de laatste 

om fietsen en brommers veilig te 
stallen. 

De Progressieve Partij Deurne vindt 
een goed geregeld openbaar vervoer 
binnen de gemeente erg belangrijk. 
Zij vindt ook dat het huidige ge-
meentebestuur daar tot nu toe niet 
veel aan gedaan heeft en dat het best 
anders zou kunnen. 

Als er met de busmaatschappijen 
geen regeling mogelijk is zal de 
gemeente Deurne zelf maatregelen 
moeten nemen b.v. door het inzetten 
van minibusjes. Een gemeente die 
tonnen kan besteden aan een 
museum en een majestueuse sporthal, 
mag ook gerust wat geld uitgeven aan 
een goed openbaar vervoer binnen 
zijn gemeente. Een openbaar vervoer 
dat vooral tengoede komt aan de 
zwakkeren binnen onze samenleving, 
bejaarden, jongeren, gezinnen met 
kinderen. Wij hebben echter sterk de 
indruk dat het huidige gemeente-
bestuur zich tot nu toe weinig voor 
dit openbaar vervoer heeft geihtres-
seerd. Hoe kan het anders bestaan 
dat hele wijken na jaren nog steeds 
zonder goede busverbindingen zitten. 

dit is een plannetje van ons. De PPD 
zelf heeft ook wel een idee hoe zo 
iets er uit zou moeten zien. 
Als de PPD helemaal alleen een wijk 
mocht bouwen, zouden we eerst 
onderzoeken welke soort woningen, 
van welke soort en welke prijs op 
welke plaats nodig zijn. Natuurlijke 
glooiingen in het terrein zouden we 
zo willen laten. We zouden er „ge-
bruik" van willen maken. 
Zo'n plan voor een nieuwe wijk 
zouden we willen verdelen in deel-
plannen van ongeveer 100 woning-
en. We zouden al voordat zo'n 
deelplan in een bestemmingsplan 
wordt uitgewerkt, de toekomstige 
bewoners er bij willen betrekken. 
Bij de aanleg van wegen. Bij de 
keuze van de architekt, bij de plan-
ning van groen- en wijkvoorziening-
en. We zouden vanaf het eerste be-
gin van het plan ruimte reserveren 
voor sport in de wijk, voor kinder-
speelterreinen, voor terreinen voor 
het uitlaten van honden, voor een 
ontmoetingscentrum van waaruit de 
wijk tot leven zou kunnen komen. 
En dat alles op maat van de wijk en 
op maat van de mensen die er ko-
men wonen. Géén halve schouw-
burg dus, maar een praathuis, géén 
sporthal in de wijk die ook geschikt 
is voor nationale en internationale 
evenementen, maar een voorziening 
die het voor de wijkbewoners ge-
makkelijk maakt, zoveel mogelijk 

komen naar het centrum en naar 
andere wijken. Er zou ook gedacht 
moeten worden aan werkgelegen-
heid in de wijk, dié werkgelegenheid 
die het woonklimaat niet aantast, 
kleine ambachtelijke bedrijfjes en 
reparatiewerkplaatsen. Géén dure 
winkelcentra in 	een Deurnese 
wijk, maar eenvoudige mogelijk-
heden voor een simpel „winkeltje 
op de hoek" voor de dagelijkse bood-
schappen. 
Een wijkagent met een sociale.  
funktie in plaats van vreemde 
agenten die in een auto rondrijden. 
Bestaande gebouwen, zoals huizen 
en boerderijen, zouden we in de 
plannen op willen nemen in plaats 
van ze te slopen. En dat alles in 
nauw overleg met de toekomstige 
bewoners. Want één ding staat vast. 
Als de PPD helemaal alleen een wijk 
mocht bouwen, deden ze het zeker 
niet alleen. 
Toekomstmuziek ? Maak de PPD 
sterk, dan is die toekomst niet meer 
zo ver weg. 

16. Riekie van der Meijden, Moller-
straat 13, tel 4755, niet lid van 
een landelijke politieke partij, 
huisvrouw en aktief betrokken 
bij de Wereldwinkel. Zij staat 
achter de PPD omdat zij vindt 
dat dat de enige partij in Deurne 
is, waar zij haar ideeën terug 
kan vinden. Zij vindt het be-
langrijk door op deze lijst te 
gaan staan de PPD te kunnen 
helpen in de strijd die deze 
partij voert. 

17. Marian de Jonge-Valke, 28 
jaar, Amer 105, tel. 6248 niet 
lid van een landelijke poli-
tieke partij, huisvrouw en te-
vens aktief in de wijkraad 
Koolhof, redaktie van het 
wijkblad en de Werkgroep. 
Miljeubeheer en Natuurbe-
houd Groot-Deurne. Marian 
staat helemaal achter de po-
litieke ideeën van de PPD en 
bovendien is er volgens haar 
maar één progressieve partij 
in Deurne: de PPD. 

18. Mariet de Swart, 27 jaar, Zwin 
29, tel. 6057, niet lid van een 
landelijke politieke partij, wijk-
verpleegkundige. Door haar 
werk komt zij in kontakt met 
zeer veel en zeer verschillende 
mensen, waarvan er veel maat-
schappelijke problemen heb-
ben. Dezelfde problemen die 
ook de PPD bezighouden. De 
enige oplossing is daar politiek 
mee bezig te zijn op een pro-
gressieve manier, wil je de 
maatschappij echt veranderen 
en verbeteren. Daarom kiest zij 
voor de PPD. 

19. Anneke de Wit-Smorenburg, 
Hoendiep 45, tel. 5312, Niet 
lid van een landelijke politieke 
partij, Pedagoge en huisvrouw. 
Zij is via de Rode Vrouwen 
geinteresseerd geraakt in de 
politiek. In Deurne gaf dit haar 
binnen de Partij van de Arbeid 
te weinig bevrediging, daarom 
koos zij voor de PPD met name 
vanwege de inbreng van de PPR 
en de PSP in deze partij. 

20. Frans Giebelen, 23 jaar, Tram-
straat 33, Eindhoven, niet lid 
van een landelijke politieke 
partij, elektriciën, jarenlang 
aktief lid van de KWJ - Deurne. 
Steunt de PPD van harte, om-
dat ook hij vindt, dat deze par-
tij ook echt iets wil doen voor 
de werkende jongeren. 
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PROGRESSIEVE PARTIJ DEURNE  
Aktieve en schone kampagne 

BLADZIJDE 8. PPD-BERICHT 

Wij STEM EN PPD 

In de verkiezingskampagne kan ieder-
een meedoen, ook als men geen PPD-
lid is. Als U onze ideeën goed vindt 
kunt U een affiche voor Uw raam 
hangen of stickers op Uw fiets of 
boodschappentas plakken. Plakt U 
verkiezingspropaganda op Uw eigen 
spullen en laat niet Deurne nog jaren 
„nagenieten" van stickers en affiches 
die zonder toestemming op de spullen 
van een ander zijn geplakt. 

Voor iemand die de gemeenteraads-
vergaderingen bijwoont, moet het 
soms raar zijn als hij of zij merkt 
dat over kleine bedragen dikwijls 
lang gepraat wordt en over heel 
grote bedragen soms helemaal niet. 
Dat komt omdat grote uitgaven 

Praat ook eens met vrienden en be-
kenden over politiek en vergelijk 
goed de verschillende programma's 
met elkaar. Doe in de verkiezings-
kampagne aan bewustmaking van el-
kaar. Laat in deze kampagne iedereen 
zich bewust worden van de belang-
rijkheid van de komende verkiezing-
en voor Uw leven van elke dag in de 
komende vier jaar. 

Affiches, stickers en overig materiaal 
kunt U krijgen bij onze kandidaten..  

het gebruik per jaar gaat kosten als 
het klaar is (dat worden de exploi-
tatiekosten genoemd). Een deel van 
die exploitatiekosten bestaat uit de 
kosten van de investering (wat die 
investering per jaar kost, aan rente 
en afschrijving). Verder horen bij de 

De samenstellers van deze ver-
kiezingskrant hebben aan een aantal 
mensen gevraagd om hun stemver-
klaring voor de PPD in deze krant 
te mogen gebruiken. Bij de samen-
stelling van onze kandidatenlijst, is 
uitsluitend rekening gehouden met 
de inzet van de kandidaten voor de * 
progressieve politiek de afgelopen 
periode. Aan populariteit of sprei-
ding over de gemeente werd geen 
aandacht geschonken. De PPD wil 
namelijk politiek bedrijven voor de 
hele gemeente en uit welke wijk 
onze medewerkers komen is dan 
niet zó belangrijk. Om de kiezers 
toch duidelijk te maken dat de 
progressieve gemeentepolitiek van 
de PPD over de hele gemeente sym-
pathisanten heeft, publiceren wij 
deze stemverklaringen met naar eig-
en keuze van de mensen hun beroep 
en/of aktiviteit daarbij vermeld. 

Wij stemmen Progressieve Partij 
Deurne, omdat de PPD een ver-
nieuwende partij is, die pleit voor 
openheid en eerlijkheid in het be-
stuur, die de nadruk wil leggen op 
de leefbaarheid van de wijken, die 
de Deurnese mensen wil betrekken 
bij de beslissingen die genomen 
moeten worden, die het op durft 
nemen voor groepen en personen 
die in de verdrukking raken. 

DEURNE-CENTRUM 
(Oude parochie) 
Cornealus Vaes, student, Martinet-
straat 18 a. 
Ed van de Kerkhof, vormingsleider, 
Liesselseweg 4. 
L. J. P. v.d. Heijden, ober, Molen-
straat 41. 
G. Franssen, wever, Utrechtstraat 
26. 

H. GEESTPAROCHIE 
Jozef Hendriks, Horecaman, spoor-
laan 21. 
Has van der Steen, grondwerker, 
Past. Jacobsstraat 18. 
Hans Meulendijks, medewerker 
Wereldwinkel, Hellemanstraat 97. 

Henk v.d Eynden, student, Stations-
straat 79. 
Peter Berkers, Schutsboom 4. 
W. H. Koppens, leraar en L. Kop-
pens-Holten, fysiotherapeut, Ro-
meinstraat 11. 
W. A. Manders, Magazijnmeester, 
Stationsstraat 80. 
F. H. v.d v.d Berkmortel, chauffeur, 
Franckstraat 11. 
J. v.d. Linden, sympathisant PPR, 
C. v.d. Linden-v.d. Berg, Lid PPR, 
Peppel 6. 
Petra van Kessel-Buitenweg, huis-
vrouw/lid Stuurgroep H. Geest-
parochie. 
A. Hendrickx-Bergman, huisvrouw, 
Strausslaan 2. 
P. Zegers, tuinder en A. Zegers-v.d. 
Vorst huisvrouw, Schommerveld 6. 
Joan Raemakers, onderwijzer, 
Stationslaan 13. 

d' EKKER/KOOLHOF 
Theo Hikspoors, Bankwerker, Weer-
ijs 41. 
Henry v.d. Berkmortel, werk-
tekenaar, Wielingen 2. 
Jan van den Anker, arbeider en W. 
van den Anker-Berkers, huisvrouw, 
Roothaertstraat 64. 
Esther Franssen, huisvrouw, Regge 
9 
Lies Wolder, huisvrouw, Geul 16. 
P. J. Meulendijks, Roothaertstraat 
80, electronica-monteur. 
Theo Welten, lid advokaten-
kollektief Deurne, Niers 24. 
Ruud Elshoff, lid adVokatenkollek-
tief Deurne, Maassingel 38. 
Frits Jonkers, Sociaal kultureel 
werker, Gender 23. 
Dick van der Star, buurtwerker/lid 
PPR en Lia van der Star-Knippen-
berg, Maassingel 99. 
P. A. de Corte, kleine zelfstandige, 
Niers 9. 

ST. JOZEFPAROCHIE 
A. J. Welten, IJzervlechter, mede-
werker K. W. J. Vlierdenseweg 29. 
Netty de Corte, groepsleidster, St. 
Jozefstraat 40. 

PPD 
enVROUWEN 
Vooral de laatste jaren zijn steeds  

A. M. de Corte-Franssen, huis-
vrouw, St. Jozefstraat 40. 
Nico van Ansem, Potbosstraat 38. 
C. van Rooij, bestuurslid K. A. B. 0. 
Potbosstraat 1. 
Tonny v.d. Westerlo-van 	Goch, 
huisvrouw en C. v.d. Westerlo, 
Auto-monteur Vlierdenseweg 99. 
J. B. M. de Vries, vormingswerker, 
Kloosterstraat 11. 

WALSBERG 
Ank Dankers-Bouwman, Lid Dio-
cesane Pastorale Raad, en Marieke 
Dankers, scholier, Dennenveld 14. 
Bertus van Etten, leraar, Herenberg 
10. 
Jan Weijenborg, groepsleider, Lang-
straat 82. 

ZEILBERG 
A. P. M. Berkers en P. Berkers-
Dikmans, huisvrouw, Irensestraat 18. 
Hans van Eijk, medewerker J. A. C. 
Mies Slegers, muscicus. 
Mario van Ooy, onderwijzer, 
Ommezwanksedijk 18. 
PieterVeldhuijzen, scholier, Halte 4. 
H. Struik, gepensioneerd, Zeilberg-
sestraat 60. 
A. Manders, lid Ind. Bond N.K.V. 
en W. Bronswijk, huisvrouw, Mar-
grietstraat 44. 
M. Thielen-Franssen, Parallelweg 
140. 
Á. Hurkmans, Naaister, Beatrix-
straat 32. 
M. Jacobs-Manders maatschappelijk 
werkster, Zeilbergsestraat 110. 

VLIERDEN 
Luc Kuijk, Leraar, Hoge Zijdeweg 1. 

LIESSEL 
Jan Bogaerts, visueel kommuni-
kator, Regenweg 14. 
J. C. Visser, Leraar, Mgr. Berkven-
straat 17. 

NEERKANT 
Mart de Corte, schilder, Oktober-
straat-9. 

FINANCIEEL BELEID 
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NEERKANT 
Mart de Corte, schilder, Oktober-
straat 9. 
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Aktieve en schone kampagne 
in de verkiezingskampagne kan ieder-
een meedoen, ook als men geen PPD-
lid is. Als U onze ideeën goed vindt 
kunt U een affiche voor Uw raam 
hangen of stickers op Uw fiets of 
boodschappentas plakken. Plakt. U 
verkiezingspropaganda op Uw eigen 
spullen en laat niet Deurne nog jaren 
„nagenieten" van stickers en affiches 
die zonder toestemming op de spullen 
van een ander zijn geplakt. 

Voor iemand die de gemeenteraads-
vergaderingen bijwoont, moet het 
soms raar zijn als hij of zij merkt 
dat over kleine bedragen dikwijls 
lang gepraat wordt en over heel 
grote bedragen soms helemaal niet. 
Dat komt omdat grote uitgaven 
dikwijls het gevolg zijn van eerder 
goedgekeurde plannen, die dus 
vroeger al eens helemaal zijn door-
gesproken. Soms kunnen kleine be-
dragen aanleiding zijn tot veel dis-
kussie, omdat ze aangeven wat de 
gemeente in de toekomst van plan 
is. 
Als bijvoorbeeld een paar duizend 
gulden gevraagd wordt, om een 
architekt een plan te laten maken, 
zet je eigenlijk de eerste stap voor 
waarschijnlijk veel grotere bedragen 
in de toekomst. 
De PPD vindt, dat als de gemeente 
iets van plan is, vanaf het eerste 
moment duidelijk moet zijn, wat zo 
iets in de toekomst gaat kosten. En 
dan moet je niet alleen weten wat 
bijvoorbeeld de aanleg of de bouw 
en inrichting kosten (we noemen 
dat de investering), maar ook wat 

Praat ook eens met vrienden en be-
kenden over politiek en vergelijk 
goed de verschillende programma's 
met elkaar. Doe in de verkiezings-
kampagne aan bewustmaking van el-
kaar. Laat in deze kampagne iedereen 
zich bewust worden van de belang-
rijkheid van de komende verkiezing-
en voor Uw leven -van elke dag in de 
komende vier jaar. 

Affiches, stickers en overig materiaal 
kunt U krijgen bij onze kandidaten., 

het gebruik per jaar gaat kosten als 
het klaar is (dat worden de exploi-
tatiekosten genoemd). Een deel van 
die exploitatiekosten bestaat uit de 
kosten van de investering (wat die 
investering per jaar kost, aan rente 
en afschrijving). Verder horen bij de 
exploitatiekosten de jaarlijkse 
kosten voor verwarming, verlichting, 
onderhoud, personeel, en bijvoor-
beeld ook de kosten die gemaakt 
moeten worden voor aktiviteiten. 
Wat de PPD nu wil is dat de ge-
meenteraad vanaf het begin op de 
hoogte is van de exploitatiekosten 
zoals die verwacht worden. Zowel 
voor Museum „de Wieger" als voor 
de Sporthal in de Koolhof werden 
die kosten pas bekend toen de ge-
bouwen zo ongeveer klaar waren. Je 
kunt dan als raad alleen nog maar 
zeggen „Oei ! Oei ! Wat is het toch 
duur geworden !" Om beleid te 
kunnen voeren moet je die kosten 
vanaf de allereerste beslissing ken-
nen, natuurlijk niet precies maar 
een zo nauwkeurig mogelijke schat-
ting ervan. 

nemen voor groepen en personen 
die in de verdrukking raken. 

DEURNE-CENTRUM 
(Oude parochie) 
Cornealus Vaes, student, Martinet-
straat 18 a. 
Ed van de Kerkhof, vormingsleider, 
Liesselseweg 4. 
L. J. P. v.d. Heijden, ober, Molen-
straat 41. 
G. Franssen, wever, Utrechtstraat 
26. 

H. GEESTPAROCHIE 
Jozef Hendriks, Horecaman, spoor-
laan 21. 
Has van der Steen, grondwerker, 
Past. Jacobsstraat 18. 
Hans Meulendijks, medewerker 
Wereldwinkel, Hellemanstraat 97. 
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Echt gebeurd ! 
Jan Duffhauss had er nogal moeite 
mee dat het boerderijtje aan de 
Helmondseweg 68 gesloopt zou 
worden, maar de Burgemeester 
legde uit slat het kolege van Burge-
meester en Wethouders (B&W) ver-
plicht is het bestemmingsplan uit te 
voeren en dat betekende slopen. In 
dezelfde vergadering bleek echter 
dat B&W wanneer het boerderijtje 
gesloopt is, van plan zijn het 
bestemmingsplan te veranderen. 
Logisch 	7  

(Of had het bestemmingsplan ook 
veranderd kunnen worden, vóórdat 
het boerderijtje gesloopt werd ?) 

Lies Wolder, huisvrouw, Geul 16. 
P. J. Meulendijks, Roothaertstraat 
80, electronica-monteur. 
Theo Welten, lid advokaten-
kollektief Deurne, Niers 24. 
Ruud Elshoff, lid abokatenkollek-
tief Deurne, Maassingel 38. 
Frits Jonkers, Sociaal kultureel 
werker, Gender 23. 
Dick van der Star, buurtwerker/lid 
PPR en Lia van der Star-Knippen-
berg, Maassingel 99. 
P. A. de Corte, kleine zelfstandige, 
Niers 9. 

ST. JOZEFPAROCHIE 
A. J. Welten, IJzervlechter, mede-
werker K. W. J. Vlierdenseweg 29. 
Netty de Corte, groepsleidster, St. 
Jozefstraat 40. 

PPD 
enITROUWEN 
Vooral de laatste jaren zijn steeds 
meer vrouwen doordrongen van het 
feit dat ze een ondergeschikte rol 
spelen in deze maatschappij. Ze zijn 
steeds minder tevreden met hun 
opgelegde rol van: trouwen, hun 
baan opgeven, kinderen baren, ver-
zorgen, zichzelf wegcijferen en zo 
op het tweede plan te komen. 
Ze hebben weinig andere contacten 
dan met collega-moeders en -huis-
vrouwen. De PPD vindt dat 
vrouwen die daarin iets willen 
veranderen voor zichzelf en of de 
maatschappij, de kans moeten 
krijgen daar iets aan te doen. De 
PPD vindt dat vrouwen en mannen 
als gelijkwaardige mensen naast 
elkaar moeten kunnen staan. Ze 
streeft naar een herwaardering van 
die begrippen en gevoelens, die nu 
nog typisch mannelijk of typisch 
vrouwelijk genoemd worden. De 
gemeente moet subsidies beschik-
baar stellen voor vrouwencentra, 
kursussen, bijvoorbeeld VOS 
(Vrouwen Oriënteren zich in de 
Samenleving) en opvangmogelijk-
heden voor kinderen. De PPD vindt 
ook dat er meer parttime banen en 
duo-banen (één baan voor twee 
mensen) moeten komen; de 
gemeente kan daarbij als werkgever 
voorop gaan ook bijvoorbeeld door 
bij sollicitaties geen onderscheid te 
maken tussen mannen en vrouwen. 
Er moeten meer mogelijkheden 
komen voor om-, her- en bijscholing 
voor vrouwen. 
Vrouwen willen niet alleen brood, 
maar ook rozen. 

M. Thielen-Franssen, Parallelweg 
140. 
À. Hurkmans, Naaister, Beatrix-
straat 32. 
M. Jacobs-Manders maatschappelijk 
werkster, Zeilbergsestraat 110. 

VLIERDEN 
Luc Kuijk, Leraar, Hoge Zijdeweg 1. 

LIESSEL 
Jan Bogaerts, visueel kommuni-
kator, Regenweg 14. 
J. C. Visser, Leraar, Mgr. Berkven-
straat 17. 

PPD en lang 
nam verkeer 
De PPD vindt dat het verkeersbeleid 
in de gemeente Deurne op de eerste 
plaats gericht moet zijn op de 
fietsers en voetgangers. 
Dat wil niet zeggen dat we tegen de 
auto zouden zijn. Natuurlijk vindt 
ook de PPD dat het belangrijk is dat 
Deurne goede verbindingen heeft 
met de rest van Nederland en de 
wereld, en daarin heeft de auto zijn 
plaats. Maar de PPD vindt dat je 
voor het verkeer IN de gemeente 
niet dezelfde plaats aan de auto 
kunt geven dan voor het verkeer 
TUSSEN de verschillende gemeentes. 
Je zou kunnen zeggen: IN Deurne 
kiest de PPD voor de fiets, omdat 
de fiets een zwakkere in het verkeer 
is die bescherming verdient (denk 
maar aan de afloop van een botsing 
tussen een auto en een fiets). Maar 
ook omdat de fiets weinig plaats 
inneemt (parkeren!), geen stank of 
lawaai veroorzaakt en tenslotte is 
fietsen nog erg gezond ook en voor 
iedereen 	betaalbaar. (zie pro- 
grammapunten wonen-7-8-9). 

FINANCIEEL BELEID 

Invullen en opsturen aan: PPD Postbus 114 Deurne 

Ondergetekende: 	  

Adres: 	  

Woonplaats: 	  

El wil het PPD-BERICHT gratis toegezonden krijgen 
El wil lid worden van de Progressieve Partij Deurne (PPD) 
El wil lid worden van de Politieke Partij Radicalen (PPR) 
Ei wil lid worden van de Pacifistisch Socialistische Partij (PSP) 



Bouwen voor de rijken 
Nog steeds is er woningnood in Nederland. 
350.000 woningzoekenden. Waarom komt aan deze ellende 
geen einde? De bevolking neemt- nog steeds toe. Ouder-
en blijven langey. zelfstandig wonen., Jongeren gaan 
eerder op zichzelf wonen- Steeds meer huwelijken lopen 
stuk, waardoor dikwijls twee woonruimtes nodig zijn 
waar er vroeger maar één nodig was. Deze zogenoemde 
"bijzondere groepen" vragen om een heel ander soort 
huisvesting dan het grote gezin van vroeger. Toch vor-
men zij zo langzamerhand wel een erg grote groep onder 
de woningzoekenden. 

Betaalbaar 
De normale eensgezinswoning is 

 

maart 1979 

11,1)-BERICHT Dit is het. 14-de nummer van het PPD-Bericht, 
sinds verschijning van 
't eerste in mei 1976. 

• 
De redaksie is bereik-
baar: Postbus 114 Deurne. 

Een uitgave van de Progressieve Partij Deurne 

Da's waar, we worden overspoeld met folders en krant-
jes en ieder maakt reklame voor zichzelf. 
Dit PPD-Bericht wil verder gaan dan alleen haar naam 
onder uw neus te drukken. Met deze uitgave wil de PPD 
duidelijk maken wat haar standpunten zijn en achter-
grond-informatie geven over zaken waar iedereen wel 
mee te maken heeft. 

• • 

de gewone mensen. Zowel binnen 
als buiten de gemeenteraad. 
Om een samenleving tot stand te 
brengen die in al haar voegen 
demokratjes is; zullen de gewone 
mensen zélf op moeten komen voor 
hun rechten en belangen. Het 
zelfvertrouwen dat de mensen 
moeten hebben, vertrouwen in hun 
eigen mogelijkheden: dát wil de 
PPD met haar krant versterken! 

Het kabinet-Van Agt heeft 
een aardige naam bedacht 
voor haar bezuinigingspro-
gram: Bestek '81. Het zijn 
wel scherpe messen waarmee, 
gesneden wordt: de kinder-
bijslag verlaagd; de socia-
le uitkeringen gekort; 
bezuinigingen in gezond-
heidszorg, onderwijs, open-
baar vervoer, bejaarden-
werk en woningwetbouw. 

Op deze manier wil de regering 
de komende drie jaar minstens 
tien miljard gulden uitsparen. 
Die zegt zij nodig te hebben om 
de werkloosheid te bestrijden. 
Hoe doet de regering dat? 
In deze drie jaren gaat zij 
dertien miljard gulden schenken 
aan.  de ondernemers, om hun 
winsten op te vijzelen. Want 
meer winst zou meer werkgele-
genheid geven. Een redenering 
waarvan de onjuistheid ruim-
schoots is aangetoond. 

2 april 

Met de raadsverkiezingen in mei 
1978 hebt u het eerste nummer van 
de huis-aan-huis krant gekregen. 
Voordien verscheen 't PPD-Bericht 
gestencild, in een beperkte op-
lage voor belangstellenden. Het 
nummer dat nu voor u ligt is 't 
veertiende sinds de PPD mei '76 
met de uitgave startte. Na dit 
nummer wil de Progressieve Partij 
Deurne dit jaar nog twee kranten 
uitbrengen. 
Niet alleen zaken die in de 
gemeenteraad besproken worden, 
vindt u in het PPD-Bericht. 

Maar vooral artikelen om aan te 
geven hoe mensen zelf kunnen 
gaan beslissen over de toekomst 
van hun woonomgeving, van het 
bedrijf waar zij werken, enzo-
voort. 

Zelfvertrouwen 
De Progressieve Partij Deurne wil 
een partij zijn die zich niet be-
perkt tot het voeren van verkie-
zingskampanjes om stemmen -en 
daarmee raadszetels- te winnen. 
Als progressieve partij streeft 
de PPD naar politieke macht van 

Al dat papier in m'n bus. 



Bouwen voor de rijken 

nummer wil de Progressieve Partij 
Deurne dit jaar nog twee kranten 
uitbrengen. 
Niet alleen zaken die in de 
gemeenteraad besproken worden, 
vindt u in het PPD-Bericht. 

Betaalbaar 
De normale eensgezinswoning is 
voor veel mensen te groot en te 
duur. Vooral voor de zogenaamd 
bijzondere groepen zullen dus 
goedkopere woningen gebouwd 
moeten worden. 
Voor dé mensen met de laagste 
inkomens kennen we in Nederland 
de sociale woningbouw-, ook wel 
woningwetwoningen genoemd. Deze 

.worden door de overheid gebouwd 
of door een door de overheid 
aangewezen instelling; in Deur-
ne Bergopwaarts. De regering en 
de Tweede Kamer stellen het 
aantal jaarlijks te bouwen wo-
ningwetwoningen vast. Volgens de 
progressieve partijen is dat 
aantal te laag. De PPD vindt 
bovendien dat woningwetwoningen 
zoveel mogelijk ter beschikking 
van de laagstbetaalden moeten 
blijven en is daarom tegen de 
verkoop van woningwetwoningen. 
Als er al in de woningbouw be-
zuinigd moet worden, dan zou je 
volgens de PPD mogen verwachten 
dat bezuinigd wordt op de bouw 
van de duurdere huizen, met name 
de vrije sektor. Want de mensen 
die zo'n duurdere woning bouwen, 
wonen dikwijls al heel fatsoen-
lijk. De woning die ze vrij ma-
ken is meestal te duur voor de 
mensen met lagere inkomens. 
In Bestek '81 wordt kennelijk 
anders gedacht. De woningwet- 

een partij zijn die zich niet be-
perkt tot het voeren van verkie-
zingskampanjes om stemmen -en 
daarmee raadszetels- te winnen. 
Als progressieve partij streeft 
de PPD naar politieke macht van 

woningen worden ekstra achter 
gesteld, terwijl de bouw van 
duurdere woningen wordt aange-
moedigd. 

Deurne 
In Deurne is de situatie zo, dat 
er ongeveer 700 woningzoekenden 
staan ingeschreven bij Bergop-
waarts. Tot nu toe is voor Deur-
ne niet duidelijk hoe "hard" dit 
cijfer is. Daar zijn tenminste 
geen openbare gegevens over. De 
PPD vindt dat duidelijk moet 
worden, wat dit cijfer precies 
betekent. Vooral zou duidelijk 
moeten zijn, wat voor soort wo-
ning op welke plaats gezocht 
wordt. Dat is misschien wel alle-
maal "veel werk", maar het is 
absoluut nodig om een beleid te 
kunnen voeren waar de woning-
zoekenden mee gediend zijn. 

mensen zélf op moeten komen voor 
hun rechten en belangen. Het - 
zelfvertrouwen dat de mensen 
moeten hebben, vertrouwen in hun 
eigen mogelijkheden: dát wil de 
PPD met haar krant versterken! 

In 1979 worden er in Deurne maar 
66 woningwetwoningen gebouwd. 
In het nieuwe besteimaingsplan 
"De Vlier" (achter Kruisstraat 
en Haageind) worden er 59 ge- - 
bouwd en in Vlierden 7. Dat is 
niet alleen te weinig; ze worden 
ook gebouwd zonder dat aan de 
toekomstige bewoners is gevraagd 
wat ze vinden van de ligging van 
de woning, van de indeling ervan, 
of van de inrichting van de woon-
omgeving. Volgens de PPD had dat 
moeten gebeuren. Het Deurnes 
gemeentebestuur zegt steeds geen 
tijd daarvoor te hebben: we 
moeten al blij zijn,dát er ge-
bouwd wordt, dat heeft al moei-
te genoeg gekost, inspraak zou 
de bouw maar vertragen. 
Maar de PPD blijft vroegtijdige 
inspraak eisen en openbaarheid 
van "harde" gegevens. Dan pas 
kan er sprake zijn van BELEID. 

Nog steeds is er woningnood in Nederland. 
350.000 woningzoekenden. Waarom komt aan deze ellende 
geen einde? De bevolking neemt-nog steeds toe. Ouder-j-
en blijven lange" zelfstandig wonen.,Jongeren gaan • 
eerder op zichzelf wonen,. Steeds meer huwelijken lopen 
stuk, waardoor dikwijls twee woonruimtes nodig zijn 
waar er vroeger maar één nodig was. Deze zogenoemde 
"bijzondere groepen" vragen om een heel ander soort 

- huisvesting dan het grote gezin van vroeger. Toch vor-
men zij zo langzamerhand wel een erg grote groep onder 
de woningzoekenden. 

Het kabinet-Van Agt heeft 
een aardige naam bedacht 
voor haar bezuinigingspro-
gram: Bestek '81. Het zijn 
wel scherpe messen waarmee, 
gesneden wordt: de kinder-
bijslag verlaagd; de socia-
le uitkeringen gekort; 
bezuinigingen in gezond-
heidszorg, onderwijs, open-
baar vervoer, bejaarden-
werk en woningwetbouw. 

Op deze manier wil de regering 
de komende drie jaar Minstens 
tien miljard gulden uitsparen. 
Die zegt zij nodig te hebben om 
de werkloosheid te bestrijden. 
Hoe doet de regering dat? 
In deze drie jaren gaat zij 
dertien miljard gulden schenken 
aan, de ondernemers, om hun 
winsten op te vijzelen. Want 
meer winst zou meer werkgele-
genheid geven. Een redenering 
waarvan de onjuistheid ruim-
schoots is aangetoond. 

2 april 
De laagstbetaalden moeten het 
bij deze regering ontgelden. 
Deze politiek raakt dus ook de 
meerderheid van de Deurnese 
bevolkidt. 
De Progressieve Partij Deurne 
neemt deel in de nationale 
protestbeweging tegen Bestek 
'81. Op 2 april aanstaande 
organiseert de PPD in de Vier-
span een openbare avond tegen 
Bestek '81. Deze avond is voor-
al gericht op de bezuinigingen 
in de gezondheidszorg, waarvan 
bijv. de 5 gulden eigen bijdrage 
voor ziekenfondspatienten een 
onderdeel is. 

Een van de sprekers op 2 april 
is Cilia Galesloot. Zij is arts 
en lid van de landelijke aksie-
groep Stop Eigen Risico. Verder 
komen de Tweede Kamer-leden Fred 
van der Spek (PSP) en ir. P.A.M. 
Cornelissen (CDA). Mogelijk komt 
een ander CDA-kamerlid. 
De avond begint om 8 uur en is 
voor iedereen vrij toegankelijk. 



BLADZIJDE 2. 	• 	 PPD-BERICHT 

  Riiti- te Strake bewijst 

„Je moet knokken voor je werk ! 
"Ik heb altijd de indruk gehad dat RUti ons bedrijf 
kocht om de luchtweefmachine in bezit te krijgen.... 
Maar door de inzet van de mensen in Deurne is bereikt 
dat het belangrijke luchtonderdeel behouden blijft." 
Dat zegt de 34-jarige monteur Frans Groen, vanaf 1962 
bij (Rtiti) Te Strake en sinds 11/2 jaar in de onderne-
mingsraad als lid van de Industriebond-NVV. 

Frans Groen is een van de men-
sen met wie de redaktie van 
het PPD-Bericht is gaan praten. 
We wilden eens weten hoe het 
staat met RUti Te Strake,dat 
twee jaar terug nogal in het 
nieuws was vanwege de bedreig-
de werkgelegenheid. Ook met vak 
bondsbestuurder Martin Neesen 
en met direkteur J.Kok zijn ge-
sprekken gevoerd. Wat blijkt? 
De zaak loopt als een trein.We 
bedoelen het in Deurne ontwik-
kelde weefgetouw dat bekend 
staat als de luchtweefmachine. 
Voor 1979 zijn er al 1200 van 
besteld:"Het sukses begint nu 
inderdaad te komen",zegt direk-
teur Kok. Maar van uitbreiding 
is geen sprake, hoewel het per-
soneel slechts 400 machines per 
jaar kan maken.De montage is 
voor het grootste deel al over-
geplaatst naar de RUti-fabriek 
in Zwitserland. 

Revolutionair 
In de zestiger jaren had het 
Deurnese bedrijf , toen eigen-
dom van Akso, met sukses een 
weefmachine ontwikkeld. Het 
werd een "revolutionaire" vin-
ding genoemd, omdat hij niet 
met schietspoelen maar met pers 
lucht werkte. Voor de ontwikke-
ling ervan had het bedrijf bij-
na 52 miljoen gulden overheids-
steun ontvangen. 
In 1971 wilde men de machine in 
serie gaan bouwen in de nieuwe 
fabriek die daartoe op het in-
dustrieterrein was neergezet. 
Maar het ging de eerste tijd 
niet van een leien dakje. Het 
luchtsysteem werkte best, maar 
men kreeg geen volwaardige weef-
machine voor mekaar. Toen fail-
lissement leek te naderen ,vond 
Akso de Zwitserse ekspert RUti 
om het bedrijf aan over te doen 

••• 

RUti heeft getroffen en tot 
geringere verkoop van weefma-
chines heeft geleid. 
Op de afdeling Ontwikkeling ver 
zet men zich echter tegen ver-
huizing naar Zwitserland. Aan 
Kok vroegen we waarom RUti niet 
gewoon Deurne opdoekte. "Dan 
had het RUti 2 tot 3 jaar gekost 
om te komen op het ontwikke-
lingsnivo dat wij in Deurne heb-
ben",antwoordt hij. Gezien wat 
we zojuist over de konkurrentie 
vermeldden valt te begrijpen 
dat RUti geen twee jaar mocht 
verspillen.Zij had de Deurnese 
mensen nodig die de kennis en 
ervaring hebben. 
De vakbonden hebben zich meteen 
hard opgesteld. Zij zeggen zich 
belazerd te voelen, omdat ze 
het jaar daarvoor nog 69 ontsla-
gen hadden gepikt om het bedrijf 
te "stroomlijnen". Nu de strijd 
voorlopig gestreden is,00rdeelt 
Martin Neesen positief over het 
bereikte resultaat. Hij vindt 
wel jammer dat net gedaan wordt 
alsof dit de verdienste van al-
léén ondernemingsraad en direk-
tie is: "De bonden hebben alles 
gemobiliseerd wat maar mogelijk 
was, b.v. de minister van Ekono-
mische Zaken, die had zitten 
pitten". 

In de nu afgesloten overeenkomst 
verplicht RUti zich om "het aan-
wezige personeel in principe 
verder van werk te voorzien". 
Frans Groen en Martin Neesen 
schijnen niet erg bezorgd te 

zijn over het vage "in principe". 
Beiden stellen dat het afgelopen 
11/2 jaar RUti zich aan de afspra-
ken heeft gehouden. Het perso-
neel kan zelfs het werk niet 
aan. Daarom zijn 15 á 20 mensen 
ekstra aangenomen; in tijdelij-
ke dienst. Dit laatste bepaald 
tegen de zin van de vakbond.Van-
wege het recht op WW waarschuwt 
Neesen dat deze mensen bij ont-
slag moeten protesteren:"Het ar-
beidsburo zal dan over een ont-
slagvergunning beslissen". 

Waakzaam 
Om de montage van luchtweefmachi-
nes op den duur te vervangen, 
zijn met de aanwezige kennis 2 
nieuwe produkten ontwikkeld.Met 
name over een daarvan, een machi 
ne om huiden te spannen. wordt 

del. Vermoedelijk gaan we nu een 
echt prototype maken, dat in 
september op een beurs getoond 
zal worden. Dàn moeten er pas 
orders komen. Als die daarná 
nog uitblijven, word ik het 

met die pessimisten eens." 
Voor het personeel bij Rliti Te 
Strake én voor de deurnese jon-
geren die nog van school zullen 
komen, is te hopen dat men suk-
ses krijgt met de nieuwe produk-
ten. Het gaat per slot om een 
van de modernste bedrijven uit 
de omgeving. Daarom is evenzeer 
te hopen, dat het personeel 
waakzaam blijft.De gebeurtenis-
sen van de laatste jaren hebben 
aangetoond dat je moet knokken 
voor je werk. Je hoeft geen 
zwartkijker te zijn om te vre-
zen dat Rliti in de toekomst nog 
eens probeert om de héle lucht-
weefmachine naar Zwitserland te 
halen. Voorlopig lijkt echter 
de bestaande werkgelegenheid 
verzekerd met het maken van on-
derdelen voor deze machine,die 
mnmPntt.pl da wprild nar, het 
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soneel slechts 400 machines per 
jaar kan maken.De montage is 
voor het grootste deel al over-
geplaatst naar de RUti-fabriek 
in Zwitserland. 

Revolutionair 
In de zestiger jaren had het 
Deurnese bedrijf , toen eigen-
dom van Akso, met sukses een 
weefmachine ontwikkeld. Het 
werd een "revolutionaire" vin-
ding genoemd, omdat hij niet 
met schietspoelen maar met pers 
lucht werkte. Voor de ontwikke-
ling ervan had het bedrijf bij-
na 51/2 miljoen gulden overheids-
steun ontvangen. 
In 1971 wilde men de machine in 
serie gaan bouwen in de nieuwe 
fabriek die daartoe op het in-
dustrieterrein was neergezet. 
Maar het ging de eerste tijd 
niet van een leien dakje. Het 
luchtsysteem werkte best, maar 
men kreeg geen volwaardige weef-
machine voor mekaar. Toen fail-
lissement leek te naderen ,vond 
Akso de Zwitserse ekspert Rliti 
om het bedrijf aan over te doen. 
Januari 1973 werd de overname 
beklonken;RUti zou de Deurnese 
machine inzetbaar maken. Deurne 
was opgelucht. 
Helaas speelt goeiigheid in het 
bedrijfsleven nauwelijks een 
rol. De destijds 3000 werknemers 
tellende firma Riiti (eigendom 
van staalgigant Georg Fischer) 
zat met een gat in haar pakket. 
Deze vooraanstaande weefmachi-
nefabriek dreigde achterop te 
raken bij Japanse en Tsjechische 
konkurrenten die wèl een lucht-
weefmachine in ontwikkeling had-
den. Reden om aan te nemen dat 
men ook bij RUti opgelucht zal 
zijn geweest met de overname 
van het deurnese produkt. De be-
loftes waren niet van de lucht: 
in 1976 zouden er 350 mensen in 
Deurne werk hebben,zo werd in 
1973 nog aangekondigd. 

Verzet 
In augustus 1976 blijkt echter, 
dat RUti al maandenlang pro-
beert mensen van de afdeling 
Ontwikkeling over te halen om 
naar Zwitserland te komen. Het 
wordt duidelijk dat Rliti de 
luchtweefmachine komt halen. 
Als argument wordt aangevoerd, 
dat de ekonomische krisis ook 

belazerd te voelen, omdat ze 
het jaar daarvoor nog 69 ontsla-
gen hadden gepikt om het bedrijf 
te "stroomlijnen". Nu de strijd 
voorlopig gestreden is,00rdeelt 
Martin Neesen positief over het 
bereikte resultaat. Hij vindt 
wel jammer dat net gedaan wordt 
alsof dit de verdienste van al-
léén ondernemingsraad en direk-
tie is: "De bonden hebben alles 
gemobiliseerd wat maar mogelijk 
was, b.v. de minister van Ekono-
mische Zaken, die had zitten 
pitten". 

Vorig jaar organiseerde de 
PPD de, voor zover bekend 
eerste, Deurnese 1 Mei-
viering. Daaraan werd door 
zo'n 130 mensen deelgeno-
men. Dit jaar hebben de 
progressieve groeperingen 
een 1 Mei-Komitee gevormd: 
KWJ, IKV, Wereldwinkel, 
PvdA, CPN, PPR, PSP en 
PPD vieren gezamenlijk de 
Dag van de Arbeid. 

Op dinsdag 1 mei staat de Vier-
span in het teken van "oorlog 
en vrede". Dit zal tot uitdruk-
king komen in de politieke 
"fancy fair" die met kraampjes 
wordt ingericht. Voorts in de 
keuze van de sprekers: zowel 
van de VVDM als van het IKV 
zal iemand 10 minuten het woord 
voeren. 

zijn over het vage "in principe". 
Beiden stellen dat het afgelopen 
11/2 jaar RUti zich aan de afspra-
ken heeft gehouden. Het perso-
neel kan zelfs het werk niet 
aan. Daarom zijn 15 á 20 mensen 
ekstra aangenomen; in tijdelij-
ke dienst. Dit laatste bepaald 
tegen de zin van de vakbond.Van-
wege het recht op WW waarschuwt 
Neesen dat deze mensen bij ont 
slag moeten protesteren:"Het ar-
beidsburo zal dan over een ont-
slagvergunning beslissen". 

Waakzaam 
Om de montage van luchtweefmachi-
nes op den duur te vervangen, 
zijn met de aanwezige kennis 2 
nieuwe produkten ontwikkeld.Met 
name over een daarvan, een machi 
ne om huiden te spannen, wordt 
tamelijk optimistisch gesproken. 
Tegen Kok zeiden we, dat sommigen 
-blijkbaar minder optimistisch-
zich afvragen waar dan wel de 
orders blijven. Kok:"We hebben 
alleen nog maar een funktiemo- 

Muziek speelt een grote rol op 
deze gezamenlijke 1 Mei-viering. 
Een gedeelte van de, vorig jaar 
opgetreden,fanfare Kladderadatsj 
uit Nijmegen staat borg voor de 
levendigheid. Zij worden daarin 
bijgestaan door een West-
Afrikaanse swinggroep en een 
Iraanse groep met volksliederen. 
Ook zal dit jaar weer een lote-
rij met tal van prijzen gehouden 
worden; de opbrengst gaat naar 
een nog te bepalen doel. 

met die pessimisten eens." 
Voor het personeel bij Rilti Te 
Strake én voor de deurnese jon-
geren die nog van school zullen 
komen, is te hopen dat men'suk-
ses krijgt met de nieuwe produk-
ten. Het gaat per slot om een 
van de modernste bedrijven uit 
de omgeving. Daarom is evenzeer 
te hopen, dat het personeel 
waakzaam blijft.De gebeurtenis-
sen van de laatste jaren hebben 
aangetoond dat je moet knokken 
voor je werk. Je hoeft geen 
zwartkijker te zijn om te vre-
zen dat Rilti in de toekomst nog 
eens probeert om de héle lucht-
weefmachine naar Zwitserland te 
halen. Voorlopig lijkt echter 
de bestaande werkgelegenheid 
verzekerd met het maken van on-
derdelen voor deze machine,die 
momenteel de wereld aan het ver-
overen is. 

De entreeprijs van f2.50 zal 
voor niemand een bezwaar zijn 
om te komen. Dus: vier de Dag 
van de Arbeid op dinsdag 1 mei 
aanstaande: 
Vanaf 8 uur 's avonds is een-
ieder welkom in De Vierspan, 
om deze internationale traditie 
ook in Deurne vaste voet te 
geven. 



PPD BERCHT 	 BLADZIJDE 

„Misschien zijn ze wel bang 
dat we te veel gaan weten !" 
De kop boven dit artikel is een uitspraak van een 
van de deelnemers aan het "tweede-kans-onderwijs" 
in Deurne, over het lange uitblijven van subsidie 
voor deze vorm van onderwijs. 

Veel mensen hebben vroeger niet 
`de kans gehad om na de lagere 
school nog verder onderwijs te 
volgen. Ze moesten gaan werken; 
er was thuis geen geld; meisjes 
gingen toch trouwen. Na jaren 
komen deze mensen er achter dat 
ze veel gemist hebben. Hun kin-
deren gaan naar school en ze 
ontdekken dat het onderwijs hen 
vreemd geworden is. Bovendien 
is de hele samenleving de laat-
ste 15 tot 20 jaar zo snel aan 
het veranderen dat ze het vaak 
niet meer kunnen volgen. Veel 
mensen geeft het een gevoel van 
onmacht niet foutloos te kunnen 
schrijven en niet durven te 
praten met mensen waarvan ze 
denken dat die "meer letters ge-
geten"hebben (gemeente, school, 
huisarts enz). 
Het is de bedoeling van het 
tweedekansonderwijs deze mensen 
in de gelegenheid te stellen 
opnieuw naar school te gaan.Wat 
daar geleerd wordt en de manier 
waarop dat gebeurt hangt af van 
de vraag van de deelnemerá. 

, Tweedekansonderwijs 
In Deurne kreeg de dagmavo voor 
volwassenen gestalte. De kursus 
is gericht op het behalen van 
het mavo-diploma. 
Ook met een VOS-kursus (Vrouwen 
Oriënteren zich op de Samenle-
ving) werd in Deurne begonnen. 
Aanvankelijk werd betaald door 
de Provincie. Toen de eksperi-
mentale periode voorbij was, 
wilde de gemeente het goedlopen-
de projekt niet verder betalen. 

De kursus hield toen op te be-
staan. Door het enthousiasme van 
de deelnemers bleef de groep 
toch bij elkaar. Over hun subsi-
dieaanvraag is nog steeds niet 
beslist.... 
Met de School voor Volwassenen 
werd 2 jaar geleden in Liessel 
het begin gemaakt. Inmiddels 
zijn er in de gemeente Deurne 
9 kursusgroepen.Deze kursussen 
zijn bedoeld voor mensen die 
vroeger alleen-lagere school 
hebben gehad of nog enkele ja-
ren huishoudschool of techni-
sche school.Enkele tijdelijk 
aangesteldeberoepskrachten en 
12 vrijwilligers verzorgen de 
kursussen. 
Op het programma staat neder-
landse taal, rekenen en alge-
ene ontwikkeling. Wat hiervan 
behandeld wordt en hoe dat ge-
beurt, wordt door de deelnemers 
en de begeleiders bepaald. 
De meeste kursisten zijn vrouwen 
Zij omschrijven de kursus als 
leerzaam en gezellig. Wel vra-
gen ze zich af waar de beloofde 
financiële steun van de gemeen-
te blijft. Bijna alle lijsttrek-
kers deden die belofte op een 
gezamenlijke kursusavond naar 
aanleiding van de gemeenteraads-
verkiezingen. 
"Zijn ze misschien bang dat we 
teveel gaan weten?" 
"Waarom komen ze niet eens kij-
ken wat we hier doen; ze weten 
er niks van." 
"We zijn zeker niet belangrijk 
genoeg;-daárom interessert het 
hen niet." 
Hebben de kursisten gelijk ???? 

Het gemeentebestuur 
Al twee jaar sleutelt de gemeen-
te onder leiding van wethouder 
Van Laarhoven aan een "educatief 
plan". Subsidieaanvragen voor 
o.a. het tweedekansonderwijs 
worden steeds afgehouden. We 
moeten eerst het plan klaar heb-
ben, was steeds het koilunentaar. 
Toch zijn er al aanvragen in het 
kader van het educatief plan 
toegezegd. Die kunnen niet meer 
ongedaan gemaakt worden als 
straks de raad het beleidsplan 
behandelt. De volgorde van be-
langrijkheid is dan allang be-
paald. 
Waarom belooft men eerst een 
aantal groeperingen,subsidie en 
beslist men dan pas over het be-
leid ? 
De gemeente Deurne spant het • 
paard achter de wagen. 
Ons raadslid Jan Duffhauss heeft 
hiertegen herhaaldelijk gepro-
testeerd. 

De PPD vindt, dat .. . 
het edukatief. plan erop gericht 
moet zijn, achterstanden in on-
derwijs en vorming weg te wer-
ken. 

Samen met de belanghebbenden 
(ook de deelnemers aan de kur-
sussen) moet het edukatief plan 
worden opgesteld. 
Werkelijke inspraak moet gega-
randeerd worden. 
Het doel van de edukatie mag 
niet zijn kennisvermeerdering 
alléén. 
De mensen moeten kunnen leren 
waaraan ze zelf behoefte hebben 
en waardoor ze in staat gesteld 
worden greep te krijgen op hun 
eigen leefsituatie.Hiervoor is 
het nodig dat de mensen zelf 
kunnen beslissen waarover ze 
iets willen leren. 
De gemeente moet voldoende mid-
delen ter beschikking stellen 
_om de volwassenen-edukatie zo-
als die nu in Deurne bestaat te 
garanderen en uit te breiden. 
Dat wil zeggen genoeg geld en 
genoeg mankracht. 

Peelpolitiek boerenbedrog 



tweedekansonderwijs deze mensen 
in de gelegenheid te stellen 
opnieuw naar school te gaan.Wat 
daar geleerd wordt en de manier 
waarop dat gebeurt hangt af van 
de vraag van de deelnemerá. 

Tweedekansonderwijs 
In Deurne kreeg de dagmavo voor 
volwassenen gestalte. De kursus 
is gericht op het behalen van 
het mavo-diploma. 
Ook met een VOS-kursus (Vrouwen 
Oriënteren zich op de Samenle-
ving) werd in Deurne begonnen. 
Aanvankelijk werd betaald door 
de Provincie. Toen de eksperi-
mentele periode voorbij was, 
wilde de gemeente het goedlopen-
de projekt niet verder betalen. 

beurt, wordt door de deelnemers 
en de begeleiders bepaald. 
De meeste kursisten zijn vrouwen 
Zij omschrijven de kursus als 
leerzaam en gezellig. Wel vra-
gen ze zich af waar de beloofde 
financiële steun van de gemeen-
te blijft. Bijna alle lijsttrek-
kers deden die belofte op een 
gezamenlijke kursusavond naar 
aanleiding van de gemeenteraads-
verkiezingen. 
"Zijn ze misschien bang dat we 
teveel gaan weten?" 
"Waarom komen ze niet eens kij-
ken wat we hier doen; ze weten 
er niks van." 
"We zijn zeker niet belangrijk 
genoeg;-daarom interessert het 
hen niet." 
Hebben de kursisten gelijk ????  

toegezegd. Die kunnen niet meer 
ongedaan gemaakt worden als 
straks de raad het beleidsplan 
behandelt. De volgorde van be-
langrijkheid is dan allang be-
paald. 
Waarom belooft men eerst een 
aantal groeperingen-subsidie en 
beslist men dan pas over het be-
leid ? 
De gemeente Deurne spant het ' 
paard achter de wagen. 
Ons raadslid Jan Duffhauss heeft 
hiertegen herhaaldelijk gepro-
testeerd. 

De PPD vindt,dat. .  . 
het edukatief plan erop .gericht 
moet zijn, achterstanden in on-
derwijs en vorming weg te wer-
ken. 

en waardoor ze in staat gesteld 
worden greep te krijgen op hun 
eigen leefsituatie.Hiervoor is 
het nodig dat de mensen zelf 
kunnen beslissen waarover ze 
iets willen leren. 
De gemeente moet voldoende mid-
delen ter beschikking stellen 
.om de volwassenen-edukatie zo-
als die nu in Deurne bestaat te 
garanderen en uit te breiden. 
Dat wil zeggen genoeg geld en 
genoeg mankracht. 

• 

Peelpolitiek boerenbedrog 
Maandag 5 maart heeft de gemeenteraad van Deurne 
besloten om ruim 70.000 gulden uit te trekken voor 'n 
onderzoek naar de "kwaliteit en ontwikkelingsmogelijk-
heden van de woeste en veengronden onder de gemeente 
Deurne". Jarenlang wordt er al bij de gemeente Deurne 
up aan gedrongen om eindelijk eens 'n beslissing te 
nemen over wat er met de Peel moet gebeuren. Je zou dus 
zeggen: zo'n onderzoek, 't is wel laat, maar beter laat 
dan nooit. En toch wordt er door PPD en PvdA tegen 
gestemd: 

Volgens de PPD dient het onder-
zoek twee doelen. Ten eerste 
het uitstellen van een beslis-
sing over de toekomst van de 
Deurnese Peel. De Grontmij zou 
volgens het oorspronkelijk werk-
schema al begin januari begon-
nen zijn met het onderzoek. Dit 
is volgens wethouder Jacobs-
Aarts niet gebeurd, dus óf het 
rapport is twee maanden later 
klaar, óf het is eerder klaar, 
maar dat zal dan ten koste gaan 
van de kwaliteit. Als het de no-
dige tijd ter inzage moet liggen, 
zou het pas op z'n vroegst eind 
1979 in de raad kunnen komen. 
Dit is dus in strijd met de uit-
spraak van Jacobs-Aarts, dat 
"de gemeente in de eerste helft 
van dit jaar met uitgewerkte 
voorstellen zal komen". Onder- 

sektoren van de landbouw is er 
sprake van marktverzadiging en 
overschotten, zoals in de zui-
vel, rundsvlees en varkensvlees. 
Jaarlijks verdwijnt er in Ne-
derland 13.000 hektare kultuur-
grond voor wegenaanleg en stads 
uitbreiding. Ook voor die boer-
en worden geen natuurgebieden 
ontgonnen. Integendeel: ook in 
onze omgeving zien we, dat aan 
landbouwgronden weer de bestem-
ming natuurgebied wordt gegeven. 

De boeren van de Heiakker moe- 

tenl'beseffen, dat het ontbreken 
van vervangende landbouwgrond 
een gevolg is van het slechte 
grondbeleid van de gemeente 
Deurne. Om hun fouten te-ver-
doezelen en om de boeren niet 
de harde waarheid te hoeven zeg-
gen, geven ze hoop op ontgin-
ning. Dan kunnen ze later zeg-
gen: "Wij hebben er alles voor 
gedaan, maar die verrekte mi-
lieubeschermers hebben de voet 
dwars gezet!" 

Overdracht 
De Milieugroep van de PPD vindt, 
dat elke aantasting van het 
Peelgebied tegengegaan moet 
worden. Dat houdt in: onmiddel-
lijk stoppen met vervenen en 
overdracht van de Peel aan de 
staat. De gemeente Deurne is het 
niet waard om ene meter te be-
houden. Want door haar onver-
antwoordelijk beleid is de ge-
meente schuld aan alle aantast-
ingen van het Peelgebied. Het 
gemeentebeleid is er altijd op 
gericht geweest om op korte 
termijn zoveel mogelijk centen 
uit de Peel te slaan. Geld 
stinkt niet, de Peelpolitiek 
van Deurne wel: 

tussen wordt het "beleid" van 
Deurne voortgezet: vervening, 
vuilstort, brand, ontwatering, 
enzovoort. 

Boeren 
'Het andere doel is hoop te geven 
aan de boeren, die voor het uit-
breidingsplan Heiakker moeten 
wijken. Het "landbouwmodel" is 
erop gericht om de mogelijkheden 
tot ontginning van Peelrestanten 
te onderzoeken. Daarom wordt er 
in de opdracht ook een verschil 
gemaakt tussen woeste en veen-
gronden. Het is een politiek, 
die erop gericht is de getrof-
fen boeren blij te maken met 
een dooie mus. In het landelijk 
beleid is de keuze tussen land-
bouwgrond en natuurgebied al 
lang gemaakt. In verschillende 
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Renovatie: modernisering en opknapbeurt 

Oude woningen in een modern jasje 
De woningbouwvereniging beloofde dat het enkele dagen 
zou duren. Het werden enkele weken. Weken waarin 
je vooroorlogse huurhuis uitgehold en weer opgevuld 
werd door stoffige bouwvakkers met stapels stenen, 
cement en hout. Nadat de stofwolken opgetrokken en de 
hamerslagen verstomd zijn ligt het potkacheltje op de 
vuilnisbelt en verspreidt de centrale verwarming een 
branderig verfluchtje. Er liggen nieuwe kabeltjes 
door de lichtleiding, hier en daar is een muur verzet, 
de slaapkamer heeft plotseling een dakkapel en er is 
een komfortabele douche. En de maandelijkse huurpen-
ningen bedragen niet langer meer een handvol tientjes 
maar meerdere briefjes van honderd. Kortom: je huur-
huis is gerenoveerd. 

Renovatie is een "duur" woord 
voor woningverbetering. Kwali-
teitsverbetering van oude huur-
huizen, zoals die in Deurne o.a. 
kunnen worden aangetroffen in 
de straten van de St.Jozefpa-
rochie en aan de Heuvel en 
Heuvelstraat. Reden van de wo-
ningverbetering: in de loop der 
jaren zijn de normen voor "goed 
wonen" veranderd. Was vroeger 
een "heuske" achter in de tuin 
normaal, nu dient iedere woning 
over minstens één luxe water-
closet te beschikken. De zater-
dagse schrobpartij gebeurde eer 
tijds in de wasteil in de keu-
ken, tegenwoordig is een douche 
een minimale verplichting. Het 
minimale aantal vierkante meters 
woonoppervlakte was vroeger la-
ger als tegenwoordig en ook 
daarin moet een -meestal voor-
oorlogs- huis worden aangepast. 
Woningverbetering komt er dus op 
neer dat bepaalde woningen niet 
aan de moderne kwaliteitseisen 
voldoen en aangepast dienen te 
worden. 

De huur van een nieuwbouwhuis 
bedraagt 5 procent per jaar van 
de bouwkosten. Voor een huis 
dat 100.000 gulden heeft gekost 
moet 5000 gulden betaald worden, 
dus ruim 400 gulden per maand. 
De redenering idp nu als volgt. 
Echte renovatie moet beschouwd 
worden als nieuwbouw. De helft 
van de kosten bij renovatie is 
echte kwaliteitsverbetering. De 
nieuwe huurprijs moet dus mini-
maal 5 procent gaan bedragen van 
de helft van de kosten. Voor het 
achterstallig onderhoud mag geen 
huurverhoging worden gevraagd, 
omdat het altijd al de plicht 
van de huurbaas geweest is om te 
zorgen dat de huizen die hij ver 
huurt goed in orde zijn. Daar-
voor betaalt de huurder iwiners 
zijn huur. 

Te duur 
Om twee redenen is renovatie erg 
duur. De bouwkosten rijzen de 
pan uit en het achterstallig on-
derhoud is vaak enorm. Het Mini-
sterie van Volkshuisvesting stelt 
als norm dat renovatie van een 
huis niet meer kost als 55.000 
gulden. Wordt het duurder, dan 
kunnen we de betreffende huizen 
beter afbreken en er nieuwbouw 
voor in de plaats zetten. Dat is 
dan op den duur goedkoper. 

De bewoners van oude huurhuizen 
hebben vaak één uitdrukkelijke 
wens: dat hun huizen goed opge-
knapt worden. De woningbouwver-
eniging heeft hier echter geen 
geld voor omdat de betreffende 
huizen vaak te weinig huur op- 

Op 11 september vorig jaar 
was er in 't Hofke van Ma-
rijke een manifestatie ter 
herdenking van de gruwelij-
ke staatsgreep die 5 jaar 
geleden in Chili plaats 
vond. Zij was georganiseerd 
door de Chili-werkgroep 
Deurne, welke was opgericht 
op initiatief van de PPD en 
gesteund werd door alle 
progressieve groeperingen 
in Deurne. 

Op deze avond was o.a. Ben Wel-
ling uit Eindhoven te gast. Hij 
was priester-arbeider in Chili 
tijdens het bewind van Allende. 
Ben vormt met enkele andere 
mensen uit Eindhoven de sticht-
ing "Solidair met Chili". In 
Deurne is in oktober een groep 
gevormd, die via deze stichting 
financiële steun geeft aan het 
volksverzet in Chili. 
De stichting "Solidair met Chi-
li" kent verschillende manieren 
om dat volksverzet te onder-
steunen. Zo wordt ook het in 
Deurne bijeengebrachte geld op 
twee manieren besteed. Het op-
zetten van centrale gaarkeukens 
en de ondergrondse pers worden 
gesteund. 
De adoptie van een gaarkeuken  

1000 gulden per maand. Met dit 
geld is het mogelijk om voor 
120 kinderen een dagelijkse 
maaltijd te bereiden in een 
volkswijk van Chili. Bovendien 
is de gaarkeuken een van de wei 
nige plaatsen waar mensen el-
kaar openlijk kunnen ontmoeten. 
Door alle partijen en bewegin-
gen binnen het Chileense verzet 
is een begin gemaakt met het 
drukken en verspreiden van on-
dergrondse literatuur. Het ge-
steunde projekt is in handen 
van de volksbeweging MIR en 
valt buiten de direkte verant-
woordelijkheid van de stichting. 
Die zorgt echter wel voor het 
doorsturen van het geld. 
Het geld, nu al 300 gulden per 
maand, dat vanuit Deurne wordt 
overgemaakt, is voor de helft 
bestemd voor de gaarkeukens en 
voor de andere helft voor de on-
dergrondse pers. 
De Chiligroep in Deurne komt en-
kele keren per jaar bijeen om de 
situatie in Chili door te spre-
ken. 
Voor informatie, of deelneming 
aan het projekt, kan men terecht 
bij Lieve Denaux, Dommel 16 in 
Deurne (tel 7082). Op haar naam 
staat ook het gironummer 287532 
van de Deurneqe Chiliarnen 
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over minstens één luxe water-
closet te beschikken. De zater-
dagse schrobpartij gebeurde eer 
tijds in de wasteil in de keu-
ken, tegenwoordig is een douche 
een minimale verplichting. Het 
minimale aantal vierkante meters 
woonoppervlakte was vroeger la-
ger als tegenwoordig en ook 
daarin moet een -meestal voor-
oorlogs- huis worden aangepast. 
Woningverbetering komt er dus op 
neer dat bepaalde woningen niet 
aan de moderne kwaliteitseisen 
voldoen en aangepast dienen te 
worden. 

Maar die kwaliteitsverbetering 
is slechts één zijde van de me-
daille. De andere kant is die 
van de verwaarlozing en de 
broodnodige opknapbeurt die oude 
huizen meestal nodig hebben. 
Vaak is het zo dat huurders ja-
renlang steen en been klagen 
over lekkende dakgoten, verrotte 
deuren, afbladderend schilder-
werk, tochtige ramen en kraken-
de kozijnen. De woningbouwvere-
niging (of daarvóór de gemeente) 
heeft jarenlang al niks meer ge-
daan aan dat onderhoud en reno-
vatie is dan een goede gelegen-
heid om dat achterstallige onder 
houd maar even "mee te nemen". 

Hoge huur 
In de praktijk komt het er op 
neer dat renovatie voor de helft 
echte kwaliteitsverbetering is. 
De andere helft is dan het ach-
terstallige onderhoud. Als we 
het hebben over "helft" dan be-
doelen we daarmee de helft van 
de kosten. En op basis van die 
kosten wordt de nieuwe huur be-
rekend. Die -veelal erg hoge-
huur wordt afgeleid van nieuw-
bouw. 

de helft van de kosten. Voor het 
achterstallig onderhoud mag geen 
huurverhoging worden gevraagd, 
omdat het altijd al de plicht 
van de huurbaas geweest is om te 
zorgen dat de huizen die hij ver 
huurt goed in orde zijn. Daar-
voor betaalt de huurder immers 
zijn huur. 

Te duur 
Om twee redenen is renovatie erg 
duur. De bouwkosten rijzen de 
pan uit en het achterstallig on-
derhoud is vaak enorm. Het Mini-
sterie van Volkshuisvesting stelt 
als norm dat renovatie van een 
huis niet meer kost als 55.000 
gulden. Wordt het duurder, dan 
kunnen we de betreffende huizen 
beter afbreken en er nieuwbouw 
voor in de plaats zetten. Dat is 
dan op den duur goedkoper. 

De bewoners van oude huurhuizen 
hebben vaak één uitdrukkelijke 
wens: dat hun huizen goed opge-
knapt worden. De woningbouwver-
eniging heeft hier echter geen 
geld voor omdat de betreffende 
huizen vaak te weinig huur op-
brengen om de onderhoudspot goed 
te vullen. Renovatie is dan een 
goed middel. 
Maar vaak hebben de bewoners al 
de nodige verbeteringen in hun 
huizen aangebracht, zoals douche 
en moderne keuken. Renovatie vin-
den ze dan niet zo hard nodig, 
wel de opknapbeurt. Maar dat kan 
de woningbouwvereniging weer niet 
opbrengen... Het alternatief 
-afbreken en nieuwbouw- spreekt 
veel mensen ook niet aan... Het 
andere alternatief heet: ver-
krotting... 

Het zou te ver gaan om hier alle 
mogelijke oplossingen in detail 
te behandelen. Wie beter geïnfor 
meerd wil raken over de perikelen 
rondom renovatie kan informatie-
materiaal aanvragen bij onder 
andere het Bouwkundig Adviesburo 
voor Buurtbewoners. Dat is aan 
de Eindhovense TH bereikbaar on-
der telefoonnummer 040-473916. 

ke staatsgreep die 5 jaar 
geleden in Chili plaats 
vond. Zij was georganiseerd 
door de Chili-werkgroep 
Deurne, welke was opgericht 
op initiatief van de PPD en 
gesteund werd door alle 
progressieve groeperingen 
in Deurne. 

Op deze avond was o.a. Ben Wel-
ling uit Eindhoven te gast. Hij 
was priester-arbeider in Chili 
tijdens het bewind van Allende. 
Ben vormt met enkele andere 
mensen uit Eindhoven de sticht-
ing "Solidair met Chili". In 
Deurne is in oktober een groep 
gevormd, die via deze stichting 
financiële steun geeft aan het 
volksverzet in Chili. 
De stichting "Solidair met Chi-
li" kent verschillende manieren 
om dat volksverzet te onder-
steunen. Zo wordt ook het in 
Deurne bijeengebrachte geld op 
twee manieren besteed. Het op-
zetten van centrale gaarkeukens 
en de ondergrondse pers worden 
gesteund. 
De adoptie van een gaarkeuken 
is een groot projekt; het basis 
bedrag voor zo'n keuken is 

volkswijk van Chili. Bovendien 
is de gaarkeuken een van de wei 
nige plaatsen waar mensen el-
kaar openlijk kunnen ontmoeten. 
Door alle partijen en bewegin-
gen binnen het Chileense verzet 
is een begin gemaakt met het 
drukken en verspreiden van on-
dergrondse literatuur. Het ge-
steunde projekt is in handen 
van de volksbeweging MIR en 
valt buiten de direkte verant-
woordelijkheid van de stichting. 
Die zorgt echter wel voor het 
doorsturen van het geld. 
Het geld, nu al 300 gulden per 
maand, dat vanuit Deurne wordt 
overgemaakt, is voor de helft 
bestemd voor de gaarkeukens en 
voor de andere helft voor de on-
dergrondse pers. 
De Chiligroep in Deurne komt en-
kele keren per jaar bijeen om de 
situatie in Chili door te spre-
ken. 
Voor informatie, of deelneming 
aan het projekt, kan men terecht 
bij Lieve Denaux, Dommel 16 in 
Deurne (tel 7082). Op haar naam 
staat ook het gironummer 287532 
van de Deurnese Chiligroep. 
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Deurnese Peel 
wettelijk beschermd 
Het natuurgebied 'Deurnese Peel', 
1500 ha groot en gelegen in de Bra-
bantse gemeenten Deurne en Horst, 
geniet sinds december 1979 de extra 
bescherming van de Natuurbescher-
mingswet. 
Het gebied bestaat uit een complex 
van fragmenten zgn. levend hoog-
veen, een zeer zeldzaam geworden 
verschijnsel in ons land, en verder uit 
heide, bossen, gras- en bouwlanden 
en water. 
In de Deurnese Peel wordt nog steeds 
als vanouds veen gewonnen, ten 
koste van natuur en landschap. Daar-
tegen voeren actieve lokale milieu-
beschermers al geruime tijd intensief 
actie. Dat is nu gelukkig niet meer 
nodig. De nieuwe wettelijke bescher-
ming van het gebied geeft de moge-
lijkheid het vervenen stop te zetten 
en dat gaat ook gebeuren. Met de 
verveners zijn al overeenkomsten af-
gesloten die ertoe zullen leiden dat 
vervening vóór 1982 tot het verleden 
zal behoren. 
Ook andere mogelijke aantastingen 
van het gebied zoals recreatie worden 
scherp in de gaten gehouden en zo-
nodig beperkt; de bestaande onver-
harde wegen in het gebied zullen niet 
worden verhard. 
De Deurnese Peel grenst aan het al 
als staatsnatuurmonument aangewe- 
zen Mariapeel en zo is een belang-
rijke stap in de richting van de veilig-
stelling van natuur en landschap van 
het voormalige Peelgebied. 

r, 	so /2 /19 

Uit 'Natuur en Milieu', febr.1980. 
De raad verklaarde dit stukje Bult 
van weinig natuurwetenschappelijk 
en landschappelijk belang 	 

DE PEEL UIT DE BRAND ! 
Op 14 december 1979 heeft de staatssecretaris van CRM de procedure in 
gang gezet, waarbij alle Peelrestanten van de gemeente Deurne aangewe-
zen worden als beschermd natuurmonument. Na jarenlange strijd in 
Deurne en ook landelijk hebben de natuurbeschermers hun doel bereikt: 
de Peel zal als natuurgebied bewaard blijven ! 

LANDBOUW OF NATUUR 

Vooral het afgelopen jaar is er rond-
om de Peel veel te doen geweest; 
kranten werden volgeschreven, nota's 
opgesteld en allerlei hoorzittingen ge-
houden. De Peel, wat zal het worden: 
landbouwgrond of natuurgebied ? 
Begin dit jaar zou de gemeenteraad 
zich over deze brandende kwestie bui-
gen. Maar nog vóór de beslissing van 
de raad, greep de staatssecretaris van 
CRM in, getergd door het voornemen 
van de gemeente Deurne om delen 
van dit unieke natuurgebied te ont-
ginnen, en verklaarde de natuurbe-
schermingswet van kracht. Na jaren-
lang de beslissing uitgesteld en opge-
schoven te hebben, moest de gemeen-
teraad op 6 februari j.l. wel een uit-
spraak doen. Zij besloten de staatsse-
cretaris te schrijven dat zij het met 
zijn beslissing niet eens waren en dat 
ongeveer 170 ha. Peel ontgonnen 
moet worden. 

KERMIS 

Die vergadering was me de kermis 
wel. Nog nooit werd in korte tijd zo-
veel onzin over de Peel te berde ge-
bracht als toen. Peelrestanten werden 
'van weinig natuurwetenschappelijk 
en landschappelijk belang' verklaard, 
die juist door hun vochtigheid en 
voedselarmoede uiterst belangrijk 
zijn. Men had een 'helder' beeld voor 
ogen welke stukken 'nog te herstellen 

De Peelstudie van de Grontmij, waar-
in een jaar geleden bij voorbaat het 
vertrouwen uitgesproken was en die 
bijna een ton gekost heeft, werd in de 
prullebak gegooid, daar werd niks 
mee gedaan, want 'in Deurne beslis-
sen ze nog altijd zelf'. 

VERDEELDHEID 

Een drietal schorsingen waren daar 
voor nodig. Ook de wethouders kon-
den die wel gebruiken. Zij zaten tus-
sen twee vuren: hun frakties wilden 
meer ontginnen dan zij voorgesteld 
hadden en de burgemeester vond, dat 
de gemeente zich met 170 ha. natuur 
vernietigen helemaal belachelijk zou 
maken. De uiteindelijke stemming 
was dan ook voor niemand echt een 
verrassing. 
Al met al dus een boeiende maar 
onschuldige vertoning. De Peel blijft 
desondanks (of misschien dankzij...) 
behouden, want het in werking stellen 
van de natuurbeschermingswet is wer-
kelijk geen natte vingerwerk. En dat 
is de Peelpolitiek van de gemeente 
Deurne wel: dat is weer eens overdui-
delijk gebleken ! 
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De raad verklaarde dit stukje Bult 
van weinig natuurwetenschappelijk 
en landschappelijk belang 	 
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Uit 'Natuur en Milieu, febr.1980. 

koste van natuur en landschap. Vaar-
tegen voeren actieve lokale milieu-
beschermers al geruime tijd intensief 
actie. Dat is nu gelukkig niet meer 
nodig. De nieuwe wettelijke bescher-
ming van het gebied geeft de moge-
lijkheid het vervenen stop te zetten 
en dat gaat ook gebeuren. Met de 
verveners zijn al overeenkomsten af-
gesloten die ertoe zullen leiden dat 
vervening vóór 1982 tot het verleden 
zal behoren. 
Ook andere mogelijke aantastingen 
van het gebied zoals recreatie worden 
scherp in de gaten gehouden en zo-
nodig beperkt; de bestaande onver-
harde wegen in het gebied zullen niet 
worden verhard. 
De Deurnese Peel grenst aan het al 
als staatsnatuurmonument aangewe-
zen Mariapeel en zo is een belang-
rijke stap in de richting van de veilig-
stelling van natuur en landschap van 
het voormalige Peelgebied. 

Vooral het afgelopen jaar is er rond-
om de Peel veel te doen geweest; 
kranten werden volgeschreven, nota's 
opgesteld en allerlei hoorzittingen ge-
houden. De Peel, wat zal het worden: 
landbouwgrond of natuurgebied ? 
Begin dit jaar zou de gemeenteraad 
zich over deze brandende kwestie bui-
gen. Maar nog vóór de beslissing van 
de raad, greep de staatssecretaris van 
CRM in, getergd door het voornemen 
van de gemeente Deurne om delen 
van dit unieke natuurgebied te ont-
ginnen, en verklaarde de natuurbe-
schermingswet van kracht. Na jaren-
lang de beslissing uitgesteld en opge-
schoven te hebben, moest de gemeen-
teraad op 6 februari j.l. wel een uit-
spraak doen. Zij besloten de staatsse-
cretaris te schrijven dat zij het met 
zijn beslissing niet eens waren en dat 
ongeveer 170 ha. Peel ontgonnen 
moet worden. 

KERMIS 

Die vergadering was me de kermis 
wel. Nog nooit werd in korte tijd zo-
veel onzin over de Peel te berde ge-
bracht als toen. Peelrestanten werden 
'van weinig natuurwetenschappelijk 
en landschappelijk belang' verklaard, 
die juist door hun vochtigheid en 
voedselarmoede uiterst belangrijk 
zijn. Men had een 'helder' beeld voor 
ogen welke stukken 'nog te herstellen 
zouden zijn' en welke niet. Zelfs de 
oorlog en de hongersnood in de derde 
wereld werden als argumenten aange-
dragen om de Peel om te ploegen. 
Later op de avond werden de argu-
menten ook nog over boord gezet en 
begon een ware koehandel tussen 
19nu en Deurne-Zuid enerzijds en het 
enigszins verdeelde CDA anderzijds. 

	de Bult.  

vertrouwen uitgesproken was en die 
bijna een ton gekost heeft, werd in de 
prullebak gegooid, daar werd niks 
mee gedaan, want 'in Deurne beslis-
sen ze nog altijd zelf'. 

VERDEELDHEID 

Een drietal schorsingen waren daar 
voor nodig. Ook de wethouders kon-
den die wel gebruiken. Zij zaten tus-
sen twee vuren: hun frakties wilden 
meer ontginnen dan zij voorgesteld 
hadden en de burgemeester vond, dat 
de gemeente zich met 170' ha. natuur 
vernietigen helemaal belachelijk zou 
maken. De uiteindelijke stemming 
was dan ook voor niemand echt een 
verrassing. 
Al met al dus een boeiende maar 
onschuldige vertoning. De Peel blijft 
desondanks (of misschien dankzij...) 
behouden, want het in werking stellen 
van de natuurbeschermingswet is wer-
kelijk geen natte vingerwerk. En dat 
is de Peelpolitiek van de gemeente 
Deurne wel: dat is weer eens overdui-
delijk gebleken ! 
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PPD-BERICHT 

WONEN IN EEN WAGEN, WAAROM NIET ? 

GESCHIEDENIS VAN DE `ZORG` 
VOOR 
WOONWAGENBEWONERS 

Tot twee keer toe is er een speciale 
wet gemaakt die het wonen in wagens 
moest regelen. 
Tot 1918 waren de woonwagenbewo-
ners in ons land min of meer vogel-
vrij. Ze konden overal verjaagd wor-
den want ze hadden formeel geen 
recht om ergens te gaan staan met 
hun wagen. 
In 1918 kwam de eerste woonwagen-
wet tot stand die elke gemeente in 
Nederland verplichtte tot het aanbie- 
den . van 	een 	terrein 	voor 
woonwagenbewoners. Er werden 
geen voorschriften gegeven voor de 
inrichting en voorzieningen van deze 
terreinen, waardoor ze werden weg-
geduwd op zeer ongunstig gelegen 
plaatsen zoals vuilnisstortplaatsen en 
bij kerkhoven en spoordijken. 
In 1968 komt onder minister Klompé 
een nieuwe woonwagenwet tot stand: 
het oprichten van 50 regionale woon-
wagencentra (Deurne is er één van), 
waarvan de inrichting duidelijk ge-
richt is op het welzijn van de woon-
wagenbewoner. Een centrum mag 
niet meer dan 80 wagens herbergen; 
er moet een winkel, school, kerk, 
clubhuis, gezondheidsvoorziening op 
elk centrum worden gevestigd. 
De bedoeling van deze wet is de be-
woners op te voeden tot normale bur-
gers om ze daarna zonder problemen 
te kunnen inpassen in de burgermaat-
schappij. De uiteindelijke doelstelling 
is ook nu weer (zoals bij de wet van 
1918) het woonwagenprobleem (en 
dus de woonwagenbevolking) op te 
heffen. Geen van beide bleek haal-
baar. De centra werden overvol. In 
Deurne stonden enkele jaren terug 
165 wagens, terwijl het officieel was 
ingericht voor 86. 
De meeste centra werden getto's. 
Daardoor groeide de onrust en barst-
te op veel centra de bom. Ook het 
Deurnese kamp heeft enkele jaren ge-
leden blijk gegeven van haar agressie 
door een week lang de weg Helmond-
Deurne te blokkeren. Daar was de 

toestand onhoudbaar geworden door 
het te groot aantal wagens en het 
brandgevaar dat dit met zich mee-
bracht. 
Het spreekt vanzelf dat de beroeps-
krachten van zo'n kamp niet veel 
meer konden doen dan erger voorko-
men en hier en daar ondersteunend 
bezig zijn wanneer de woonwagenbe-
woners van het kastje naar de muur 
gestuurd werden als ze probeerden 
hun klachten naar voren te brengen. 

NIEUW BELEID 

Minister van Doorn heeft in 1973 de 
aanzet gegeven tot de wijziging van 
de bestaande woonwagenwet, die op 
6 juli 1977 in werking trad. Zij ver-
plicht (nu weer!!) iedere gemeente tot 
de oprichting van kleine woonwagen-
kampjes van maximaal 15 staanplaat-
sen voor woonwagenbewoners. Dit 
nieuwe beleid is erop gericht de 
woonwagenbewoners zoveel mogelijk 
in staat te stellen volwaardig te funk-
tioneren in de samenleving. Voor het 
eerst in de geschiedenis is het niet de 
bedoeling de woonwagenbevolking 
op te heffen. 
De gemeente heeft de volgende wette-
lijke taken: 
0 de zorg voor een aantal voorge-
schreven voorzieningen zoals: open-
bare verlichting, sanitair, elektriciteit, 
verharde wegen enz.; 
p vaststellen van nadere regels b.v. 
aan- en afmelding, opstelling van de 
wagens; 
o' het zelf voorzieningen treffen ter 
bevordering van het maatschappelijk 
leven van de woonwagenbewoners; 
0 maatregelen gericht op opvang en 
begeleiding van de kinderen in het 
onderwijs. 

HET PROBLEEM 
Het kernprobleem waarmee de woon-
wagenbewoners kampen is het maat-
schappelijk isolement waarin zij ver-
keren. Dit is niet in vrijheid gekozen, 
maar wordt hen opgedrongen door de 
burgersamenleving. Deze is als het er 
op aan komt niet bereid of in staat de 
woonwagenbewoner als volwaardige 

en gelijkwaardige burger te aanvaar-
den. Voorbeelden kan ieder van ons 
zelf invullen. 
Oordelen over elkaar groeide uit tot 
vooroordelen en uiteindelijk tot vèr-
oordelen. De gettovorming heeft er 
toe geleid, dat we ze allemaal over 
één kam scheren. We stellen 'de 
woonwagenbewoner' aansprakelijk 
voor kriminaliteit, terwijl deze rela-
tief niet groter hoeft te zijn dan bij de 
burgers. Dat komt omdat de krimina-
liteit eerder opvalt, omdat ze gekon-
centreerd is op een klein gebied. 
Dit geldt trouwens bij elke minder-
heidsgroep. Het isolememt heeft bij 
de woonwagenbewoner zijn minder-
waardigheidsgevoel, zijn wantrouwen 
en het gevoel achter gesteld te worden 
vergroot. Mede als reaktie hierop 
ontstaan vormen van gedrag bij een 
aantal woonwagenbewoners, die door 
de burgers als storend en negatief er-
varen worden. 

NIEUW BELEID, 
EINDELIJK DE OPLOSSING ? 

Het nieuwe beleid gaat uit van: 
0 erkenning van eigen waarden, nor-
men en leefwijze van de woonwagen-
bewoners. 'Wonen op wielen' wordt 
aanvaard als bewust gekozen vorm 
van wonen; 
0 vrijheid van vestiging van de woon-
wagenbewoner; 

O beschikbaarheid van deskundigen 
niet alleen om te integreren maar 
vooral om te komen tot het elkaar 
a ksepteren; 
o gelijkwaardige benadering van de 
burger-samenleving en de woonwa-
genbewoner. 

Het beleid wordt gewijzigd en de o-
verheid hoopt dat, door de kampjes 
dichter bij de woonwijken te 
plaatsen, er meer kontakt komt 
tussen woonwagenbewoners en bur-
gers. Maar veel grond voor hoop is er 
niet. Immers, men is al bijna 20 jaar 
bezig met die integratie en we zijn 
alleen maar verder van huis. 
Aan de ene kant wordt de woonwa-
genbewoner bijna doodgedrukt aan 
de borst van de begripvolle welzijns-
werker, aan de andere kant wordt hij 
op en neer geslingerd door ons buro-
kratisch apparaat. 
Ook de burgerij neemt hier haar 
eigen plaats in. Willen we nu een stap 
verder komen, dan zullen we moeten 
ophouden met het procederen tegen 
de besluiten over het aanwijzen van 
standplaatsen. Want verder dan het 
afhouden van de woonwagenbewoner 
zijn we nog niet, zeker niet wanneer 
hij dreigt in onze buurt te komen 
wonen. 

DE DEURNESE SITUATIE 
Als we het over de Deurnese situatie 
hebben, moeten we eerst even terug 
naar de gewestelijke ontwikkelingen. 

Het Regionaal Woonwagencentrum - 
gelegen op het grondgebied van de 
gemeente Deurne - had de verplich- 
ting alle woonwagenbewoners van de 
gemeenten van het Gewest Helmond 
te herbergen. Het wordt bestuurd 
door het woonwagenschap, dat wordt 
gevormd door de burgemeesters van 
de aangesloten gemeenten. Dit zijn: 
Asten, Someren, Mierlo, Helmond, 
Aarle-Rixtel, Beek en Donk, Gemert, 
Bakel en Milheeze, Lieshout en 
Deurne. 
Enkele jaren geleden is het woonwa-
genschap al begonnen met plannen 
voor decentralisatie van de woonwa- 
genbewoners. Momenteel is het zo, 
dat al die gemeenten al een woonwa- 
genkampje hebben ingericht met uit-
zondering van Someren en Deurne. 
Op het grote kamp ontwikkelden 
zich groepen die hun 'eigen' gemeente 
uitzochten. De mensen wonen er al en 
de berichten over hoe het gaat zijn tot 
dusverre gunstig. 
Vanaf het begin heeft Deurne op zich 
genomen de restgroep - tot een maxi- 
mum van 40 gezinnen - te huisvesten. 
Deurne had geen gegadigden en kon 
dus nog niet vooruit. 
Op dit moment staan er nog ongeveer 
60 gezinnen op het Centrum, waar- 
van er 30 à 40 in Deurne een (stand)- 
plaats krijgen. Het is de bedoeling 
dat het Regionaal Centrum helemaal 
verdwijnt. Men speculeert ero pdat de 
laatsten die overblijven vanzelf zullen 
wegtrekken, wanneer ze in een volko- 
men isolement raken, onder andere 
door het wegvallen van de voorzie-
ningen en dienstverlening. 
Het schap en de gemeente Deurne is 
nu bezig aan de overblijvers op het 
grote kamp voorlichting te geven over 
wat onze gemeente te bieden heeft. 
Deze voorlichting richt zich trouwens 
ook op de deurnese bevolking. Er is 
een ambtelijke werkgroep in het leven 
geroepen met de opdracht om samen 
met buitenambtelijke instanties voor-
bereidingen te treffen. 
De procedure voor de vestiging van 
de woonwagenbewoners is enige tijd 
geleden in werking getreden. De 
opzet is als volgt: Neerkant 5, Liessel 
5, Zeilberg 5, St.Jozefparochie 10 
staanplaatsen en in het plan Heiakker 
15 voor woonwagenbewoners bestem-
de woningen. Binnenkort wordt dit 
plan ter visie gelegd, zoals dat bij elk 
plan van Ruimtelijke ordening ge-
beurt. 

Aandacht voor de woonwagenbewoners is er de laatste tijd in de pers 
ruimschoots. Vooral de regionale dagbladen publiceren veel over de 
onrust op woonwagencentra: onderzoeken over grote of kleine centra, 
over bezwaarschriften van omwonenden tegen de plaatsen voor kleine 
kampjes. 
Wat is er toch aan de hand ? 

Fakkeloptocht tweede Kerstdag 
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Voor het gemeentehuis: 
het voorlezen van de brief aan de ge-
meenteraad op 26 december 1979. 

waarvan de inrichting duidelijk ge-
richt is op het welzijn van de woon-
wagenbewoner. Een centrum mag 
niet meer dan 80 wagens herbergen; 
er moet een winkel, school, kerk, 
clubhuis, gezondheidsvoorziening op 
elk centrum worden gevestigd. 
De bedoeling van deze wet is de be-
woners op te voeden tot normale bur-
gers om ze daarna zonder problemen 
te kunnen inpassen in de burgermaat-
schappij. De uiteindelijke doelstelling 
is ook nu weer (zoals bij de wet van 
1918) het woonwagenprobleem (en 
dus de woonwagenbevolking) op te 
heffen. Geen van beide bleek haal-
baar. De centra werden overvol. In 
Deurne stonden enkele jaren terug 
165 wagens, terwijl het officieel was 
ingericht voor 86. 
De meeste centra werden getto's. 
Daardoor groeide de onrust en barst-
te op veel centra de bom. Ook het 
Deurnese kamp heeft enkele jaren ge-
leden blijk gegeven van haar agressie 
door een week lang de weg Helmond-
Deurne te blokkeren. Daar was de 

bedoeling de woonwagenbevolking 
op te heffen. 
De gemeente heeft de volgende wette-
lijke taken: 
o de zorg voor een aantal voorge-
schreven voorzieningen zoals: open-
bare verlichting, sanitair, elektriciteit, 
verharde wegen enz.; 

vaststellen van nadere regels b.v. 
aan- en afmelding, opstelling van de 
wagens; 
o het zelf voorzieningen treffen ter 
bevordering van het maatschappelijk 
leven van de woonwagenbewoners; 
o maatregelen gericht op opvang en 
begeleiding van de kinderen in het 
onderwijs. 

HET PROBLEEM 
Het kernprobleem waarmee de woon-
wagenbewoners kampen is het maat-
schappelijk isolement waarin zij ver-
keren. Dit is niet in vrijheid gekozen, 
maar wordt hen opgedrongen door de 
burgersamenleving. Deze is als het er 
op aan komt niet bereid of in staat de 
woonwagenbewoner als volwaardige 

burgers. Dat komt omdat de krimina-
liteit eerder opvalt, omdat ze gekon-
centreerd is op een klein gebied. 
Dit geldt trouwens bij elke minder-
heidsgroep. Het isolememt heeft bij 
de woonwagenbewoner zijn minder-
waardigheidsgevoel, zijn wantrouwen 
en het gevoel achter gesteld te worden 
vergroot. Mede als reaktie hierop 
ontstaan vormen van gedrag bij een 
aantal woonwagenbewoners, die door 
de burgers als storend en negatief er-
varen worden. 

NIEUW BELEID, 
EINDELIJK DE OPLOSSING ? 

Het nieuwe beleid gaat uit van: 
o erkenning van eigen waarden, nor-
men en leefwijze van de woonwagen-
bewoners. 'Wonen op wielen' wordt 
aanvaard als bewust gekozen vorm 
van wonen; 
o vrijheid van vestiging van de woon-
wagenbewoner; 

plaatsen, er meer kontakt komt 
tussen woonwagenbewoners en bur-
gers. Maar veel grond voor hoop is er 
niet. Immers, men is al bijna 20 jaar 
bezig met die integratie en we zijn 
alleen maar verder van huis. 
Aan de ene kant wordt de woonwa-
genbewoner bijna doodgedrukt aan 
de borst van de begripvolle welzijns-
werker, aan de andere kant wordt hij 
op en neer geslingerd door ons buro-
kratisch apparaat. 
Ook de burgerij neemt hier haar 
eigen plaats in. Willen we nu een stap 
verder komen, dan zullen we moeten 
ophouden met het procederen tegen 
de besluiten over het aanwijzen van 
standplaatsen. Want verder dan het 
afhouden van de woonwagenbewoner 
zijn we nog niet, zeker niet wanneer 
hij dreigt in onze buurt te komen 
wonen. 

DE DEURNESE SITUATIE 
Als we het over de Deurnese situatie 
hebben, moeten we eerst even terug 
naar de gewestelijke ontwikkelingén. 

wegtrekken, wanneer ze in een volko-
men isolement raken, onder andere 
door het wegvallen van de voorzie-
ningen en dienstverlening. 
Het schap en de gemeente Deurne is 
nu bezig aan de overblijvers op het 
grote kamp voorlichting te geven over 
wat onze gemeente te bieden heeft. 
Deze voorlichting richt zich trouwens 
ook op de deurnese bevolking. Er is 
een ambtelijke werkgroep in het leven 
geroepen met de opdracht om samen 
met buitenambtelijke instanties voor-
bereidingen te treffen. 
De procedure voor de vestiging van 
de woonwagenbewoners is enige tijd 
geleden in werking getreden. De 
opzet is als volgt: Neerkant 5, Liessel 
5, Zeilberg 5, St.Jozefparochie 10 
staanplaatsen en in het plan Heiakker 
15 voor woonwagenbewoners bestem-
de woningen. Binnenkort wordt dit 
plan ter visie gelegd, zoals dat bij elk 
plan van Ruimtelijke ordening ge-
beurt. 

Fakkeloptocht tweede Kerstdag 
'KERNWAPENS NEE !' 
Op de tweede Kerstdag organiseerde het Interkerkelijk Vredesberaad (IKV) sa-
men met 'Stop de Neutronenbom' en De Wereldwinkel een vredesdag in De 
Boerderij. 
De organisatie had andere progressieve groeperingen in Deurne gevraagd hun 
bijdrage aan deze dag te leveren. Dit was voor de PPD aanleiding om als onder-
deel van het programma in De Boerderij een demonstratieve fakkeloptocht door 
Deurne te houden tegen de kernbewapening. 

's Avonds om 6 uur vertrok een 
	

De eerste demonstratieve tocht in 
stoet van naar schatting 200 mensen 

	
Deurne !! 

vanaf de Vierspan, voorafgegaan 
	

Veel mensen zien in demonstraties 
door een surveillancewagen van de 	niets anders dan schreeuwende jonge- 
politie. 	 lui die niet weten waarover ze het 
Veel mensen hadden een fakkel en de 

	
hebben. Deze opvatting werd op die 

meesten droegen een plaat met het 
	

2e Kerstdag in ieder geval weerlegd. 
opschrift 'KERNWAPENS NEE'. 	De groep bestond uit veel jongeren 
Via de Lage Kerk en de Stations- 	maar de ouderen en kinderen waren 
straat kwamen de demonstranten op 	evengoed vertegenwoordigd. Er was 
de Markt aan, waar twee verklarin- 	eerder sprake van een ingetogen stoet 
gen werden voorgelezen. 	 mensen die meenden wat ze zongen: 
Eén van het IKV, dat pleitte voor een 

	
'Liever nu aktief dan morgen radio- 

anti-kernwapen-pacifisme. De enige 	aktief; we blijven ons verzetten tegen 
mogelijkheid om iets aan de kernwa- 	die raketten'. Het gaf een sfeer van 
penwedloop te doen, is ons bewust te 	verbondenheid die niet verbroken 
worden van wat dat betekent en daar 

	
kon worden door sommige haastige 

massaal tegenin te gaan. 	 niets ontziende automobilisten, die 
De tweede verklaring - een brief aan 

	
kost-wat-kost probeerden zich langs 

de gemeenteraad, die hieronder is af- 	de mensen te wringen en daarmee de 
gedrukt - werd aan alle deelnemers 	enige waren die provoceerden. 
voorgelezen en onder applaus aan- 	tenslotte is er dan nog de - grootste - 
vaard, als middel om onze eigen ge- 	groep mensen die alles vanuit de huis- 
meente-politici te laten weten dat het 

	
kamer gadesloegen. Langs de route 

niet alleen een nationale of interna- 	gingen overal even de gordijnen opzij 
tionale verantwoording is om iets te 

	
Wij hopen dat deze zwijgende meer- 

kunnen doen. 	 derheid een volgende keer zal mee 
Daarna trok de stoet verder via. de 

	
lopen. 

Molenstraat en de Europastraat, 
waarna ze volgens planning om 7 uur 
bij de Boerderij aankwam. 

Aan de Raad van de Gemeente Deurne 
Markt 1 
DEURNE 	 Deurne, 26-12-1979. 
Een aantal inwoners van Deurne heeft op Tweede Kerstdag 1979 een demonstra-
tieve voettocht door Deurne gehouden om te protesteren tegen de ethisch on-
aanvaardbare kernwapens. Van daaruit richten wij ons tot U. 
Lang nog hebben velen van ons gedacht te mogen veronderstellen dat de wereld 
iets geleerd had van Hirosjima. De praktijk bewijst echter het tegendeel. In 
beide 
beide militaire blokken - NAVO en Warschaupakt - liggen zestigduizend atoom-
koppen opgeslagen met een totale explosieve kracht van één en 'n kwart miljoen 
maal de kracht van de bom die Hirosjima verwoestte. 
Veertig procent van deze wapens staat gericht op bevolkingscentra. Elke grote 
stad op het westelijk halfrond wordt bedreigd door een explosief vermogen van 
2000 Hirosjima-bommen. 
Amerika kan de Sovjet-Unie ruim vijf keer vernietigen en de Sovjet-Unie 
Amerika meer dan 31/2 maal. 
Amerika is bezig met een nieuwe generatie onderzeeërs. de Trident II met een 
bereik van de halve aardbol, met 24 raketten aan boord, met elk 17 kernkoppen, 
afzonderlijk richtbaar, die over een afstand van duizenden kilometers hun doel 
precies kunnen raken. Eén duikbootkapitein kan dan 408 Russische steden ver-
nietigen. (De huidige Polarisduikboten hebben elk 16 raketten aan boord met elk 
minstens 14 onafhankelijk richtbare kernbommen van minstens 50 kiloton.) 
Binnenkort start Amerika ook met de MX: een mobiele raket, vier keer sterker 
dan de huidige en met drie maal zoveel bommen bij zich (kosten per stuk 40 mil-
jard dollar.) Het antwoord van de Sovjet-Unie op deze amerikaanse aktiviteiten 
zal niet uitblijven. 

Bestaan er nog wel oplossingen, zo vragen wij ons af. Willen wij zó nog wel ver-
dedigd worden? Volgens ons verbleken de risico's van de ontwapening bij de ri-
sico's van de bewapening. 'De weg naar de krankzinnigheid is ingeslagen' 
(Frank Barnaby, direkteur SIPR1). Moet er eerst een wereldvernietigende oorlog 
worden gevoerd, voordat de mensheid tot rede komt? Vindt U het ook niet on-
rechtvaardig dat deze waanzin doorgaat, ten koste van de mogelijkheden voor 
de Derde Wereld? 

Wij vinden dat het een positieve bijdrage leveren, door als vertegenwoordiging 
van de plaatselijke bevolking te onderschrijven dat de kernwapens de wereld uit-. 
geholpen moeten worden en dat daarmee in Nederland begonnen zou moeten 
worden. 
Wij vragen U met klem dit in Uw openbare raadsvergadering te doen en van uw 
standpunt de Nederlandse regering en het parlement in kennis te stellen. 



pagina 3 
	 • 	

PPD-BERICHT 

VARKENSBEDRIJVEN ALS PADDESTOELEN 
UIT DE GROND 
De varkensbedrijven schieten als paddestoelen uit de grond. Dat is een 
veel gehoorde kreet in onze streek.En ze is voor honderd procent waar. 
Van oudsher kennen we op de brabantse zandgronden het kleine ge-
mengde bedrijf. Daaronder verstaan we dan bijvoorbeeld een bedrijf 
met 5 of 7 melkkoeien, 20 varkens, 1 zeug, 200 leghennen en enkele ha. 
rogge, bieten en aardappels. Dit bedrijfstype kwam tot 1960 nog heel 
veel voor. 

Daarna is er een geweldige groei geweest naar meer gespecialiseerde be-
drijven. Nu steunt de brabantse landbouw nog op twee pijlers: de melk-
veehouderij en de varkenshouderij. 

Als we nu praten over een gemengd bedrijf, bedoelen we een bedrijf met 
twee aktiviteiten, bijvoorbeeld melkvee en mestvarkens. Er ontstaan 
steeds meer zuiver gespecialiseerde varkensbedrijven (mesterij of fokke-
rij) en gesloten varkensbedrijven (mestvarkens met fokzeugen). 

In het gewest Helmond is het aantal mestvarkens tussen 1964 en 1975 
gestegen van 76.000 naar 278.000. Het aantal fokzeugen van 16.000 naar 
48.000. Het aantal dieren per bedrijf heeft zich tussen 1970 en 1975 ver-
dubbeld. In 1975 waren er gemiddeld 244 mestvarkens en 56 fokzeugen 
per bedrijf. 

"WAIPT t.< ffer /v/er AimfoCitzlix" M r De WOAIMIG /Sou k' 

OPDRMIG T Dr 1.44TS re run?" 

Een ander gemeentelijk grondbeleid 

SPECTACULAIRE 
ONTWIKKELING 

Hoe moeten we deze enorme stijging 
verklaren ? 
Het blijkt een ingewikkeld geheel van 
faktoren te zijn. 
0 Allereerst natuurlijk betekende de 
vorming van de EEG (1958) en de ge- 
meenschappelij ke 	landbouwmarkt 
(1962) een toename van de exportmo-
gelij kheden. 
ci Belangrijk is ook dat de lage prij-
zenpolitiek van de EEG en het land-
bouwbeleid van de overheid afge-
stemd zijn op de meest efficiente be-
drijfsvoering. Dit betekent, dat alle 
bedrijven gedwongen worden uit te 
breiden en te moderniseren om een 
voldoende gezinsinkomen te halen. 
in Brabant gaat het om gemengde 
bedrijven met een kleine oppervlakte 
en een slechte verkaveling. Dit be-
perkt de mogelijkheden van produk-
tieuitbreiding van de akkerbouw en 
de melkveehouderij. Uitbreiding von-
den veel landbouwers daarom in de 
varkenshouderij, waarvoor weinig of 
geen grond nodig was. Nu zie je dus 
op veel plaatsen de varkens als neven-
tak van het melkveebedrijf. 
0 Vanwege de scherpe konkurrentie 
op de wereldmarkt, zoekt het agra-
risch-industrieel bedrijfsleven (meng-
voederfabrieken, slachterijen, vlees-
verwerkende industrie) voortdurend 
naar mogelijkheden om de kostprijs 
te drukken. Zij ontwikkelen op grote 
schaal nieuwe produktiemethoden en 
gaan daarmee 'de boer' op. Dit ma-
ken zij kompleet met financiele on-
dersteuning en met afzetsystemen 
zoals mestkontrakten. De afhanke-
lijkheid van de boer wordt hierdoor 
alleen maar groter. Het agrarisch-
industrieel bedrijfsleven stuurt op de-
ze manier de ontwikkeling in de land-
bouw. 
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Met name in de gemeente Deurne, 
Asten, Someren en delen van Bakel 
en Gemert wordt een belangrijk deel 
van het overschot niet via de mest-
bank afgevoerd, maar gedumpt op 
het land. 

0  Hinder 
Tenslotte ontstaat er ook de stank, 
die onvermijdelijk is, als in een rela-
tief klein gebied zoveel varkens wor-
den gehouden. Hierdoor ontstaat er 
hinder voor de omwonenden. Op dit 
ogenblik wordt de hinderwet toege-
past om deze overlast binnen aan-
vaardbare grenzen te houden. Het is 
echter de vraag of deze toepassing na 
de enorme toename van de bedrijven 
nog wel voldoet. Daarbij kunnen gro-
te concentraties varkens op één be-
drijf extra problemen geven. 

WIE IS AANSPRAKELIJK ? 

De boeren worden door de ekono-
mische politiek van de EEG en de 
agrarische industriele bedrijven ge-
dwongen om uit te breiden en te mo-
derniseren. Hen persoonlijk kan niets 
worden verweten. Maar de land-
bouworganisaties en de overheid kun-
nen wel aansprakelijk gesteld worden 
voor de bovengeschetste problemen. 

Bij het vaststellen van bestemmings-
plannen en het uitgeven van bouw- en 
hinderwetvergunningen moet gepro-
beerd worden om bepaalde negatieve 
uitwassen in de intensieve veehouderij 
tegen te gaan. Er kunnen misschien 
voorwaarden gesteld worden aan de 
mest afvoer, waarbij het 'dumpen' 
onmogelijk gemaakt wordt. 
Het mammoetbedrijf moet in bestem-
mingsplannen zoveel mogelijk ge-
weerd worden. Op de eerste plaats 
vanwege de veel te grote concentratie 
van dieren, wat kan leiden tot hinder 
voor de omgeving. Op de tweede 
plaats omdat het mammoetbedrijf de 
overige bedrijven dwingt om ook te 
groeien of om te stoppen. Deze uit-
wassen van het concurrentiesysteem 
wijzen wij af. Ook voor de boeren 
zelf is dit geen gunstige ontwikkeling, 
zo hebben we de landbouworganisa-
ties horen zeggen de laatste tijd. 

MINDER LANDBOUWGROND 
Jaarlijks worden enige duizenden ha. 
in Nederland onttrokken aan de land-
bouw ten behoeve van de woning-
bouw, rekreatie of verkeer. Daarvoor 
moeten verschillende bedrijven ver-
dwijnen. 
Ook in Deurne is dit aan de orde. 
Denk aan het uitbreidingsplan Hei-
akker. Grotere gevolgen zal het 
groot-bedrijven terrein in Helmond 
en Asten nog hebben. 
Boeren,die in dergelijke gebieden zit-
ten, komen dus voor moeilijke pro-
blemen te staan. 

ONDERZOEK 
In een onderzoek naar de landbouw 
in het gewest Helmond heeft het 
streekorgaan berekend dat er tussen 
1976 en 1986 547 bedrijven zullen 
verdwijnen. Daarvan zullen er slechts 
50 verdwijnen vanwege het ontbreken 
van een opvolger of het veranderen 
van baan. Het aantal hoofdberoeps-
bedrijven daalt hierdoor van 2497 
naar 1950. 

De genoemde 50 bedrijven, die voor 
bestemmingsplannen moeten wijken, 
en de andere bedrijven, die slechts 
een deel van de grond kwijt raken, 
omvatten samen totaal 1750 ha. De 
oppervlakte cultuurgrond daalt daar-
mee van 26.920 naar 25.170 ha. 
Het zal duidelijk zijn dat er door deze 
ontwikkeling grond vrij komt voor 

rekent dan ook voor, dat de gemid-
delde bedrijfsoppervlakte zal stijgen 
van 10,8 ha. in 1976 naar 12,9 ha. in 
1986. 

AKTIEF GRONDBELEID 
Het streekorgaan verricht dit onder-
zoek om gemeenten in staat te stellen 
beter in te spelen op de ontwikkelin-
gen. Je mag dus verwachten, dat de 
gemeenten maatregelen nemen. 

En juist op dit punt kan het nodige 
verbeteren. Verschillende gemeenten 
in onze regio voeren geen aktief 
grondbeleid. Ze wachten af. 
Gemeenten moeten aktief grond aan-
kopen met het doel om bedrijven, die 
voor bestemmingsplannen weg moe-
ten en toch door willen boeren, ver-
vangende grond aan te bieden. 

Zeker bij plaatselijke bestemmings-
plannen in landelijke gemeenten als 
Deurne, Asten of Someren moet zo-
iets mogelijk zijn. Jaren tevoren is al 
bekend wat de plannen zijn. Wat dit 
betreft kunnen de gemeenten mis-
schien nog iets leren van de projekt-
ontwikkelaars: die zijn er altijd op 
tijd bij. 

GEMEENTE 

ZUIDELIJKE PEEL 
(BRABANT) 
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Nee zeirstondig i_s de boer 

In de intensieve veehouderij is de afhankelijkheid van de boer vaak het grootst. 
Kontrakten met veevoederfabrieken zijn voor boeren vaak financieel nadelig. 
Deze bedrijven willen een geregelde afzet van voer en daarbij _het risico toch bij 
de boer laten. 

Nederland telde in 1978 in totaal bijna 4,5 miljoen mestvarkens. 
Bijna een kwart miljoen daarvan was te vinden in de gemeenten 
Bakel, Deurne, Asten en Someren. Dezelfde ontwikkeling is 
merkbaar in de andere delen van de. intensieve veehouderij: Mest-
kalveren, pluimvee en fokvarkens. 

Belangrijk is ook dat de lage prij-
zenpolitiek van de EEG en het land-
bouwbeleid van de overheid afge-
stemd zijn op de meest efficiente be-
drijfsvoering. Dit betekent, dat alle 
bedrijven gedwongen worden uit te 
breiden en te moderniseren om een 
voldoende gezinsinkomen te halen. 
in Brabant gaat het om gemengde 
bedrijven met een kleine oppervlakte 
en een slechte verkaveling. Dit be-
perkt de mogelijkheden van produk-
tieuitbreiding van de akkerbouw en 
de melkveehouderij. Uitbreiding von-
den veel landbouwers daarom in de 
varkenshouderij, waarvoor weinig of 
geen grond nodig was. Nu zie je dus 
op veel plaatsen de varkens als neven-
tak van het melkveebedrijf. 
0 Vanwege de scherpe konkurrentie 
op de wereldmarkt, zoekt het agra-
risch-industrieel bedrijfsleven (meng-
voederfabrieken, slachterijen, vlees-
verwerkende industrie) voortdurend 
naar mogelijkheden om de kostprijs 
te drukken. Zij ontwikkelen op grote 
schaal nieuwe produktiemethoden en 
gaan daarmee 'de boer' op. Dit ma-
ken zij kompleet met financiele on-
dersteuning en met afzetsystemen 
zoals mestkontrakten. De afhanke-
lijkheid van de boer wordt hierdoor 
alleen maar groter. Het agrarisch-
industrieel bedrijfsleven stuurt op de-
ze manier de ontwikkeling in de land-
bouw. 

G> De winstmogelijkheden zijn in de 
60-er jaren in de varkenshouderij 
aantrekkelijk geweest, waardoor veel 
landbouwers de beslissing om daarin 
te investeren sneller en gemakkelijker 
namen. 

Alles bij elkaar genomen zijn dit de 
oorzaken van de snelle groei van de 
varkenshouderij juist in Brabant en 
vooral in het gewest Helmond. 

NEGATIEVE GEVOLGEN 
• Mestoverschot. 
Deze toename van varkensbedrijven 
in onze regio heeft toch wel enkele 
negatieve gevolgen voor omgeving en 
milieu. Allereerst produceren de be-
drijven een hoeveelheid mest, die niet 
in onze regio kan worden afgezet. 
Het vervoeren naar gebieden met een 
mesttekort kost geld en de boeren 
hebben de neiging hun land te veel te 
bemesten. Daarom kwam men tot de 
opzet van een mestbank; hierdoor 
wordt echter maar een klein deel van 
het overschot weggewerkt. Het gaat 

'hier niet alleen om varkensmest, 
maar ook om mest van andere land-
bouwbedrijven. 

• Dumpen van mest. 
Dit 'dumpen' van mest brengt grote 
hoeveelheden koper en stikstof in de 
grond, waardoor de vruchtbaarheid 
van de bodem in de toekomst zal 
teruglopen. 
Kopervergiftiging zal zeker leiden tot 
opbrengstvermindering van alle ak-
kerbouwgewassen. Een te hoog stik-
stofgehalte is schadelijk voor alle ak-
kerbouwgewassen, behalve voor snij-
mais. Waarschijrilijk zal het grond-
water in de toekomst worden aange-
tast door de grote hoeveelheden fos-
faat en stikstof, die naar het grond-
water uitspoelen. 

aen genouaen. nieraour ontstaat er 
hinder voor de omwonenden. Op dit 
ogenblik wordt de hinderwet toege-
past om deze overlast binnen aan-
vaardbare grenzen te houden. Het is 
echter de vraag of deze toepassing na 
de enorme toename van de bedrijven 
nog wel voldoet. Daarbij kunnen gro-
te concentraties varkens op één be-
drijf extra prstsblemen geven. 

WIE IS AANSPRAKELIJK ? 

De boeren worden door de ekono-
mische politiek • van de EEG en de 
agrarische industriele bedrijven ge-
dwongen om uit te breiden en te mo-
derniseren. Hen persoonlijk kan niets 

' worden verweten. Maar de land-
bouworganisaties en de overheid kun-
nen wel aansprakelijk gesteld worden 
voor de bovengeschetste-  problemen.  

onmogelijk gemaakt wordt. 
Het mammoetbedrijf moet in bestem-
mingsplannen-  zoveel mogelijk <ge-
weerd worden. Op de eerste plaats 
vanwege de veel te grote concentratie 
van dieren, wat kan leiden tot hinder 
voor de omgeving. Op de tweede 
plaats omdat het mammoetbedrijf de 
overige bedrijven dwingt om ook te 
groeien of om te stoppen. Deze uit-
wassen van het concurrentiesysteem 
wijzen wij af. Ook voor de boeren 
zelf is dit geen gunstige ontwikkeling, 
zo hebben we de landbouworganisa-
ties horen zeggen de laatste tijd. 

MINDER LANDBOUWGROND 
Jaarlijks worden enige duizenden ha. 
in Nederland onttrokken aan de land-
bouw ten behoeve van de woning-
bouw, rekreatie of verkeer. Daarvoor 
moeten verschillende bedrijven ver-
dwijnen. 
Ook in Deurne is dit aan de orde. 
Denk aan het uitbreidingsplan Hei-
akker. Grotere gevolgen zal het 
groot-bedrijven terrein in Helmond 
en Asten nog hebben. 
Boeren,die in dergelijke gebieden zit-
ten, komen dus voor moeilijke pro-
blemen te staan. 

ONDERZOEK 
In een onderzoek naar de landbouw 
in het gewest Helmond heeft het 
streekorgaan berekend dat er tussen 
1976 en 1986 547 bedrijven zullen 
verdwijnen. Daarvan zullen er slechts 
50 verdwijnen vanwege het ontbreken 
van een opvolger of het veranderen 
van baan. Het aantal hoofdberoeps-
bedrijven daalt hierdoor van 2497 
naar 1950. 

De genoemde 50 bedrijven, die voor 
bestemmingsplannen moeten wijken, 
en de andere bedrijven, die slechts 
een deel van de grond kwijt raken, 
omvatten samen totaal 1750 ha. De 
oppervlakte cultuurgrond daalt daar-
mee van 26.920 naar 25.170 ha. 
Het zal duidelijk zijn dat er door deze 
ontwikkeling grond vrij komt voor 
blijvende en nieuw te stichten land-
bouwbedrijven. Het onderzoek 

rekent dan ook voor, dat de gemid-
delde bedrijfsoppervlakte zal stijgen 
van 10,8 ha. in 1976 naar 12,9 ha. in 
1986. 

AKTIEF GRONDBELEID 
Het streekorgaan verricht dit onder-
zoek om gemeenten in staat te stellen 
beter in te spelen op de ontwikkelin-
gen. Je mag dus verwachten, dat de 
gemeenten maatregelen nemen. 

En juist op dit punt kan het nodige 
verbeteren. Verschillende gemeenten 
in onze regio voeren geen aktief 
grondbeleid. Ze wachten af. 
Gemeenten moeten aktief grond aan-
kopen met het doel om bedrijven, die 
voor bestemmingsplannen weg moe-
ten en toch door willen boeren, ver-
vangende grond aan te bieden. 

Zeker bij plaatselijke bestemmings-
plannen in landelijke gemeenten als 
Deurne, Asten of Someren moet zo-
iets mogelijk zijn. Jaren tevoren is al 
bekend wat de plannen zijn. Wat dit 
betreft kunnen de gemeenten mis-
schien nog iets leren van de projekt-
ontwikkelaars: die zijn er altijd op 
tijd bij. 
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WORDT DE MARSSINGEL 

EEN RACE-BAAN ? 

In de januari-vergadering heeft de gemeenteraad besloten om in de Koolhof een 
voorrangscircuit van ongeveer 2 km. te maken. Maassingel, Schelde en Zaan 
krijgen voorrangskruisingen. In steeds meer gemeentes in Nederland verhoogt 
men de verkeersveiligheid door het afschaffen van voorrangssituaties; in Deurne 
worden er in de Koolhof nog wat voorrangssituaties bij gemaakt. 

de trap naar het gemeentehuis 

De heer G.van Kessel, Wielingen 8 te Deurne, is sinds enkele jaren W.A.O-er. 
Hij kent dan ook de problemen die gehandicapten en invaliden ondervinden van 
nabij. Niet alleen uit eigen ervaring, maar vooral ook omdat veel mensen hem 
vragen een oplossing voor hun problemen te vinden. 
Hij heeft zich er grondig in verdiept en wij vroegen hem iets over zijn werk-
zaamheden te vertellen. 

De Progressieve Partij Deurne heeft 
zich hiertegen verzet. Ons raadslid 
Jan Duffhauss heeft ervoor gepleit 
elke mogelijkheid voor doorgaand 
verkeer in de Koolhof onmogelijk te 
maken.Daartoe zouden de Schelde 
(ter hoogte van het winkelcentrum) 
en de Maassingel (bijvoorbeeld tussen 
Waal en Stijn Streuveislaan) 'doorge-
knipt' moeten worden. 
'Doorgeknipt' betekent dat men door 
voorzieningen in het wegdek de door-
gang voor auto's onmogelijk maakt. 
Er bestaan eenvoudige oplossingen 
om bijvoorbeeld een autobus wel 
door te laten, maar busdiensten doen 
helaas de Koolhof nog niet aan. 

Om een woonwijk werkelijk goed 
leefbaar en verkeersveilig te maken, 

moet men de gedragingen van de auto 
zodanig beinvloeden, dat deze zich 
gelijkwaardig gedraagt aan de andere 
weggebruikers. Omdat de auto van 
huis uit sterker is dan de fietser, de 
voetganger of het spelende kind, zal 
men vooral maatregelen moeten ne-
men die de snelheid van de auto ver-
lagen. 
Ons raadslid zei, dat hij niet tegen de 
auto is, maar dat de auto zich in de 
Koolhof nu eenmaal anders moet ge-
dragen dan op de autosnelweg naar 
Duisburg. Om dat te bereiken heeft 
de gemeente als enige middel de in-
richting van de weg. En met wat de 
gemeenteraad nu besloten heeft, wor-
den de wegen in de Koolhof alleen 
nog maar méér geschikt gemaakt 
voor het te snel rijden van auto's. 

G.van Kessel: 'Ik realiseer me dat het 
heel moeilijk is er iets over te zeggen, 
tenzij het in zijn algemeenheid gebeurt. 
Er zijn immers wel duizend vormen 
van handicaps en even zoveel of nog 
meer problemen, die ieder voor zich 
het zwaarste aanvoelt. 
Voor velen liggen er wel gelijke proble-
men, n.l. financiële. De WAO bepaalt 
n.l. dat wanneer men arbeidsonge-
schikt verklaard wordt, men hoogstens 
een uitkering van 80 % van 't laatst 
genoten loon kan krijgen. De werkelijk 
invalide heeft geen verdere mogelijkhe-
den en het is bekend, dat er vele geval-
len zijn waar men met f 1350,00 
netto per maand moet zien rond te ko-
men als echtpaar. Tot diegenen die dit 
zelfs niet halen, 'zou ik willen zeggen, 
doe een beroep op de Bijstandswet 
voor een aanvullende uitkering. 

OVERSTEKEN 
X/erder vind ik en met mij velen, dat er 
in de Gemeente Deurne nog weinig of 
niets gedaan is om de mogelijkheden 

van de invaliden en ook de ouderen on-
der ons te verbeteren. Als ik denk aan 
oversteekmogelijkheden op onze wegen 
dan kunnen we alleen maar stellen dat 
hier nog veel te doen is. Als je ziet hoe 
moeilijk het is voor rolstoelgebruikers 
en slechtlopenden om van de hoge trot-
toirs via de drukke rijweg weer op het 
andere hoge trottoir te komen, dan kun 
je_alleen maar vaststellen, dat hier drin-
gend aan gewerkt moet worden, om 
ongelukken te voorkomen. 
Verlaagde trottoirs en vluchtheuvels 
met vlakke tussenstukken zouden op 
verschillende plaatsen te maken zijn. 
Dit laatste zou dan meteen een kunst-
matige snelheidsbeperking kunnen zijn 
voor de autogebruiker, die toch voor 
een groot deel voor de onveiligheid ver-
antwoordelijk is. 
Verder zouden er op drukke punten 
ver keerslichten moeten komen. 

TRAPPEN 

Ook de toegang tot diverse openbare 
gebouwen laat nog veel te wensen over. 

Wat moeten invaliden hier beginnen, 
ze kunnen niet eens binnen..... 

Voorbeelden zijn er ook in Deurne nog 
legio. Trappen schijnen nog altijd een 
status voor een gebouw te zijn. Zolang 
hier niet wordt ingezien dat de toegan-
kelijkheid belangrijker is dan de status, 
zullen wij ons daaraan moeten blijven 
ergeren. Het enige wat wij hieraan kun-
nen doen, is tot vervelens toe hierop 
blijven attenderen. 
Vooral voor bejaarden- en invaliden-
bonden is het zaak bij iedere gelegen-
heid hieraan aandacht te besteden. 

Iedereen zou ik willen vragen om deze 
dingen steeds in de gaten te houden en 
daar waar mogelijk is, hierop te reage-
ren. Misschien krijgen we dan in de na-
bije toekomst een gemeente waarin 
iedereen zich vrij kan bewegen en waar 
men van kan zeggen:'Hier is alles ge-
daan om het leven voor iedereen leef-
baar te maken.' 

PROGRESSIEVE PARTIJ. DEURNE 

de ppd aktief in 1979 



Doel: demonstratie tegen kernenergie 
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daan om het leven voor iedereen leef-
baar te maken.' 

 

...maassingel racebaan 	 

 

      

In de eerste helft van maart kwam 
onze eerste gedrukte huis-aan-huis 
krant uit. In deze krant stonden 
onder meer artikelen over renovatie 
van woningen, de peel en het bedrijf 

Strake. De PPD heeft toen 
van verschillende kanten instemmen-
de reakties gehad, waarop besloten 
werd om met de krant door te gaan. 

BESTEK 81 
In april organiseerden we een avond 
tegen bestek 81. Vooral de gevolgen 
van de bezuinigingen in de gezond-
heidszorg stonden ter discussie. Als 
Forumleden waren uitgenodigd: 
Fred v.d.Spek van de PSP, F.W. 
Smeltzer van het CDA en Cilia Gale-
sloot van de aktiegroep 'Stop eigen 
Risico'. De ongeveer 80 aanwezigen, 
waarvan er verschillende in de ge-
zondheidszorg werkten, zorgden voor 
een levendige discussie. Dit was voor 
ons een stimulans om verder in de 
loop van dat jaar de bezuinigingen -in 
de gezondheidszorg nauwlettend te 
volgen. Dit heeft in december geleid 
tot het meedoen aan de briefkaarten-
aktie 'Stop eigen Risico'. 

KERNENERGIE 
Met Pinksteren organiseerden de ge-
zamenlijke energiekomitees van Ne-
derland en België protestakties tegen 
kernenergie. Vanuit Deurne ging er ,n 
PPD-bus naar Doel bij Antwerpen. 
15000 mensen liepen mee, als een le-
vend bewijs dat het verzet tegen kern-
energie nog steeds groeit. 

VERKEER 
Dinsdag 13 november hield de PPD 
een openbare diskussieavond over de 
verkeersveiligheid in de Koolhof. 

PROGRESSIEVE 

Steven Schepel, voorzitter van de ak-
tiegroep 'Stop de Kindermoord', 
maakte aan de hand van dia's duide-
lijk, dat het autoverkeer in woonwij-
ken gedwongen moet worden zich 
aan te passen aan fietsers, voetgan-
gers en spelende kinderen. Verschil-
lenden van de 30 aanwezigen toonden 
zich in de discussie voorstanders van 
het toepassen van wegvernauwingen, 
obstakels op de weg en drempels. 
Jan Duffhauss, die namens de PPD 
in de gemeenteraad zit, heeft naar 
aanleiding van deze avond de mening 
van de bevolking van de Koolhof nog 
eens duidelijk naar voren gebracht in 
de raadsvergadering van januari. 

JAARVERGADERING 
In oktober hield de PPD haar jaar-
vergadering, die uit twee delen be-
stond. Voor de pauze de verschillende 
jaarstukken en een bestuursverkiezing 
en na de pauze een discussie over het 
woonwagenvraagstuk, waarvoor een 
deskundige van de Provincie was uit-
genodigd. 

PPD IN KONTAKT MET ANDE-
REN: 
Ieder jaar zijn er wel een aantal akti-
viteiten, waarvan de PPD vindt dat je 
die met andere progressieve groepe-
ringen moet. organiseren. 
Het kan ook gebeuren, dat er een ak-
tiviteit aan -de orde is, welke geen 
onderwerp mag zijn van partijpoli-
tiek. In dit verband deden leden van 
de PPD mee aan een viertal aktivitei-
ten. 

DE PEEL 
Op 7 en 8 januari 1979 werd er een 
tentoonstelling georganiseerd, ge- 

PARTIJ DEURNE 

naamd 'Behoud de Peel'. De tentoon-
stelling werd bezocht door 2000 men-
sen. Op maandagavond werd de aktie 
besloten met een forumdiscussie. In 
aanwezigheid van ruim 400 Deurne-
naren werd met name de gemeente 
stevig aan de tand gevoeld over de 
door haar verleende ontveningsver-
gunningen. 
De organisatie was in handen van de 
Werkgroep 'Behoud de Peel', waarin 
o.a. de milieugroep van de PPD ver-
tegenwoordigd is. De werkgroep is op 
dit moment nog steeds bezig om er 
voor te waken dat geen meter peel-
grond meer verloren gaat. 

1 MEI 
Op 1 mei werd er door een 1 meiko-
mitee, waarin alle progressieve groe-
peringen uit Deurne vertegenwoor-
digd waren, een avond in de Vierspan 
georganiseerd met als thema 'oorlog 
en vrede'. Een politieke kermis, mu-
ziek, loterij en film zorgden voor een 
gezellige sfeer. 
De ongeveer 175 bezoekers brachten 
netto 365 gulden bijeen, bestemd 
voor twee derde wereldprojekten. 

SEPTEMBER 1979 
In september was het 35 jaar geleden 
dat Deurne werd bevrijd. Dit was 
voor de PPD aanleiding om het initi-
atief te nemen tot oprichting van een 
komitee, dat de bevrijding passend 
zou moeten herdenken. Na een op-
roep in de pers werd er door een 
tiental personen een onafhankelijke 
werkgroep gevormd, die onder de 
naam 'Werkgroep Deurne 35 jaar be-
vrijd' een tentoonstelling ging voor-
bereiden. De tentoonstelling werd een 
groot succes. In het weekend van 22-
23 september werd deze bezocht door 
4000 mensen; op maandag kregen 
scholieren de kans om aan de hand 
van een puzzeltocht kennis te maken 
met de oorlogsjaren in Deurne. 

de ppd aktief in 1979 

KERSTMIS 
Op tweede Kerstdag organiseerde 
'Vredesberaad Deurne' een manifes-
tatie tegen de kernbewapening. Het 
vredesberaad nodigde verschillende 
deurnese groeperingen uit om deel te 
nemen aan de aktiviteiten. 
De PPD besloot om een fakkeltocht 
te organiseren. Alle deurnese progres-
sieven steunden de tocht. Ongeveer 
200 mensen trokken met fakkels van-
af de Vierspan via de Markt naar 
jongerencentrum de Boerderij. Op 
het Marktplein werden twee korte 
toespraken gehouden. 

Invullen en opsturen aan: PPD Postbus 114 Deurne 

Ondergetekende• 	  

dio 
	

Adres: 	  

Woonplaats: 	  

❑ wil lid worden van de Progressieve Partij Deurne (PPD) 
❑ wil lid worden van de Politieke Partij Radicalen (PPR) 

❑ wil lid worden van de Pacifistisch Socialistische Partij (PSP) 
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